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پزشکیان در آیین افتتاح بیمارستان آیت الله هاشمی  رفسنجانی مطرح کرد
 موفقیت درتثبیت سلامت جامعه 

ومین و فقرا  منـوط به تامین سلامت محر

مراسم عزاداری دانشجویان به مناسبت اربعین حسینی
 رهبر انقلاب: کارزار جبهه حسینی

 با جبهه یزیـدی تمام  نشدنی است

رئیس سازمان ملی استاندارد تاکید کرد 
ورت افزایش توان داخلی سازی  ضر

 در صنعت موتورسیکلت

 گزارش چهار ماهه عملکرد بازار بیمه

صدور ۲۴.۴ میلیون فقره بیمه نامه

وی دلدادگان اربعین حسینی در تهران پیاده ر

صفحه 2

صفحه 3

صفحه 4

صفحه 8

صفحه 2

صفحه6

چرا باید حق را به مبینا نعمت زاده داد؟
علیرضا فارسی، استاد دانشــگاه شهید بهشــتی  ۱- اصل وجود کنکور در 
کشور اشتباه و در همه کشورها تحصیل آزاد است و هرکس می تواند در رشته 
مورد علاقه ثبت نام کند و اگر توان اخذ مدرک داشت، دانش آموخته می شود. 
برخی دانشگاهها با پرداخت هزینه است و برخی بسته به کیفیت دانشجو حتی 

بورسیه می کنند و حقوق می دهند.
۲- در کشور ما در دانشــگاههای خوب، هر خارجی اعم از افغان، عرب، هندی، 
پاکســتانی، افریقایی و... با پرداخت شهریه از هر کشــوری وارد هر رشته ای 
می شود و تحصیل می کند، حال تحصیل ۱۰ نفر مدال آور و افتخارآفرین کشور 
که هر چهارســال یکبار ممکن است اتفاق بیفتد اشــکالی وارد نمی کند، این 
درحالی است که خوشبین باشیم و نپذیریم که فرزندان پولدارها و رانتخواران 

بدون قبولی روی صندلیهای علمی می نشینند.

یادداشت

واردات بیش از ۳۰ تن شمش طلا در سال جاری

صفحه 3

براســاس اعلام ســازمان بورس دامنه نوســان 
معاملات سهام تا اطلاع ثانوی در محدوده مثبت 
و منفی ۲ درصــد باقی می ماند. براســاس اعلام 
سازمان بورس و ارواق بهادار، از سوم شهریور ماه، 
به دنبال آخرین تصمیمات هیات مدیره سازمان 
بورس و اوراق بهادار، دامنه نوسان معاملات سهام 

و حق تقدم و صندوق های سرمایه گذاری تغییری 
نداشته و تا اطلاع ثانوی معاملات این بازار با دامنه 
مثبــت و منفی دو درصد انجام می شــود.گفتنی 
است؛  به دنبال بررسی های انجام شده و دریافت 
نظرات فعــالان بــازار و نیز پیشــنهاد فرابورس 
و بورس تهران،  دامنه نوســان معاملات ســهام 

از روز یک شــنبه ۱۴ مرداد ماه تا چهارشنبه ۱۷ 
مرداد ماه به مثبت و منفی یک درصد و معاملات 
صندوق های ســرمایه گذاری ســهامی به مثبت 
و منفی دو درصد تغییر کــرد و متعاقب آن دامنه 
نوســان معاملات بورس از۲۷ مرداد تا پایان  ۳۱ 

مرداد به مثبت و منفی ۲ درصد تغییر کرد.

دامنه نوسان معاملات سهام تا اطلاع ثانوی در محدوده مثبت و منفی ۲ درصد

 روابط عمومي شركت توزيع نيروي برق  استان گلستان 

 آگهي مناقصه عمومي آگهي مناقصه عمومي
 شركت توزيع نيروي برق استان گلستان در نظر دارد اجراي پروژه   بشرح ذیل خود را از طریق سامانه تدارکات الکترونيکی دولت مناقصه عمومي یک مرحله اي با ارزیابی کيفی به پيمانكاراني که 

داراي رتبه و ظرفيت از سازمان برنامه و بودجه کل کشور را دارد واگذار نماید. 

مبلغ تضمين شركت شماره مناقصهشــــرح مناقصهردیف
مبلغ برآوردي)ریال(درمناقصه)ریال(

 تجدید مرحله دوم اجرای پروژه كليد در دست ایجاد قدرت مانور در محدوده مدیریت های1
343,400,000,00046,992,836,254-1403/2 توزیع نيروی برق شهرستان تركمن و كردكوی

 تجدید مرحله دوم اجرای پروژه كليد در دست ایجاد قدرت مانور در محدوده مدیریت های2
352,570,000,00030,289,489,003-1403/2 توزیع نيروی برق شهرستان شرق گرگان و آق قلا

 تجدید مرحله دوم اجرای پروژه كليد در دست ایجاد قدرت مانور در محدوده مدیریت های3
362,500,000,00028,667,595,869-1403/2توزیع نيروی برق شهرستان راميان ، علی آباد و گاليکش

 تجدید مرحله دوم اجرای پروژه كليد در دست ایجاد قدرت مانور در محدوده مدیریت توزیع4
373,000,000,00037,437,614,339-1403/2نيروی برق شهرستان گنبد

 تجدید مرحله اول اجرای پروژه كليد در دست توسعه شهری در محدوده مدیریت شرق5
552,300,000,00024,728,385,321-1403/2شهرستان گرگان

 1- فروش اسناد مناقصه:
متقاضيان مي توانند در صورت تمایل نسبت به واریز وجه از طریق سامانه تدارکات الکترونيکی دولت مبلغ 300.000 ریال بابت هر مناقصه بحساب فراگير 3136038140 نزد بانك تجارت با شناسه واریزی 
38140100   شعبه وليعصر گرگان بنام شركت توزیع نيروي برق استان گلستان ، جهت دریافت اسناد مناقصه از تاریخ 1403/06/06 لغایت 1403/06/13 به سایت سامانه تدارکات الکترونيکی دولت 

مراجعه نمایند.
2- نحوه برگزاری و محل تحويل پاکت الف مهلت و زمان بازگشايي پيشنهادات:

 کليه مراحل برگزاری مناقصه  از دریافت اسناد تا ارائه پيشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونيکی دولت به آدرس  www.setadiran.ir انجام خواهد شد و 
تحویل پاکت الف مهر و موم شده به آدرس گرگان، خيابان ولي عصر عدالت 23 طبقه اول دبيرخانه شركت توزیع گلستان و مهلت آن تا ساعت 11روز  شنبه مورخ 1403/06/24 و زمان بازگشایي پاکات 
شرکتهایی که حداقل امتياز ارزیابی کيفی را کسب نموده اند ، در ساعت 11 روز چهارشنبه مورخ1403/06/28 در اتاق امور تدارکات واقع درگرگان، ابتدای جاده آق قلا، بعد از اب منطقه ای ، ساختمان 

شماره دو شرکت توزیع برق استان گلستان مي باشد..
2-1- اسناد ارزیابی کيفی و مستندات مربوط به آن از طریق سامانه ارسال گردد.  

2- 2-  ارائه اسناد ارزیابی کيفی به همراه اسناد مناقصه ) الف ، ب و ج ( در یک لفاف کلی به منزله عدم ارائه اسناد ارزیابی کيفی تلقی خواهد شد.
3- مبلغ ضمانت نامه شركت در مناقصه به ميزان مندرج در جدول فوق، به نفع کارفرما مطابق فرم ارائه شده در اسناد مناقصه که به مدت سه ماه از تاریخ افتتاح پاکات معتبر بوده و قابل تمدید تا به مدت 

سه ماه دیگر باشد باید به یكي از صورتهاي زیر ، همرا ه با  اسناد مناقصه در پاكت ) الف ( به دستگاه مناقصه گزار تسليم شود : 
الف– ضمانت نامه بانكي و یا ضمانت نامه هاي صادرشده از سوي موسسات اعتباري غير بانكي كه داراي مجوز فعاليت از سوی بانك مركزي جمهوري اسلامي ایران هستند.

ب-  اصل رسيد واریز وجه نقد به حساب جاري شماره 222148886007  نزد بانك ملی شعبه خيابان وليعصر گرگان به نام شركت توزیع نيروي برق استان گلستان. 
پ-ضمانتنامه صادره توسط موسسات بيمه گر دارای مجوز لازم برای فعاليت و صدور ضمانتنامه از سوی بيمه مرکزی ایران 

ت- گواهی خالص مطالبات قطعی تایيد شده از سوی  امور مالی شرکت توزیع نيروی برق استان گلستان بر اساس فرم نمونه ضميمه اسناد مناقصه 
ث- چک تضمين شده بانکی برای تضمين شرکت در مناقصه

4- ذكر شماره مناقصه روي پاكات الزامي بوده و حضور یك نفر از پيشنهاد دهندگان در جلسه بازگشایی پاکات )الف،ب،ج( با معرفی نامه کتبی معتبر آزاد است
5- شركت توزیع گلستان در رد یا قبول هریک یا تمام پيشنهادات مختاراست.

6- به پيشنهادهای فاقدامضاء ، مشروط،مخدوش و پيشنهاداتی که بعد از انقضاء مدت مقرر در فراخوان واصل ميشود،مطلقاً ترتيب اثرداده نخواهد شد.
7- تكميل كردن فرم پرسشنامه اطلاعاتي مربوط به ارزیابي صلاحيت پيمانکاران پيوست اسناد ارزیابی کيفی الزامي است.

8- هزینه آگهی هر دو نوبت بر عهده دستگاه مناقصه گزار می باشد.
9- ارسال پيشنهادات از طریق سامانه تدارکات الکترونيکی دولت به نشانی www.setadiran.ir می باشند و پرداخت هرگونه کارمزد سامانه فوق به عهده برنده مناقصه می باشد.

10- ضمناً این آگهي از طریق شبكه اطلاع رساني معاملات توانير به نشاني www.Tavanir.org.ir و پایگاه ملي اطلاع رساني مناقصات به نشاني http://iets.mporg.ir  قابل دسترسي مي باشد و جهت 
اطلاعات بيشتر با شماره تلفن 32684412-017 تماس و به شماره تلفن 32689430-017 فاکس نمائيد.

11- سایر اطلاعات و جزئيات مربوطه در اسناد مناقصه مندرج است.                                                  
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/06/03
تاريخ انتشار نوبت دوم:1403/06/05

 نوبت دوم

شركت پالايش گاز ايلام در نظر دارد موضوع ذیل را از طریق مناقصه عمومي به 
شرکتهایی که دارای گواهينامه صلاحيت معتبر  از مراجع ذیربط و ذیصلاح در زمينه 

موضوع مناقصه  می باشند ، واکذار نماید .
 شماره مناقصه: 1403/036

پالایشگاه چهارم  به  : خدمات حمل و تحویل گاز مایع خام  موضوع مناقصه   
پارس جنوبي

 مبلغ تضمين شركت در فرايند ارجاع کار )مناقصه( : 1.632.540.000 
ریال

 نوع تضمين شركت  در فرايند ارجاع کار )مناقصه( : ضمانتنامه بانكي 
 تاريخ آخرين مهلت دريافت اسناد از سامانه ستاد توسط مناقصه گران: 

1403/06/07
 تاريخ آخرين مهلت درج اسناد در سامانه ستاد توسط مناقصه گران:   

 1403/06/20
 تاريخ  گشايش پاكات:  ساعت 10 صبح1403/06/21   

www.setadiran.ir : آدرس دريافت اسناد الكترونيك 
پستي صندوق   / چوار  شهرستان   / ایلام   : گزار  مناقصه  پستي  آدرس   

 144-69361 / كدپستي 6937170110 /دبيرخانه کميسيون مناقصات
و   2077 تلفن  شماره  با  بيشتر  اطلاعات  كسب  جهت  توانند  مي  گران  مناقصه 

32912850-084 )دبيرخانه كميسيون مناقصات( تماس حاصل فرمایند.
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/05/31 تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/06/05

  آگهي مناقصه عمومي یک مرحله اي  آگهي مناقصه عمومي یک مرحله اي ) نوبت دوم( ) نوبت دوم(

  روابط عمومي شركت پالایش گاز ایلام

شناسه آگهی: 1773628 شرکت ملی گاز ایران
شرکت پالايش گاز ايلام 

خریدار  وزیر نفــت ضمن تاکید بر اســتفاده از 
راهکارهای غیرقیمتی برای رفــع ناترازی بنزین، 
گفت: رفــع ناتــرازی و مدیریت مصــرف گاز در 
اولویــت برنامه های وزارت نفت اســت. محســن 
پاک نژاد به عنــوان وزیر نفت بــرای کابینه دولت 
چهاردهــم انتخاب شــد، وی متولــد ۱۳۴۵ در 
تهران و دانش آموخته کارشناســی مهندسی برق 
از دانشــگاه تهران و کارشناســی ارشد مهندسی 
صنایع از دانشــگاه صنعتی امیرکبیر اســت. وزیر 
نفت پیشنهادی کابینه دولت چهاردهم از ابتدای 
دهه ۱۳۷۰ در وزارت نیرو فعالیت خود را آغاز کرد. 
اما فعالیت او در وزارت نیرو دیری نپایید و از ســال 

۱۳۷۶ فعالیت خود در وزارت نفت را آغاز کرد.
از ســوابق پاک نژاد می توان به مشاور وزیر نفت و 
رئیس ستاد نظارت بر سوخت رسانی وزارت نفت، 
مدیر طرح توســعه میدان هــای گازی، مدیرکل 
نظارت بــر صادرات مــواد نفتی و بازرســی فنی 
وزارت نفت هیــأت مدیره شــرکت نفت مناطق 
مرکزی ایران نیز بــود و در ســال های ۱۳۸۴ تا 
۱۳۸۶ مدیــر برنامه ریزی شــرکت نفت مناطق 
مرکزی ایران بود و ســپس تــا ۱۳۹۲ به عنوان 

معاون مدیر برنامه ریزی تلفیقی شرکت ملی نفت 
ایران را در کارنامه خود دارد.

همچنین از دیگر ســوابق وزیر پیشــنهادی نفت 
می توان به معاون مدیرعامل شــرکت ملی نفت 
ایــران در امور تولیــد و از اعضای هیــأت مدیره 
این شــرکت بود. مدیرکل نظارت بــر صادرات و 
مبادلات مــواد نفتی وزارت نفــت و مدیرعامل و 
نایب رئیس هیئت مدیره شــرکت بازرگانی نفت 
ایران اشــاره کرد.وی از ۱۳۹۷ تا ۱۴۰۰ به عنوان 
معاون وزیر نفت در نظارت بر منابع هیدروکربوری 
فعالیت می کرد.پاک نــژاد رفع ناترازی و مدیریت 
مصرف گاز را در اولویت برنامه هــای خود دارد و 
در مجلس شــورای اســلامی عنوان کــرد: بنده 
به طور دقیق راهکارهای عملیاتی را برای رفع این 
چالش در ذیل سرفصل های برنامه به نمایندگان 
مجلس شورای اســلامی و کمیسیون تخصصی 
ارائه کرده ام، البته این موضوع به معنای آن نیست 
که امکان رفع کامل ناترازی در کوتاه مدت وجود 
داشــته باشــد اما این امکان فراهم می شــود که 

ناترازی تا حدودی تعدیل شود.
وی با اشــاره به اقدام ارزشــمند دولت سیزدهم 

در حوزه دیپلماســی انرژی بــرای واردات گاز از 
ترکمنســتان در قالب ســوآپ گاز افزود: از آنجا 
که بخشــی از این گاز در داخل مصرف می شود، 

ازاین رو به رفع ناترازی گاز هم کمک می کند.
وزیر نفت در زمینــه برنامه های وزارت نفت دولت 
چهاردهم برای رفــع ناترازی بنزیــن نیز گفت: 
هم اکنون هرگــز راهکارهای قیمتــی برای رفع 

ناترازی بنزین مدنظر نیست.
پاک نــژاد ادامه داد: راهکارهای غیــر قیمتی رفع 
ناترازی بنزین نیز به بخشــی فراتر از وزارت نفت 
یعنی در همکاری با دیگر سازمان ها و وزارتخانه ها 
بازمی گــردد؛ راهکارهایــی ماننــد اســتفاده از 
خودروهــای کم مصرف یــا خودروهــای برقی و 
مواردی از این قبیل که در دســتور کار خواهد بود 
تا بدون افزایش قیمت بنزیــن امکان ایجاد تعادل 
در تراز تولید و مصرف فراهم شود.وی درباره جذب 
ســرمایه در صنعت نفت بیان کــرد: الگوی رابطه 
مالی دولت و شرکت ملی نفت ایران که سال هاست 
تعریف شده اســت نیاز به بازنگری دارد. سازوکار 
۱۴.۵ درصد کنونی به نحوی است که شاید بخش 

جاری صنعت نفت را نیز به زحمت پوشش دهد.

اولویت های وزارت نفت در دولت چهاردهم؛ رفع ناترازی گاز در صدر

صفحه3



سرلشکر موسوی:

و برنامه های اساسی و واجب ارتش بوده است ورزش همواره جز

پزشکیان در آیین افتتاح بیمارستان آیت الله هاشمی  رفسنجانی مطرح کرد

ومین و فقرا  موفقیت درتثبیت سلامت جامعه منوط به تامین سلامت محر

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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مراسم عزاداری دانشجویان به مناسبت اربعین حسینی
رهبر انقلاب: کارزار جبهه حسینی با جبهه 

یزیدی تمام  نشدنی است
رهبــر انقــلاب اســلامی کارزار میان جبهــه حســینی و جبهه 
یزیدی را مستمَر و تمام نشــدنی خواندند و تاکید کردند: انقلاب 
اســلامی ایران، فرصــت و میدان وســیعی را در مقابــل جوانان 
گشوده اســت و باید از این فرصت، با برنامه ریزی و شناخت صحیح 
وظیفه، اقدام لازم و به موقع را در جهت اهــداف عالیه انقلاب انجام 

داد.
 همزمان با اربعین حسینی، مراسم عزاداری هیات های دانشجویی روز 
یکشنبه - چهارم شهریور - در حســینیه امام خمینی)ره( و در حضور 

رهبر انقلاب اسلامی برگزار شد.
در این مراســم ضمن قرائت زیارت اربعین، حجت الاسلام و المسلمین 
اصلانی به ایراد ســخن پرداخت و مداحان اهل بیت)ع( در رثای سالار 
شهیدان، نوحه ســرایی کردند. در پایان این مراسم نماز ظهر و عصر به 

امامت حضرت آیت الله خامنه ای اقامه شد.
رهبر انقلاب اســلامی در بین دو نماز در ســخنانی با اشــاره به زیارت 
عاشــورا، کارزار میان جبهه حســینی و جبهه یزیدی را مستمَر و تمام 
نشــدنی و در عین حال نحوه این کارزار را به تناسب شرایط و اقتضائات 
متفاوت خواندنــد و تاکید کردند: انقلاب اســلامی ایــران، فرصت و 
میدان وسیعی را در مقابل جوانان گشوده اســت و باید از این فرصت، با 
برنامه ریزی و شــناخت صحیح وظیفه، اقدام لازم و به موقع را در جهت 
اهداف عالیه انقلاب انجام داد تا زمینه پیشــرفت و فلاح و رســتگاری 

فراهم شود.
حضرت آیت الله خامنــه ای هدف از قیام امام حســین)ع( را مقابله با 
ظلم و جور خواندند و افزودند: شیوه های مقابله جبهه حسینی با ظلم 
و جور به تناسب شرایط متفاوت اســت، این مقابله در دوران شمشیر 
و نیزه به یک گونه اســت و در دوران اتم و هوش مصنوعی به گونه ای 
دیگر، در دوران تبلیغات با شــعر و قصیده و حدیث شیوه خاص خود 
را داشــت و در دوران اینترنت و کوانتوم نیز شیوه های دیگری را باید 

به کار گرفت.
ایشان با اشــاره به اینکه این وظیفه در دوران دانشــجویی به یک گونه 
است و در دوران مســئولیت به گونه ی دیگر، خاطرنشان کردند: مقابله 
جبهه حســینی با جبهه یزیدیان همیشــه به معنای تفنگ به دست 
گرفتن نیست بلکه باید درست اندیشــید، درست سخن گفت، درست 

شناسایی کرد و وظیفه را شناخت و دقیق به هدف زد.
رهبر انقلاب اســلامی با تاکید بــر اینکه اگر در این مســیر حرکت 
کردیم، زندگی معنا و هدف پیدا می کند، گفتند: جوانان باید دوران 
کنونی را که بــه برکت انقلاب اســلامی، میدان وســیعی در مقابل 
آنها گشــوده شــده اســت، قدر بدانند و با برنامه ریزی و مطالعه و 
فکر صحیح که لازمه آن آشــنایی با قران و تأمل در آن اســت، اقدام 

به موقع انجام دهند.
حضرت آیت الله خامنه ای خاطرنشان کردند: این اقدام به موقع، گاهی 
در محیط دانشــگاه معنا پیدا می کند، زمانی در فضــای اجتماعی و یا 
سیاســی لازم اســت و گاهی هم این اقدام، در راه کربلا و فلســطین و 

اهداف عالیه ضرورت پیدا می کند.
ایشان در پایان تاکید کردند: استفاده جوانان از این فرصت تاریخی، به 
معنای فلاح و رستگاری اســت و اگر از این فرصت استفاده و به وظیفه 

عمل نشود، نتیجه آن خسران خواهد بود.

دیدار امیر موسوی با امیر نصیرزاده
 راه های تعامل بیشتر بررسی شد

فرمانده کل ارتــش جمهوری اســلامی ایــران به همــراه جمعی از 
فرماندهــان، معاونان و مســئولان ارتش بــا وزیر دفاع و پشــتیبانی 

نیروهای مسلح دیدار کردند.
امیر سرلشکر سید عبدالرحیم موســوی، فرمانده کل ارتش جمهوری 
اسلامی ایران به همراه حجت الاســلام محمدحسنی، رئیس سازمان 
عقیدتی سیاســی و دیگر فرماندهان و معاونان ارتش با امیر ســرتیپ 
خلبان عزیز نصیرزاده، وزیر دفاع و پشــتیبانی نیروهای مسلح دیدار و 

انتصاب وی را تبریک گفتند.
در این دیدار، راه های تعامل بیشــتر ارتش و وزارت دفاع و پشتیبانی 
نیروهای مسلح مطرح و قرار شد در آینده نزدیک جلسه مجزایی بین 
وزیر دفاع و فرماندهــان نیروها با هدف ارتقــای تعاملات فی مابین و 
با رویکرد همکاری ویژه برگزار تا راهکارهــای مطلوب اتخاذ و عملی 

شود.

حزب الله: 
توانستیم با شلیک تعداد زیادی موشک، دشمن 

را گمراه کنیم
یک منبع در حزب الله لبنان تاکید کــرد که این حزب در عملیات امروز 
خود موفق شد با شلیک تعداد زیادی موشک، ارتش رژیم صهیونیستی 

را گمراه کند.
 یک منبع در حــزب الله لبنان در گفتگو با شــبکه تلویزیونی»العربی« 
اظهار کرد: ارتش اسرائیل موفق به رهگیری پهپادهای هجومی ما نشد 
و ما موفق شدیم با شــلیک تعداد زیادی موشــک، این ارتش را گمراه 

کنیم.
این منبــع در حــزب الله تصریح کــرد: اســرائیل نتوانســت حمله 
پیش دستانه ای علیه ما انجام دهد و اهدافی که اسرائیل از آنها صحبت 
می کند، در پاسخ به یک حمله گمراه کننده است. او در ادامه نیز گفت: 
دو هدف اصلی را در شــمال تل آویو بمباران کردیم که بعدا آنها را اعلام 

خواهیم کرد.
بر اساس گزارش ها حزب الله لبنان امروز با انتشار بیانیه هایی اعلام کرد 
که در مرحله اول پاسخ به ترور شهید فؤاد شــکر، ۳۲۰ موشک را برای 
تسهیل عبور پهپادهای هجومی اش و رسیدن آنها به ۱۱ پایگاه نظامی 

دشمن صهیونیستی در عمق اراضی اشغالی شلیک کرد.

قائم پناه: 
ویکرد رئیس جمهور، خدمت به مردم است ر

 معاون اجرائی رئیس جمهور بــا بیان اینکه رویکرد دکتر پزشــکیان 
خدمت به مردم اســت، گفــت: همه دســتگاه ها باید مــردم را ارباب 

خودشان بدانند و رضایت مردم را جلب کنند.
محمد جعفر قائــم پناه معــاون اجرایــی رئیس جمهــور در گفت و 
گویی اظهار کــرد: ما در چهارچوبی که آقای پزشــکیان تعیین کرده و 
چشم انداز، سیاست های کلی و برنامه پیشــرفت هفتم در آن قرار دارد 

کار می کنیم.
وی بــا بیان اینکــه رویکردهای دکتر پزشــکیان رویکــرد خدمت به 
مردم است، افزود: باید همه دســتگاه ها مردم را ارباب خودشان بدانند 
و رضایت مــردم را جلــب کنند این یک نکته اساســی در ســرفصل 

برنامه های ما است.
معاون اجرائی رئیس جمهور خاطرنشــان کرد: در فصــل دوم یکی از 
وظایف ما ارتباط نهاد ریاست جمهوری و رئیس جمهور با مردم است و 

باید بتوانیم این ارتباط را سیستماتیک و به روز و کارآمد کنیم.
قائم پناه عنوان کرد: باید خواســته ها و مطالبات مــردم را جمع آوری 
کنیم و برای اجرا به اســتحضار ریاســت جمهــوری و اعضای دولت 

برسانیم.

تریبون

 فرمانده کل ســپاه پاســداران انقلاب اسلامی گفت: 
پایانه های مرزی از جمله خســروی، مهران، شلمچه 
و چذابه امسال نسبت به پارســال شرایط بهتری برای 
تردد زائران دارد و شــاهد نظم بسیار خوبی هستیم که 

این حاصل یک کار جمعی است.
 سردار حسین سلامی عصر شــنبه در حاشیه بازدید از 
مرز رسمی خسروی در جمع خبرنگاران افزود: اربعین 
حسینی تا به امروز باشــکوه ترین اجتماع بشری بوده 
که تاریخ و جهان بشــریت، چنین عظمتــی را به خود 

ندیده است.
وی ادامه داد: اربعین یکی از نمادهای برجســته شکوه 
دین اسلام اســت که محبان اهل بیت )ع( بعد از هزار 
و چند ســال، برای تکریم واقعه کربلا و حماســه های 
ماندگار جــاودان عاشــورا این گونه پیاده، مســیری 

طولانی را با همه سختی ها، می پیمایند.
فرمانــده کل ســپاه گفت: نکتــه مهم آن اســت که 
دســت اندکاران این خدمات، که شــرایط مناسبی را 

برای این ســفر معنوی فراهــم می کنند در 
واقع به عنوان منتخبان الهــی اجر و پاداش 
بســیار بالایی در دســتگاه امام حسین )ع( 

خواهند داشت.
وی با اشاره به رضایت زائران از خدمات ارائه 
شــده در پایانه مرزی خســروی، در زمینه 
امنیت، ســهولت در تردد، اسکان، پذیرایی، 

حمل ونقل، بهداشــت، توقفگاه و آبرسانی افزود: همه 
سختی های این سفر به واسطه همین محبت ها، آسان 
و به ســفری پر از خاطره و ماندگار تبدیل می شود و به 
همین دلیل تراکم این اجتماع هر ســال باشــکوه تر از 

سال قبل می شود.
سردار ســلامی از اربعین به عنوان بزرگ ترین حماسه 
فرهنگی تاریخ یــاد کرد و افزود: هر چــه زمان بگذرد 
حادثه عاشــورا نه تنهــا کم رنگ تر نمی شــود، که هر 
سال پرفروغ تر، روشن تر و بســیار زیباتر خود را نشان 
می دهد.وی بــا قدردانــی از مرزبانان کشــور، افزود: 

نیروهای مرزبانــی، امنیــت را در مرزهای 
کشور برقرار می کنند تا مردم عزت و آرامش 

داشته باشند.
او گفت: نیروهای مرزبانی و انتظامی امسال 
با افزایش دروازه ها، شرایط مطلوبی را برای 
روانی تردد زائران انجــام داده اند و با وجود 
گرمای هوا، عوامل خدمات رسان از مواکب، 
دســتگاه ها و نیروهای نظامی، قرارگاه نجف اشرف و 
ســپاه نبی اکرم )ص( کرمانشاه و در مجموع مسوولان 
ستاد اربعین و عوامل  بهداشتی و امدادی برای خدمت 

به زائران تلاش بسیاری دارند که جای تحسین دارد.
سردار ســلامی با حضور در مرز رســمی و بین المللی 
خسروی شهرســتان قصرشــیرین، آخرین وضعیت 
تردد زائران اربعین حسینی را بررسی کرد و با زائران در 

خصوص کیفیت خدمات ارائه شده سخن گفت.
 قصرشیرین در غرب کرمانشــاه با بیش از ۲۷ هزار نفر 
جمعیت و افزون بــر ۱۸۶ کیلومتر مرز با عراق دارای ۲ 

مرز رسمی خسروی و پرویزخان است.مرز خسروی در 
گذشته بخشی از راه ابریشم بود که خسروی - منذریه، 
مسیر اصلی به سمت جاده بغداد و سپس بندر حلب در 

سوریه و ساحل دریای مدیترانه بود.
خسروی در فاصله ۱۵ کیلومتری قصرشیرین تا بغداد 
پایتخت عراق ۱۹۰ کیلومتر، نجف ۳۸۰، کربلا ۳۰۰، 
کاظمین ۲۰۳ و ســامرا ۳۲۶ کیلومتر فاصله دارد و به 
دلیل مســافت کوتاهی که نسبت به ســایر مرزهای 
کشور با شهرهای زیارتی و مهم عراق دارد، کانون مهم 

تردد مسافران و زائران ایرانی و عراقی است.
قصرشیرین ۱۴ واحد اقامتی شامل هتل و مهمانپذیر 
درجه یک تا ســه با ۳۲۲ اتاق و یک هزار و ۲۰۰ تخت 
دارد و زائرانی که مرز خســروی را بــرای ورود به عراق 
انتخاب می کنند پس از عبور از شهرهای دیالی و بغداد 
به کاظمین، سپس کربلا و نجف می رسند و همچنین 
پیش از زیارت امام حســین)ع( به مقابر امامان مدفون 

در کاظمین و سامرا مشرف می شوند.

 چشم انداز سرمایه گذاری و همکاری های 
تجاری و اقتصادی متقابل بین جمهوری 
اســلامی ایران و خــاور دور فدراســیون 
روسیه در نشســتی برخط با حضور برخی 
مســئولان و فعالان بخــش خصوصی دو 

کشور بررسی شد.
به گــزارش وزارت توســعه خــاور دور و 
قطب شمال فدراسیون روســیه،  معاون 
بخش توسعه ســرمایه گذاری و همکاری 
های بین المللــی این وزارتخانــه در این 

نشســت، آمادگی مســکو برای همکاری 
با تهران در برنامه های توســعه صنعتی، 
معدنی، گردشــگری و حمل و نقل را اعلام 

کرد.
پاول لوژکیــن افزود: ایــران برنامه هایی 
در راستای نوســازی بخش های صنعتی 
اقتصــاد، توســعه بهره بــرداری از منابع 
معدنی، گسترش سهم از بازار گردشگری 
و ایجاد زیرســاخت های حمــل و نقل در 
دســتور کار دارد که مناطق واقع در خاور 
دور و قطب شمال روســیه نیز دستورکار 

مشابهی را فراروی خود دارند.
وی اظهار داشــت:  ما می توانیم تجربیات 
را به اشــتراک بگذاریم و به طور مشترک 

وظایف محول شده را حل کنیم.
این مقام وزارت توســعه خاور دور و قطب 
شمال فدراسیون روســیه ادامه داد:  برای 
شــروع ســریع روند ایجاد روابط متقابل، 
انجام یک ســری رفت وآمدهای تجاری 

هم در خاور دور روســیه و هــم در ایران 
ضروری اســت؛ ایــن موضوع بــه اطلاع 
طرفین از طرح های در حال اجرا و استفاده 
از ظرفیت های یکدیگــر در تحقق اهداف 

منجر خواهد شد.
بنا بر این گزارش، شرکت کنندگان در این 
نشست به نمایندگی از جمهوری اسلامی 
ایران نیــز تمایل خــود را برای توســعه 
همکاری های تجــاری دوجانبــه اعلام 
کردنــد و از آمادگی خود برای گســترش 
مبــادلات تجــاری و همچنین ســرمایه 
گذاری در تولیدات با فناوری پیشــرفته 

سخن گفتند.
کامبیــز میرکریمی عضو هیــأت مدیره 
انجمــن بازرگانــی ایــران و روســیه در 
سخنانی در این نشست گفت: دو کشور در 
توسعه روابط دوجانبه در ۱۵ سال گذشته 
پیشرفت چشمگیری داشته اند و بسیاری 
از مشــکلات فراروی روابــط تجاری بین 

کشورها ما از میان برداشته شده است.
وی از امضای موافقت نامــه تجارت آزاد 
بین ایران و کشــورهای عضــو اتحادیه 
اوراســیا به عنوان یکــی از رخدادهای 
بسیار مهم در مناســبات تهران و مسکو 
و دیگر کشــورهای همســایه یــاد کرد 
و گفت:  ما از تجــارت ســنتی کالاها به 
سمت اجرای طرح ها با فناوری پیشرفته 

حرکت کرده ایم.
میرکریمــی خاطرنشــان کرد: امروز با 
دو مأموریت در مســیر توسعه مبادلات 
تجاری روبــرو هستیم، نخســت آنکه با 
چشــم اندازها و فرصت هــای همکاری 
صنعتــی از طریق رویدادهــای دوجانبه 
بیشتر آشــنا شــویم و دومین مأموریت، 
شتاب بخشی به مبادلات تجاری با ارزهای 
ملی و راه اندازی زیرســاخت های فعالیت 
کارت شبکه بانکی روســیه موسوم به میر 

در ایران است.

سپاه

تجارت

خریدار  فرمانــده ارتش در دیــدار وزیر 
ورزش و جوانان گفــت: ورزش همواره جزو 
برنامه های اساسی و واجب ارتش بوده و این 
ســازمان از امکانات و زیرساخت های قابل 

توجهی در این حوزه برخوردار است.
 امیر سید عبدالرحیم موسوی فرمانده کل 
ارتش جمهوری اســلامی ایــران به همراه 
امیر حبیب الله سیاری رئیس ستاد و معاون 
هماهنگ کننده ارتش و فرماندهان ارشــد 
ارتش با احمد دنیامالی وزیر ورزش و جوانان 
دیدار کرد و ضمن آرزوی موفقیت برای وزیر 
ورزش در مسئولیت جدید و توسعه دو حوزه 
ورزش و جوانان اظهار داشــت: بهره وری از 
ظرفیت های ارتش و وزارت ورزش و جوانان 
در چارچوب همکاری هــای دوطرفه، ما را 
به اهداف کلان ســازمانی و ملی نزدیک تر 

می کند.
وی درباره اهمیــت راهبردی وزارت ورزش 
و جوانان گفــت: وزارت ورزش و جوانان از 
مهمترین وزارتخانه های کشــور است که 
مســتقیماً با جوانان و خانواده ها در ارتباط 
اســت و به صورت تخصصی در این حوزه ها 

فعالیت می کند.

فرمانده کل ارتش با تاکید بر لزوم اســتفاده 
حداکثــری از نیــروی انســانی ارتــش با 
همــکاری ایــن وزارتخانه افزود: ســالانه 
نیروی انســانی ارزنده و چشــمگیری وارد 
ارتــش می شــود. قطعــاً وزارت ورزش و 
جوانان، طرح هــا و برنامه های متعددی در 
راستای پرورش و بهره وری از ظرفیت های 
این نیروی انســانی جوان خواهد داشت که 
می توان با تعاملات دوطرفه، این طرح ها را 

در ارتش اجرا کرد.
وی درباره برگزاری منظم مسابقات ورزشی 
در ارتش گفت: ارتش جمهوری اســلامی 
ایران در حال حاضر برگزارکننده مسابقات 
ورزشی منظم و پیوسته ای است که می توان 
این مســابقات را نیز در چارچوب طرح های 
وزارت ورزش و جوانان قرار داد. ســنجش 
و ارزیابی صحیح این برنامه هــا و رویدادها 
نشــان خواهد داد که تا چه حد در راستای 
اهداف کلان ســازمانی و ملی در حوزه های 

ورزش و جوانان در حال پیش روی هستیم.
سرلشــکر موســوی همچنین درباره لزوم 
همکاری های دوجانبه میان ارتش و وزارت 
ورزش و جوانــان اذعــان داشــت: ورزش 

همواره جــزو برنامه های اساســی و واجب 
ارتش بــوده و ایــن ســازمان از امکانات و 
زیرســاخت های قابل توجهی در این حوزه 

برخوردار است.
احمــد دنیامالی وزیــر ورزش و جوانان نیز 
در این دیدار ضمن تشــکر از حضور هیأت 
رئیسه ارتش و فرماندهان نیروها و معاونان 
آجا در این وزارتخانه، با اشــاره به انسجام و 
چارچــوب تعریف شــده در ارتــش گفت: 
ارتش با در اختیار داشــتن نیروی انســانی 
جوان، با انگیزه و متخصص، از ظرفیت های 

پرشماری برخوردار است.
وی تصریح کرد: تعامل با ارتش چه در حوزه 
ورزش قهرمانــی و همگانی، چــه در حوزه 
جوانان یک فرصت با ارزش به شمار می رود.

وزیــر ورزش و جوانــان افــزود: همچنین 
می توان در مباحث مهارت آموزی و پرورش 
نیروی انســانی جوان، مقابله با آسیب ها و 
معضلات اجتماعی نیــز همکاری های قابل 

توجهی با این سازمان انجام دهیم.
در این دیــدار که همچنیــن امیر حمید 
واحدی فرمانــده نیروی هوایــی ارتش، 
امیر شهرام ایرانی فرمانده نیروی دریایی 

ارتــش، امیر محمــد محمــودی معاون 
اجرایی ارتش، امیر علیرضا شــیخ معاون 
تربیت و آموزش ارتش، امیر دوم حســین 
امیدی رئیس سازمان تربیت بدنی ارتش 
و حجت الاســلام ســعید نصیرالاسلامی 
معــاون فرهنگــی و تبلیغــات ارتش نیز 
حضور داشــتند، درباره توجــه به ورزش 
حرفــه ای و قهرمانی در کنار گســترش 

ورزش همگانــی، توســعه تیم های ملی 
چوگان و سوارکاری با تاکید بر فرمایشات 
مقام معظــم رهبــری )مدظله العالی( و 
راه اندازی فدراســیون المپیکی پنج گانه 
ورزش هــای نظامیــان )شمشــیربازی، 
سوارکاری، شنا، تیراندازی و دو و میدانی( 
و بهره وری حداکثری از اماکن ورزشــی، 

بحث و تبادل نظر شد.

سردار سلامی: پایانه های مرزی شرایط خوبی برای تردد زائران دارد

وسیه بررسی چشم انداز همکاری های تجاری متقابل بین ایران و خاور دور ر

خریدار  رئیس جمهور گفــت: موفقیت 
درتثبیت ســلامت جامعه منوط به تامین 

سلامت محرومین و فقرا است.
 مســعود پزشــکیان  در آئیــن افتتــاح 
بیمارستان آیت الله هاشــمی رفسنجانی، 
اقــدام بنیاد امــور بیماری هــای خاص در 
احداث این بیمارســتان در یکی از مناطق 
محروم تهــران را ارزشــمند و شایســته 
قدردانی دانســت و گفت: یکی از مســائل 
مورد تاکید ما در ایــام انتخابات لزوم توجه 
به محرومین و شــنیدن صدای بی صدایان 
بود و احداث ایــن بیمارســتان در یکی از 
محروم ترین نقاط شهر تهران نشان می دهد 
که رئیس بنیــاد امــور بیماری های خاص 
مستقل از دولت ها به این مهم توجه ویژه ای 

داشته اند.
رئیس جمهــور در ادامه رفــع نیازها و حل 
مشکلات اقشــار کم برخوردار جامعه را از 
جمله مهم ترین وظایف حاکمیت برشمرد 
و افزود: میزان ارزش عملکرد مســئولان به 
میزان دغدغه منــدی و توجه آنهــا به رفع 
مشــکلات مــردم به ویــژه محرومین، بی 

صدایان و دور افتادگان است.
پزشــکیان با اشــاره به نقش تعیین کننده 
مردم در برهه هــای مختلف پس از پیروزی 

انقــلاب اســلامی به ویــژه در دوران دفاع 
مقدس تصریح کرد: نبایــد چنین مردمی 
به بوته فراموشــی سپرده شــوند بلکه باید 
با خدمــت بی منت در جهت رفــع نیازها و 

مشکلات آنها تلاش کرد.

رئیس جمهور با بیان اینکه انقلابی بودن در 
کســب رضایت مندی مردم معنا می شود، 
افزود: امروز هر کســی که ادعــای انقلابی 
بودن و دغدغه خدمــت صادقانه به مردم را 

دارد میدان برای او باز است.

پزشکیان با بیان اینکه شرط موفقیت در هر 
اقدام و عمل ما تأمین رضایت مردم اســت 
اظهارداشــت: اگر ما امــروز در این جایگاه 
هستیم نه برای ریاســت بر مردم بلکه برای 
خدمتگزاری و جلب رضایت مردم اســت و 

هرکس نیز در این مســیر تلاش کند با تمام 
وجود از او پشتیبانی و حمایت می کنیم.

ضمــن  ادامــه  در  جمهــور  رئیــس 
گرامی داشت یاد مرحوم آیت الله هاشمی 
رفســنجانی و خدمــات ماندگار ایشــان 
بــه کشــور و نظــام جمهوری اســلامی 
ایران تصریــح کرد: بی تردیــد خدمات و 
زحمات ماندگار مرحوم آیت الله هاشــمی 
رفسنجانی باید مورد ارج گذاری و قدردانی 

قرار گیرد.
پزشــکیان در ادامه موفقیــت در تأمین و 
تثبیت ســلامت جامعه را منــوط به تأمین 
ســلامت محرومین و فقرا دانست و گفت: 
دولــت چهاردهم خــود را در ایــن زمینه 
مسئول و موظف می داند و از هیچ تلاشی در 
خدمت رسانی به محرومین جامعه فروگذار 

نخواهد کرد.
رئیس جمهور با بیان اینکه اگر می خواهیم 
ایــران در میان دیگر کشــورها ســرآمد و 
بهترین باشد، نه به حرف و ادعا بلکه به اقدام 
و تلاش ما بســتگی دارد تصریح کرد: برای 
سربلندی ایران و عزتمندی مردم عزیزمان 
باید همه با هــم و مســتقل از نگرش های 
سیاسی و گرایشــات قومی و مذهبی تلاش 

کنیم.



 ماموریتی که به دولت چهاردهم محول شد
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رئیس کل گمرک خبر داد
واردات بیش از ۳۰ تن شمش طلا در سال جاری

رئیس کل گمرک اعلام کرد: واردات شــمش طلای استاندارد در پنج 
ماهه امســال با ثبت رکورد ۳۰ تن و ۶۳۳ کیلوگرم به ۱.۶ میلیارد دلار 
رســید.محمد رضوانی فر - معاون وزیر اقتصاد - گفــت: میزان واردات 
شــمش طلا در پنج ماهه ســال گذشــته به میزان چهار تــن و ۲۳۳ 
کیلوگرم و به ارزش ۲۷۴ میلیون دلار بوده است.وی افزود: در این مدت 
۹۶ درصد از وزن شمش طلا وارداتی در ســال ۱۴۰۳ از طریق گمرک 

فرودگاه امام خمینی )ره( وارد و ترخیص گردید.
رضوانی فر اظهار کــرد: گمرکات باشــماق، تبریز، مشــهد، فرودگاه 
اصفهان، پیرانشــهر و یزد از دیگر گمرکاتی بودند که در پنج ماهه سال 

جاری شمش طلا از این گمرکات وارد و ترخیص شده است.
شایان ذکر اســت، هیئت دولت در آذرماه ســال ۱۴۰۱ مصوب کرد تا 
تســهیلاتی جهت واردات شمش طلا برقرار شــود، پس از این مصوبه، 

واردات شمش طلا به کشور آغاز شد.

 تکمیل 40 درصدی سامانه
سامانه املاک مانع احتکار مسکن می شود

یک مقام مسئول گفت: ســامانه املاک کشــور می تواند مانع احتکار 
زمین و مسکن در کشور شود.

 ســامانه املاک و اســکان مهمترین ابــزار مبارزه با احتکار مســکن 
است. این سامانه بســتری مناســب برای جمع آوری اطلاعات است تا 
سیاســتگذاری های صحیح در حوزه مســکن ایجاد شــود. شناسایی 
خانه های خالــی و مهمترین هدف تکمیل و راه اندازی ســامانه املاک 

و اسکان است.
بر همین اســاس، به منظور شناســایی وضعیت واحدهای مســکونی 
کشور، در مرداد ماه سال ۹۹ مقرر شد تا ســامانه املاک و اسکان فعال 
شــود. این تاریخ، نقطه عطفی شــد تا قانون »مالیات های مستقیم« 
کشور با جدیت بیشــتری دنبال شــود. بنابراین، دولت در کنار دیگر 
دستگاه های کشور آمد تا این سامانه به مرور تکمیل شود. اما روند اجرا، 

آنطور که انتظار بود، پیش نرفت.
با روی کار آمدن دولت سیزدهم و توجه این دولت به نظام مالیاتی دقیق 
و ســامان دادن به بازار مســکن، برنامه جدی برای تکمیل و راه اندازی 
سامانه مذکور در نظر گرفته شــد. در نتیجه ابتدای سال جاری فعالیت 
سامانه املاک و اسکان آغاز شــد. اقدام درســت و مفیدی که مالیات 
بر خانه های خالی را تســهیل می کرد تا با احتکار خانه مبارزه شــود و 
سیســتم مالیاتی کشــور بهبود پیدا کند. با اســتفاده از این مالیات ها 
می توان توسعه کشــور را ایجاد کرد و سرمایه های مردم را از انباشت در 

بازار مسکن به سمت تولید و مولد شدن، هدایت کرد.

جواد ســادات مشــاور و مدیرکل حوزه وزارتی راه و شهرسازی درباره 
روند تکمیل سامانه املاک و اســکان در برنامه میز اقتصادی ۲۴ مرداد 
ماه گفت: تا امروز اطلاعات بیــش از ۷۵ میلیون نفر ایرانی در داخل این 
سامانه بارگذاری و شناسایی شده است. به عنوان مثال، افراد اطلاعات 
خود را در دســتگاه های مختلف اعــلام کردند. ایــن خوداظهاری ها 
جمع آوری شده است. یعنی نزدیک ۴۰۰ میلیون رکورد داشتیم که از 
این تعداد رکورد، حدود ۷۵ میلیون نفر ایرانی اطلاعات شــان مشخص 

شده است.
وی افزود: از این ۷۵ میلیون ایرانی، قریب به ۱۱ میلیون و ۸۰۰ هزار نفر 
سرپرست خانوار به این ســامانه مراجعه و اطلاعات مکانی خود را تأیید 
کردند. به بیان دیگر، حدود شــاید ۳۰ میلیون نفر که در این ســامانه 
هستند، اطلاعات شان مورد تأیید قرار گرفته است. یعنی این سامانه در 
حدود ۴۰ درصد تکمیل شده است. ۱۸۲ هزار مسکن خالی با استفاده 

از همین سامانه به چرخه بازار برگشت.
یکی از دغدغه های سیاســت گذار، تخصیص درست منابع بانکی برای 
توسعه کشور است. باید توجه داشــت که محدودیت منابع وجود دارد. 
با اطلاعات به دســت آمده از ســامانه املاک و اســکان، سیاستگذار 
 B نیازی به ساخت خانه ندارد و برعکس نقطه A متوجه می شود، نقطه

نیازمند خانه های خالی بیشتری است.
دیگر مهمان برنامه میز اقتصادی یاســر دســتمالچیان؛ دبیر کارگروه 
تنظیم بازار و کنترل مسکن وزارت راه و شهرسازی گفت: تا امروز حدود 
نیمی از اطلاعات ســامانه تکمیل شده اســت. اگر با همین شیوه، یک 
مقدار دیگر اطلاعات ثبت شــود. سیاســت گذار می تواند تصمیم های 
درست تری بگیرد. به عنوان مثال، سرمایه گذاری خود را در منطقه ای 
ببرد که مستأجر زیاد و خانه کم است. همچنین، می تواند بر روی توزیع 
مسکن به بازار نیز نظارت داشته باشد. وقتی خانه ای ساخته می شود اما 
به بازار عرضه نمی شــود، یعنی اخلال گر یا افراد سودجو بازار را کنترل 
می کنند. با استفاده از سامانه املاک و اســکان با این افراد نیز می توان 

مبارزه کرد.
وی ادامه داد: برگشــت خانه های خالی به بازار مسکن، اقدامی است که 
با آن می توان از برون ریز ســرمایه جلوگیری کرد. به عنوان مثال ۱۸۲ 
هزار خانه خالی با استفاده از سامانه املاک و اسکان امروز به چرخه بازار 
برگشته است. اگر سیاستگذار برای جبران کمبود مسکن درصدد تولید 
همین تعداد خانه می شد. افزایش هزینه برای دولت را به همراه داشت. 
به طبع ساخت مسکن نیاز به مصالح، کارگر، زمان و انرژی دارد. اما با این 
اقدام، هم دست اخلاگرهای بازار مسکن کوتاه شده و هم در هزینه های 

تولید صرفه جویی شده است.
دســتمالچیان درباره دیگر مزایای ســامانه مذکور گفت: ۱۰۰ درصد 
درآمد حاصل از مالیات بر خانه های خالی شناســایی شــده به حساب 
شــهرداری ها در قالب بودجه ســنواتی ریخته می شــود. یعنی ابتدا 
شهرداری ها خانه های خالی را شناسایی می کنند. سپس به وزارت راه 

و شهرسازی معرفی می کنند.
 ایــن وزارتخانه با اســتفاده از این ســامانه ها متوجه خالــی بودن آن 
می شود. در صورت صحت اطلاعات، سازمان امور مالیاتی، مالیات اخذ 

می کند.
دستمالچیان درباره بودجه ســنواتی شهرداری ها و پرداخت آن توسط 
مالیات و هزینه کــرد آن توضیح داد: مالیات های اخذ شــده به بودجه 
سنواتی اضافه می شود تا با استفاده از آن شــهرداری بتواند بافت های 
فرســوده را احیا کنــد. همچنین، بــرای افراد بی بضاعــت خانه های 
ارزان قیمت بســازد. پس اگر فــردی نمی خواهد خانه خــود را به بازار 
عرضه کند و مالیات پرداخت می کند. مبلغ اخذ شــده دوباره به چرخه 

بازار مسکن برمی گردد.
به بیان دیگر، ســامانه املاک اســکان به منظور اصلاح نظام مالیاتی، 
تنظیم گری بازار و کمک به سیاســتگذاری کلان ایجاد شده است. پس 
سیســتم اخذ مالیات از افراد صاحب خانه نیســت. در این باره علیرضا 
نثاری نماینده مجلس شورای اســلامی در تماس تلفنی به این برنامه 
اظهار کرد: هدف از استفاده ســامانه املاک و اسکان، سر و سامان دادن 

به بازار آشفته مسکن است. 

بازار

رئیس ســازمان ملی اســتاندارد ایــران افزایش توان 
داخلی ســازی در صنعت موتورســیکلت را ضروری 
دانســت و اظهار کرد: در این صنعت به هر میزان عمق 
داخلی ســازی را افزایش دهیــم به اقتصــاد تولید و 

زنجیره تامین کمک کرده ایم.
مهدی اسلام پناه - رئیس سازمان ملی استاندارد ایران 
- با بیان اینکه همه دســتگاه های دخیل در امر تولید 
باید برای کمک به جهش تولید کیفی اهتمام داشــته 
باشــند، گفت: تولیدکنندگان در مسیر تولید نیازمند 
فضایی امن، آرام و پایدار هستند تا به زیست بوم تولید 

کیفی آسیب وارد نشود. 
وی با اشــاره به دغدغه ایمنی راکبان موتورســیکلت 
تأکید کــرد: رعایت ایمنی در تولیــد کمک می کند تا 
مصرف کنندگان در کنار رعایت قوانیــن و مقررات با 

اطمینان از موتورسیکلت استفاه کنند. 
دبیر شــورای  عالی اســتاندارد با بیان اینکه 
در حوادث و تصادفات موتورسیکلت عوامل 
مختلف از جمله مدیریت مسیرهای پرتردد 
و غیره، تاثیرگــذار بوده گفــت: در حالیکه 
در حوادث ســهمی نیــز متوجــه کیفیت 
موتورسیکلت است. اما باید نسبت به همین 

سهم اندک برای ارتقا و کیفیت موتورسیکلت ها تلاش 
ویژه کنیم.

وی توســعه زنجیــره دانشــی و تکنولوژیکی صنعت 
قطعه سازی را مزیت تولید در کشــور دانست و افزود: 
با توجه به پیشرفت صنعت قطعه ســازی باید بتوانیم 
در لایه هــای تولید از قطعات داخلی و بومی اســتفاده 
کنیم و میزان عمق داخلی ســازی محصولات نهایی را 

افزایش دهیم. 
بنا بــر  اعــلام ســازمان ملی اســتاندارد، 
اســلام پناه در این جمع موافقــت خود را با 
تولید موتورسیکلت برقی اعلام و اظهار کرد: 
موتورسیکلت با پیشــرانه برقی مشروط به 
رعایت همه ابعــاد در حال حاضر یک راه حل 
کاملًا قابــل اعتماد و منطقی اســت که می 
تواند آینده روشــنی را برای صنعت مربوطه ترســیم 

کند.
رئیس سازمان ملی اســتاندارد ایران حرکت به سمت 
پیشــرانه برقی در صنعت موتورســیکلت را نیازمند 
حکمرانی دقیق و استفاده از سیاست های مشوقی در 

فرآیند تولید کیفی دانست. 
در این دیدار اعضای انجمن صنعــت تولیدکنندگان 

موتورســیکلت ایران خواســتار حمایت سازمان ملی 
اســتاندارد ایران در خصوص تاخیر در شماره گذاری 
موتورسیکلت ها از سوی پلیس راهور با وجود کنترل و 

تایید کیفی سازمان ملی استاندارد ایران شدند. 
این اعضا همچنین خواستار اســتمهال یکی الزامات 
اســتاندارد بعنوان ترمــز ABS در موتورهای با حجم 
کمتر از ۲۵۰ سی ســی شدند. رئیس ســازمان ملی 
اســتاندارد ایران موافقت خود را منوط انجام بررسی 
فنی و تحقیقات تخصصی در ایــن زمینه در بازه زمانی 

۱۰ روزه وفق ضوابط قانونی  کرد. 
رئیس سازمان ملی اســتاندارد ایران با درخواست این 
 )COP( اعضا بــرای افزایــش اعتبار گواهی انطبــاق
صنعت موتورســیکلت به ۶ ماه با نظارت های متقن و 

فنی مستمر موافقت کرد.

استاندارد

سمیه رســولی  اگرچه قرار بــود از سال 
۱۴۰۰ پروســه واگــذاری خودروســازان 
کلید بخــورد اما تا به امروز ایــن موضوع به 
نتیجه نرســیده و باید دید دولت چهاردهم 
چــه تصمیمی بــرای واگــذاری مدیریت 

خودروسازان می گیرد.
 میزان سهام دولت در شرکت ایران خودرو 
۵.۷ درصد و در سایپا حدود ۱۷ درصد است 
و اگرچه این اعداد به نظر کوچک می رسند 
امــا گزارش مرکــز پژوهش هــای مجلس 
بیانگر آن اســت که غیــر از ایــن دو عدد، 
۱۲.۲۱ درصد از سهام ایران خودرو و ۱۵.۶ 
درصد از سهام سایپا در اختیار شرکت های 
عمومــی وابســته و تحت کنتــرل دولت 
اســت. همچنین ۲۵.۲۴ درصد از ســهام 
ایران خودرو و ۳۹.۶۶ درصد از ســهام سایپا 
تحت نظام سهام تودلی اســت که با ایجاد 
حــق رأی غیرقانونی برای این ســهام های 
تودلی، دولت عملًا مدیریت شرکت ها را در 

دست گرفته است.
۱۱ اسفند ماه ســال ۱۴۰۰، رئیس جمهور 
شهید در خلال صدور ۸ فرمان برای بهبود 
عملکــرد صنعت خودروســازی، واگذاری 
مدیریت دولتی شــرکت های خودروسازی 
را مــورد تاکیــد قــرار داد؛ بر اســاس این 
فرمان، مقرر شــد واگذاری مدیریت دولتی 
شرکت های خودروســازی ایران خودرو و 
سایپا حداکثر ظرف ۶ ماه بعد یعنی تا پایان 
شهریور ماه سال ۱۴۰۱ به بخش غیردولتی 

تعیین تکلیف شود.
با این حال دولت ســیزدهم به پایان رسید 
اما نه تنها هیچ پیشــرفت خاصی در مساله 
واگذاری هــا به وجــود نیامد بلکــه به نظر 
می رســد دنده عقب هــم در ایــن حوزه 
داشــته ایم و وزارت صمت و اقتصاد صرفاً با 
گفتار درمانی وظایف مربوط به واگذاری را 
پاســکاری کردند؛ به عنوان نمونه احسان 
خاندوزی وزیر سابق امور اقتصادی و دارایی 
مهر ماه پارســال، عدم پیشــبرد سیاست 

واگذاری خودروســازان را مرتبط با تغییر 
وزیر صمت )استیضاح فاطمی امین و روی 
کار آمدن علی آبادی( دانسته و تاکید کرده 
بود که با وزیر جدید صمت در حال بررســی 

نحوه واگذاری این شرکت ها هستند.
البته شــرکت ایــران خودرو ۱۲ اســفند 
پارسال در نامه ای به ســازمان بورس اعلام 
کرده بود که موضوع واگذاری ســهام ایران 
خــودرو متعلق بــه شــرکت های فرعی و 
وابســته بعد از تجدید ارزیابــی دارایی ها، 

کلید می خورد. 
۱۵ اســفند ماه نیــز مدیریت نظــارت بر 
ناشران بورس در نامه ای به مدیرعامل گروه 
صنعتی ســایپا تاکید کرد که طبق ماده ۲۸ 
دســتورالعمل حاکمیت شــرکتی، تملک 
سهام شرکت اصلی توسط شرکتهای فرعی 
و زیرمجموعه یعنی داشــتن سهام تودلی 
ممنوع است و ســایپا می بایست ۴۱ درصد 
سهام خودش را که به صورت تودلی است تا 

مهرماه ۱۴۰۳ واگذار کند. 
با ورود به ســال ۱۴۰۳ دوباره صحبت های 
تکــراری متولیان وزارت اقتصــاد و صمت 
شروع شــد؛ وزارت اقتصاد خرداد ماه اعلام 
کرد که واگــذاری خودروســازان به دلیل 
تغییر وزیر صمت )اســتیضاح فاطمی امین 
و روی کار آمــدن علی آبــادی( دچار وقفه 
شده بود اما این موضوع به صورت جدی در 

دستور کار وزارتخانه ها قرار دارد. 
در ادامه نیز عباس علی آبادی وزیر ســابق 
صمت در ۲۰ تیر ماه دوبــاره تاکید کرد که 
وزارت صمــت تمایــل دارد صندلی های 
مدیریت دولــت در خودروســازی ها را با 
رعایت صرفــه و صلاح دولت و شــرکت ها 

واگذار کند. 
او مجدد نهــم مرداد مــاه اعــلام کرد که 
آمادگی داریم مدیریت در خودروســازان 
را واگذار کنیم امــا این واگــذاری باید در 

راستای افزایش تولید باشد. 

با تمام این تفاســیر عمر دولت سیزدهم به 
پایان رســید اما در نهایت پروسه واگذاری 
خودروسازان چه در بخش واگذاری تودلی 
ها )ســهام های چرخــه ای( و چه دربخش 
ولگذاری ســهام دولت، کلید نخــورد و به 
عنوان میراث به دولت چهاردهم منتقل شد. 
بنابراین باید منتظر ماند و دید محمد اتابک 
وزیر جدید صمت و عبدالناصر همتی وزیب 
جدید اقتصاد چه تصمیمــی در این رابطه 

می گیرند.

مذمت دخالت های دولت 
در فعالیت های اقتصادی

لازم به ذکر اســت که رهبــری بهمن ماه 
پارســال در دیدار با کارآفرینان ضمن آنکه 
نظارت دولــت را مکمل حمایــت از بخش 
خصوصی برشــمردند، فرمودند: »حمایت 
دولت لازم اســت، نظارت دولــت هم لازم 
اســت. ضوابطی وجــود دارد کــه باید این 

ضوابط رعایت بشود؛ چه کسی باید مراقبت 
کند؟ دولت. بنابرایــن، نظارت دولت مطلقاً 
قابل اغمــاض نیســت؛ امّا نظــارت غیر از 
دخالت کردن اســت. من دیروز شنیدم که 
در بعضی از شــرکت هایی که دولت و بخش 
خصوصی شــریک هســتند، با اینکه سهم 
دولت ســهم زیادی نیســت، مدیریتّ در 
اختیار دولت اســت؛ به نظر من این منطق 
ندارد. از همان شــیوه های قانونی استفاده 
کنند، مدیریـّـت را به خود مــردم و به خود 
ســهامداران شــرکت ها بســپارند، منتها 

نظارت بشود.
در این ســال های گذشــته، بعــد از آنکه 
سیاســت های اصل ۴۴ را بنده ابلاغ کردم 
)۵( و اصرار کردم و دنبال کــردم، کارهای 
بی قاعــده ای را دیدیم انجــام گرفت که بر 
اثر عدم نظــارت بود. کارهای بــدی انجام 
گرفت، کارهــای غلطی انجــام گرفت؛ هم 
به منابع ارزی و ریالی ضربــه خورد، هم به 
خود آن بنگاه هــا ضربه خــورد و نتیجتاً به 
مردم ضربه خورد؛ یک عدّه ای سو استفاده 
کردند. نظــارت دولت حتمی اســت، لازم 
است، بایستی حتماً انجام بگیرد. بنابراین، 
آنچه ما نفی می کنیم دخالت دولت اســت؛ 

وَالّا نظارت دولت را ما لازم میدانیم.«
البته ایــن اولین بــاری نبود کــه رهبری 
صراحتاً دخالت های دولت در فعالیت های 
اقتصادی را مذمت می کنند. ایشــان بارها و 
در ســخنرانی های مختلفی به این موضوع 
پرداختــه و تاکید کرده اند کــه دولت باید 
دخالت دســت برداشــته و بر فعالیت های 
اقتصادی نظارت داشــته باشــد؛ به عنوان 
نمونــه رهبر انقــلاب ۱۰ بهمن ماه ســال 
۱۴۰۰ نیز در دیــدار بــا تولیدکنندگان و 
فعالان اقتصــادی فرموده بودنــد: »من با 
دخالت مســئولین دولت و دســتگاه های 
دولتــی در فعالیت های اقتصــادی موافق 
نیســتم، اما با هدایت، نظارت و کمک شان 

موافقم.«

ورت افزایش توان داخلی سازی در صنعت موتورسیکلت رئیس سازمان ملی استاندارد تاکید کرد؛ ضر

اصلاحات فوری پزشکیان برای بازار سرمایه

خ بورس، سبز می شود؟ وزگار سر  ر
 رجا ابوطالبی  بیش از ۴ ســال اســت که 
بازار سرمایه در رکود به ســر می برد. در این 
مدت انواع تغییرات در بازار انجام شده است؛ 
از تغییرات مدیریتی گرفته تا حمایت های 
بانک مرکزی و راه انــدازی بازارهای جدید. 
اما چه چیزی می تواند رونــد کلی بورس را 

تغییر دهد؟
 مشــکلات بازار ســرمایه به حدی جدی و 
ریشه ای است که بیش از ۴ سال اجازه رشد 
را به مولدترین بازار اقتصادی کشــور نداده 
اســت. در این میان، اما سیاست گذاران یا 
تمرکز خود را بر مســائل دیگری نظیر مهار 
تورم یــا راهی برای کســب درآمــد دولت 
معطوف کردند و یا این که بســته حمایتی 
آنها از بــورس به اندازه ای نبــوده که بتواند 
جان تازه ای برای بازار ســرمایه تلقی شود؛ 
اما با روی کار آمدن دولــت جدید و برنامه 
وزیــر اقتصاد، امید هــا برای احیــای بازار 
ســرمایه بیش از پیش زنده شــد. اقداماتی 
که دولت می تواند با در دستور کار قراردادن 
اصولی آنها، ناجــی بازار ســرمایه و تولید 

کشور باشد.
یکــی از پارامتر هایــی کــه بــه عقیــده 
کارشناسان ســبب ریزش شــاخص های 
بورسی شــد، نرخ بهره بالا بود که به دنبال 
آن نرخ اخزا نیز روند افزایشــی گرفت. نرخ 
سود بدون ریســکی که هر سرمایه گذاری 
را ترغیب می کند به جای ورود به بازار های 
مالی و قبول ریســک بــالای آن، با خیالی 
آســوده اوراق را خریداری کرده و ســودی 
بالای ۳۵ درصد نیز کســب کنــد. همین 
مسئله سبب می شود که هزینه تامین مالی 
بنگاه ها افزایش یافته و حتــی انگیزه برای 

تولید و کسب سود رنگ می بازد.  
البتــه واضحا ایــن سیاســت انقباضی در 

راســتای مهار تورم و کنترل رشد نقدینگی 
است، اما سیاست گذاران می توانند با اعمال 
بســته های حمایتی از ناشــران بورســی، 
هم تــورم را مدیریت کنند هــم مخل بازار 
سرمایه نشــوند. به عنوان مثال ایجاد خط 
اعتباری مجزا در بانک ها برای شرکت های 
بورســی که تامین مالی خود را با نرخ های 
پایین تری انجــام دهند می توانــد در این 

قضیه کمک کننده باشد.
همواره از گذشته بحث کنترل تورم یکی از 
دغدغه های اصلی دولت ها بوده و نمی توان 
این مساله مهم و چالشــی را به هیچ دولت 
خاصی نســبت داد، اما همواره در طول این 
ســال ها برخی سیاســت گذاران به اشتباه 
بر این بــاور بوده اند که با کنتــرل نرخ ها در 
سمت عرضه شــرکت های بزرگ، می توان 
مانع از افزایش تورم در کشــور شد، ولی در 
عمل این امر به قیمت گذاری دســتوری و 
فشــار مضاعف بر روند فعالیت شرکت های 
بزرگ منتج شده اســت و در نهایت شاهد 
تاثیر منفی این نوع تصمیمات بر روند تولید 
و عرضه شــرکت ها و در نهایت رشــد تورم 

بوده ایم.
ایــن تاثیر منفی بــه حدی بوده اســت که 
حاشیه سود صنایع بورســی را از ۲۹ درصد 
به ۱۱ درصــد کاهــش داده امــا اثری در 
معیشــت مردم ســاطع نکرده و به عبارتی 

رانتی برای عده ای خاص ایجاد کرده است.
اکنــون کــه لــزوم حــذف قیمت گذاری 
دســتوری در قانون برنامه هفتم توسعه نیز 
آمده است، سیاســت گذاران بیش از پیش 
می تواننــد آن  را اثربخش کننــد تا درآمد 
شرکت ها متناســب با هزینه هایشان رشد 
یابد. اتفاقــی که واضحا می توانــد اقبال به 

بورس را نیز دگرگون سازد.

یکی از بزرگترین خیانت هــای موجود که 
ضربه ســختی را به کشــور می زند، همین 
دلار نیمــا و فاصله زیاد آن با نــرخ دلار آزاد 
اســت. نرخی که نه توانســته قیمت اقلام 
را کنترل کند و نه هزینــه  بنگاه ها را تعدیل 
کرده است. بلکه با تمام قدرت سبب افزایش 
هزینه های تولید بنگاه ها شده است و رانت 
عظیمی را نصیب نورچشمی ها می کند. به 
عبارت ساده تر، تولیدکنندگان هزینه های 
خود را با نــرخ دلار آزاد پوشــش می دهند 
ولــی بازگشــت ارز آن هــا و قیمت گذاری 
محصولاتشان بر اســاس دلار نیما صورت 
می گیــرد.از ســوی دیگــر اختــلاف این 
نرخ ها انگیزه ســفته بــازی را افزایش داده 
و دارندگان این رانــت ترجیح می دهند که 
این منبع سرشــار روانه جیب آن ها شود تا 
مردم؛ چرا که با یک محاســبات ســاده پی 
می بریم، کالا هایی کــه ارز ترجیحی نیز به 
آن ها اختصاص داده شــده است با نرخ دلار 

آزاد وارد سفره مردم می  شوند.
از آن جایی کــه صنایع شاخص ســاز بازار 
سرمایه نظیر پتروشــیمی و فلزات اساسی 
تماما صادراتی هســتند، کاهش سودآوری 
آن ها کلیت بــازار را تحت تاثیــر خود قرار 
می دهد. این تفــاوت نرخ هزینــه ای را به 
گردن تولیدکنندگان واگــذار کرده که به 
هیچ عنوان راهــی برای جبــران آن باقی 

نمانده و فقط برای سفته بازان مفید است.
البتــه در ۶ ماهه اخیر شــاهد رشــد ۳۰ 
درصدی نرخ دلار نیما بودیم که امید است 
با تداوم این روند، اثــرات آن در صورت های 

مالی شرکت ها رویت شود.
عرضه کوتــاه خودرو در بورس کالا ســبب 
شــد که قیمت فــروش خودرو ها توســط 
خودروسازان به قیمت حاشیه بازار نزدیک 

شــود؛ قیمتی که البته همچنان زیر قیمت 
بازار بود. پیامد های این عرضه نیز به وضوح 
قابل ردگیری اســت: اولا به واسطه افزایش 
نرخ فــروش خودرو توســط خودروســاز، 
سودآوری آن ها در مسیر عادی قرار گرفته 
بود. البتــه لازم به ذکر اســت افزایش نرخ 
فروش خودرو توســط خودروساز به معنای 
افزایــش قیمت خودرو در بــازار آزاد نبوده 
اســت و در مقایســه با بازار آزاد، همچنان 

مقرون به صرفه تر بود.
 دوما بــرای مصرف کننــدگان واقعی این 
فرصت مهیا شــد تا خــودرو را حداقل ۲۰ 
درصد زیر قیمت بــازار تهیه کنند. مجموع 
این دو عامل ســبب از بین رفتن صف های 
طولانی برای خرید خــودرو و کوتاه کردن 
دست دلال از جیب شرکت ها بود؛ دلالانی 
که از طرق مختلف خــودرو ۲۰۰ میلیونی 
را از درب کارخانــه تهیــه می کردنــد و با 
قیمت هــای ۴۰۰-۵۰۰ میلیونی به فروش 

می رساندند.
از سوی دیگر باید به بورس انرژی نیز توجه 
دقیقی داشت. شــرکت هایی مانند صنایع 
ملی مس در ســالیان گذشــته هزینه های 
زیادی را صرف ایجاد بســتری برای تولید 
برق کرده اند که بتواننــد در مواقع بحرانی 

به ادامه تولید خــود ادامه دهنــد. اما این 
شــرکت ها مجبور به فروش بــرق خود در 
بورس انرژی شــده و واضحا در تابســتان 
مجددا بــا قطعی بــرق همراه شــدند. اگر 
ظرفیت های بورس های کالایی به درستی 
شناسایی و رصد شود، هم تعدیل قیمت ها 
را شاهد هســتیم و هم افزایش تولید اتفاق 

خواهد افتاد.
تحلیلگران و ســرمایه گذاران، برای هدایت 
نقدینگــی خود، تمــام فــروض را در نظر 
گرفته و آن گاه بــازاری را انتخاب می کنند 
که کمترین ریســک ها و تغییــرات مورد 
توجه آن باشــد. چه شخصی را می شناسید 
که تمایل بــرای ورود به بازاری را داشــته 
باشــد که ســاده ترین مقــررات آن نیز در 
معرض تغییرات قرار دارد؟ به عنوان مثال، 
شرکت های کشــور های رقیب از مزیت ۵ 
درصد تخفیف مالیاتــی برای صادرات خود 
انتفاع کســب می کنند، اما شــرکت های 
داخلی به نــاگاه با رشــد ۴ برابری عوارض 
صادرات مواجه می شــوند. یا نرخ خوراکی 
که یک متغییــر تاثیرگذار در ســودآوری 
شرکت هاست مدام دســتخوش تغییراتی 
می شود که می تواند آن شــرکت را حتی تا 

مرز شناسایی زیان براند.



وی دلدادگان اربعین حسینی در تهران پیاده ر
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معاون توسعه مدیریت و منابع صندوق بازنشستگی کشوری:
حق اولاد و عائله مندی بازنشستگان خویش فرما 

پرداخت شد
 معاون توســعه مدیریت و منابع صندوق بازنشســتگی کشــوری از 
پرداخت حق اولاد و حق عائله مندی بازنشستگان کشوری خویش فرما 

از بهمن ۱۴۰۱ تاکنون خبر داد.
به گزارش صندوق بازنشستگی کشــوری، جعفر امیرآبادی زاده گفت: 
با توجه به رای صــادره هیات عمومی دیوان عدالــت اداری در تاریخ ۴ 
بهمن ۱۴۰۲، مبنــی بر اجرای مــاده ۱۰۹ قانــون مدیریت خدمات 
کشــوری و تبصره های آن، در خصوص بازنشســتگان کشوری که به 
صورت خویش فرمایی بازنشســته شــده اند و با پیگیری های صورت 
گرفته ازســوی صنــدوق و نماینــدگان خویش فرما، اعتبــار لازم در 
مرداد ۱۴۰۳ توسط ســازمان برنامه و بودجه کشور تامین و به صندوق 

تخصیص داده شده است.
وی بیان کرد: بر این اســاس، حــق اولاد و عائله مندی بازنشســتگان 
کشــوری خویش فرما از بهمن ۱۴۰۱ تاکنون محاسبه شده و امروز به 

حساب آنها واریز شد.
به گفته وی، مقادیر یادشده بر اســاس اطلاعات موجود از این افراد در 

صندوق محاسبه شده است.
امیرآبادی زاده خاطرنشــان کرد: بازنشســتگان کشوری که به صورت 
خویش فرمایــی بازنشســته شــده و اطلاعــات خــود را در صندوق 
بازنشســتگی کشــوری تکمیل نکرده اند، مــی توانند بــا مراجعه به 
مدیریت های استانی سراسر کشــور، نسبت به تکمیل اطلاعات پرونده 
بازنشستگی خود اقدام کنند تا پس از ارســال اطلاعات مربوط به حق 
عائله مندی و اولاد از دفاتر مدیریت اســتانی بــه اداره کل امور مالی در 
ستاد و ثبت در سامانه، با احراز شــرایط، معوقات سنوات قبل ایشان )از 

بهمن ۱۴۰۱ تاکنون( کارسازی و به آنها پرداخت شود.

فرمانده مرزبانی فراجا:
منظم ترین ماموریت اربعین، امسال برگزار شد

فرمانده مرزبانی از آمادگی کامل مرزبانی در ایام اربعین خبر داد و گفت 
که با اقدامات انجام شده تاکنون هیچ مشکل امنیتی در مرزهای کشور 
و به خصوص در مرزهای در نظر گرفته شده برای تردد زائران اربعین در 

شرق و غرب کشور رخ نداده است.
ســردار احمدعلی گودرزی دربــاره اقدامات مرزبانــی در ایام اربعین 
حســینی گفت:  مرزبانی فراجا از ماه ها قبل تمهیدات و اقدامات خود را 
برای اربعین آغاز کرده و یکی از مهم ترین مواردی که در دستورکار خود 
قرار داد، توسعه دیپلماســی مرزی میان ایران و عراق بود که در نتیجه 
همین اقدامات نیز امسال هم تعداد پایانه های مرزی افزایش پیدا کرد و 

هم سرعت تردد زائران در مرزها کاهش پیدا کرد.
وی با بیان اینکه امسال، شــاهد برگزاری منظم ترین ماموریت اربعین 
در مقایسه با ســال های قبل بودیم، گفت: این نظم در نتیجه تعاملات 
و هماهنگی های صورت گرفته میان دســتگاه های داخلی و همچنین 
انجام دیپلماســی مرزی با مقامات کشــور عراق حاصل شــده است. 
خوشــبختانه امنیت خوبی نیز در پایانه های مرزی برقرار شده است و 
هیچ مورد امنیتی چه در مرزهای شــرقی و چه در مرزهای غربی کشور 

نداشتیم.

فرمانده مرزبانی فراجــا با بیان اینکــه ۶۰۰۰ نیــروی مرزبانی برای 
ماموریت اربعین به کار گرفته شــده اند، اظهارکــرد:  عمده مردم عزیز 
تصور می کنند که ماموریت اربعین تنها به مرزهای غربی کشور محدود 
شده است، این در حالی اســت که مرزبانی در مرزهای شرقی کشور نیز 
در آماده باش است، چرا که شماری از زائران پاکستانی و ... از این مرزها 
وارد کشور شده و به سمت مرز چذابه که برای تردد اتباع در نظر گرفته 

شده حرکت کرده اند.
گودرزی با اشاره راه اندازی سامانه سجاد میان پلیس ایران و عراق گفت: 
با راه اندازی این ســامانه علاوه بر اینکه ســرعت معطلی در گیت های 
مرزی به حدود چهار ثانیه رســید. این الزام نیز برداشته شد که زائران 
حتما از همان مرزی وارد کشور شــوند که از آن خارج شده بودند. البته 
با توجه به اینکه عمده زائران با وســایل نقلیه شخصی به سمت مرزها 
رفته اند، توصیه ما این است که حتما از همان مرزی به کشور وارد شوند 
که از آن خارج شــده اند تا دیگر دچار مشــکلات جابجایی برای یافتن 

پارکینگ و ... نشوند.

هلال احمر اعلام کرد
 ارائه خدمات درمانی به بیش از ۲ میلیون

 و ۸۰۰ هزار نفر در اربعین
جمعیت هلال احمر از ابتدای مراســم پیاده روی اربعین در راســتای 
درمان تخصصی زائران مصدوم، به بیش از ۲ میلیون و ۸۰۰ نفر از زائران 

خدمات درمانی و امدادی ارائه داده است.
جمعیت هلال احمر از ابتدای مراســم پیاده روی اربعین در راســتای 
درمان تخصصی زائران مصدوم، به بیش از ۲ میلیون و ۸۰۰ نفر از زائران 

خدمات درمانی و امدادی ارائه داده است.
متن اطلاعیه شماره ۸ ستاد اربعین هلال احمر به شرح زیر است:

۱. جمعیت هلال احمر همچون سنوات گذشته به عنوان متولی اصلی 
ارائه خدمات امداد و نجات به زائران حسینی در جاده های داخلی کشور 
و تنها متولی ارائه خدمات ســلامت و امدادی به زائــران در ایام اربعین 

حسینی در عراق فعالیت دارد.
۲. عملیات اربعین هلال احمــر از تاریخ ۱۶ مردادماه آغاز شــده و تا ۹ 
شهریور ادامه خواهد داشــت که از روز ۱۶ مردادماه تا امروز ۴ شهریور، 
در داخل کشــور ۳۷ هــزار و ۸۲۶ زائر از خدمات امــدادی هلال احمر 
بهره مند شــدند که از این تعداد، ۹۷۸۲ نفر خدمات اسکان اضطراری 
و ۲۶ هزار و ۴۵۸ نفر خدمات سلامت و درمان در محل دریافت کردند و 

۱۵۶۳ نفر نیز به مراکز درمانی انتقال داده شدند.
همچنین تا امروز ۲ میلیون و ۸۰۲ هزار و ۴۸۲ مورد خدمات داوطلبانه 
درمانی و سلامت در کشــور عراق به زائران ارائه شده که شامل ویزیت 
زائران بیمار، خدمــات پاراکلینیک، انتقال بیمــاران به مراکز درمانی، 
نسخ دارویی و مراقبت از سلامت زائران بوده است. در مجموع در داخل 
کشــور و همچنین خاک عراق ۲ میلیون و ۸۴۰ هزار و ۳۰۸ خدمت به 

زائران ارائه شد.
۳. در مدت اجــرای عملیات امدادی و درمانــی هلال احمر در اربعین، 
تاکنون ۲۸۰ زائر بیمار، مصدوم و یا فوتی به کشور بازگردانده شده اند. 
همچنین از مجموع خدمات ارائه شده، ۵۴ هزار و ۷۰۳ خدمت درمانی 
به زائران گرمازده ارائه شــده اســت.۴. تاکنون هیچ گزارشی مبنی بر 
شــیوع بیماری واگیردار در بین زائران دریافت نشده است.۵. در زمان 
بازگشت زائران به کشور، بهتر اســت که زائران عجله نکنند و در صورت 

خستگی و خواب آلودگی، استراحت کنند.

دیوار

خریدار   معاون رئیس جمهــور و رئیس 
ســازمان حفاظت محیط زیســت با بیان 
اینکه برخی مشکلات زیست محیطی چون 
آلودگی هوا، فرونشست و کمبود منابع آبی 
به ابرچالش تبدیل شده اند، گفت: رفع این 

موارد در کشور نیازمند اجماع ملی است.
 شینا انصاری که به مناســبت هفته دولت 
در یــک برنامــه تلویزیونی حضــور یافته 
بود، اولویت های محیط زیســت در دولت 
چهاردهم پرداخت و اظهار داشــت: مسئله 
محیط زیســت یکی از حیاتی ترین مسائل 
کشــور به شــمار می رود؛ معضلات متعدد 
محیط زیستی در کشــور داریم که برخی 
از آنها به ابرچالش  تبدیل شــده اند که باید 
در ســطوح حاکمیتی به رسمیت شناخته 
شــوند تا برای رفع آنها به اجمــاع و توافق 

برسیم.
وی از آلودگــی هوا و گرد و غبــار در برخی 
از اســتان های غربی و جنوب غربی کشور 
یا شرق کشــور را از جمله این ابرچالش ها 
دانســت و با بیان اینکه این مــوارد زندگی 
مردم را تحت تاثیر قرار داده اســت، اظهار 
داشت: ابتدا باید چالش های محیط زیست 
را به رســمیت بشناســیم، در هم تنیدگی 
آنها با موضوعــات اجتماعــی، اقتصادی، 
بوم شــناختی، ســلامت و حتی امنیت را 
مد نظر قرار بدهیم تا در ســطوح بالا با یک 
هماهنگی بین بخشــی موضوعات محیط 

زیست را حل و فصل کنیم.
انصاری ادامــه داد: موضــوع آلودگی هوا 
به عنوان یک چالش در شــهرهای بزرگ و 
صنعتی شناخته می شود که در زمان کوتاه 
قابل حل نیست.وی با یادآوری اینکه برای 
حل مشــکل آلودگی هوا قانون هوای پاک 
به عنوان مهمترین سند بالادستی نگاشته 
شــده اســت، افزود: برای این قانون آیین 
نامه هــای اجرایی متعددی وجــود دارد به 
طوری که برای رفــع و مدیریت آلودگی هوا 

بالغ بر ۲۰ دستگاه دخالت دارند.
معــاون رئیس جمهــور وظیفه ســازمان 
حفاظت محیط زیست در بحث آلودگی هوا 
را سیاست گذاری و نظارت دانست و گفت: 
اینکه انتظار داشته باشــیم این سازمان به 
تنهایی می تواند آلودگی هــوا را حل کند، 
تصور نادرســتی اســت.وی، از رده خارج 
کردن خودروهای فرســوده، ارتقا کیفیت 
سوخت، ارتقا خودروها، توسعه حمل و نقل 
عمومی، تامین منابــع و کاهش آلایندگی 
صنایــع را از جمله راهکارهای مشــخص 
برای مقابله با آلودگی هوا برشــمرد که باید 

به موازات هم پیش برود.
رئیس ســازمان حفاظت محیط زیســت 
ادامه داد: راهکارهای ضــرب الاجلی مثل 
تعطیلی ها و یا زوج و فــرد کردن خودروها 
که اغلب در فصول سرد سال اجرا می شود، 
راهکارهای مقطعی هســتند کــه به دلیل 

وارونگی هوا ناگزیر به اجرای آن هستیم.

مشکلات زیست محیطی باید در 
اولویت دستگاه ها باشد

انصاری با تاکید بر اینکــه قوانین خوبی در 
حوزه محیط زیست در کشــور وجود دارد 
که به طــور کامل اجرا نمی شــود، به قانون 
مدیریت پســماند و تصویب آن در ســال 
۸۳ اشــاره کرد و گفت: یک ســری قوانین 
باید به روز شــوند تا کاســتی های موجود 
در آن رفــع شــود.وی ادامــه داد: در مورد 
قانون هوای پاک و آییــن نامه های اجرایی 
آن، ظرفیت های خوبی وجــود دارد که اگر 

با عزم قاطع از جانب دســتگاه های متولی و 
با پیگیری جدی ســازمان حفاظت محیط 
زیســت دنبال می شــد، قطعاً می توانست 
اقدامات بهتــری انجام شــود.انصاری در 
پاســخ به اینکه چرا با گذشت حدود هشت 
ســال از تصویب قانون هوای پاک هنوز ۱۰ 
درصد قانون اجرایی شده است، گفت: شاید 
یک بخشــی از آن مربوط به هزینه اجرای 
قانون باشــد اما همه موضوع نیست؛ بحث 
این است که موضوع آلودگی هوا در اولویت 
دستگاه های مختلف نبوده است.وی افزود: 
بحث این اســت که مــا چالش های محیط 
زیســت مثل آلودگی هوا، مثل فرونشست 
زمین، محدودیــت آب و مســایلی از این 

دست را به رسمیت بشناسیم.
معاون رئیس جمهور بــه تبعات اجتماعی 
ناشــی از مشــکلات زیســت محیطی نیز 
اشــاره کرد و گفت: برای نمونــه در بحث 
آب در استان های خوزســتان و یا اصفهان 
اعتراضاتی وجود دارد یــا در بحث آلودگی 
هوا در اراک و اردکان مردم معترض هستند 
و به همین دلیــل این موضوعــات باید در 

اولویت قرار گیرد تا رفع شود.

رفع ابرچالش های محیط زیست در 
کوتاه مدت میسر نیست

انصــاری جایــگاه محیط زیســت در رفع 
این مشــکلات را مطالبه گری و پیگیری از 
دستگاههای مرتبط دانست و گفت: سازمان 
محیط زیســت باید نظــارت و پیگیری را 
به صورت جــدی انجام دهــد اگرچه رفع 
مشــکلات و رفع ابــر چالش هــای محیط 

زیستی در کوتاه مدت میسر نیست.
معاون رئیس جمهور درباره جایگاه محیط 
زیســت در برنامه هفتم نیز توضیح داد: این 
قانون فصل مجزا برای محیط زیست ندارد 
ولی موضوعات محیط زیستی در بخش های 
مختلف آن مــورد توجه قرار گرفته اســت 
که اگر پیگیری شــود، می توانــد اتفاقات 
خوبی را رقم بزند.وی یکــی از اولویت های 
این سازمان در دولت چهاردهم را پیگیری 
اجرای برنامه هفتم و رویکردهای زیســت 
محیطی آن برشــمرد و گفت:  شــاید اگر از 
ابتدای تدوین برنامه بودیــم، رویکردهای 
محیــط زیســتی آن می توانســت قدری 

غلظت و رنگ و لعاب بیشتری داشته باشد.
انصاری بر همکاری و مشــارکت مردم برای 
رفع مشکلات زیست محیطی تاکید کرد و 
گفت: طبق اصل ۵۰ قانون اساسی حفاظت 

از محیط زیســت یک وظیفه همگانی است 
ولی به نظر می رســد در طول ادوار مختلف 
این اصل بیشتر یک اصل تشریفاتی بوده در 
حالی که ما نیازمند این هســتیم که حتماً 
مشارکت مردم را داشــته باشیم، بسترهای 

مشارکت مردم را تسهیل کنیم.
معاون رئیس جمهــور تاکید کرد: برای حل 
مشکلاتی که تبدیل به ابرچالش شده نظیر 
حق آبه تالاب ها، تغییر اقلیــم، گرد و غبار 
به همکاری بین بخشــی نیاز با وزارت نیرو 
و وزارت جهــاد کشــاورزی در مورد الگوی 
کشت نیاز اســت.انصاری بر تقویت ساختار 
و بودجه ســازمان محیط زیست تاکید کرد 
و اظهار داشــت: باید موضوع اقتصاد سبز را 
پیگیری کنیم و بین محیط زیست و اقتصاد 

ارتباط تنگاتنگ برقرار کنیم.
وی با بیان اینکه در بحث پســماند و اقتصاد 
پسماند باید دقت بیشــتری داشت تا بتواند 
به درستی پســماند را مدیریت کرد، افزود: 
اگر ارزش گذاری اقتصادی اکوسیستم ها را 
داشته باشیم و نسبت به آن حساس باشیم، 

می توانیم موفقیت بیشتری کسب کنیم.

تغییرات اقلیمی باید مدیریت شود
رئیس ســازمان حفاظت محیط زیســت 
درباره تغییر اقلیم و تبعات آن اظهار داشت: 
خشکسالی ، سیل  و تغییر الگوهای بارندگی 
از آثار این تغییر اقلیم به شــمار می رود که 
در خاورمیانه آثار و عوارض آن بیشــتر شده 
است.انصاری یکی از راههای مقابله با تغییر 
اقلیم را کاهش انتشــار گازهای گلخانه ای 
دانســت و گفت: در این زمینه برنامه هایی 
در دست داریم که باید اجرایی شود و به طور 
کلی باید تــاب آوری خــود را در این زمینه 
ارتقا داده و شــهرها را در مقابل مشــکلات 

ناشی از این تغییر اقلیم تاب آور کنیم.
وی ادامه داد: برای کاهش انتشــار گازهای 
گلخانــه توســعه انرژی های پاک بســیار 
اهمیــت دارد؛ در منطقه ای هســتیم که 
انرژی خورشیدی رایگان اســت و سرمایه 
گذاری اولیــه می خواهد ولــی می توانیم 
از انرژی هــای پاک بهــره ببریم و انتشــار 
گازهای گلخانــه ای کم شــود.وی افزود: 
هوشــمند ســازی موتورخانه ها یا وسایل 
احتراقی از دیگر راهکارهایی است که برای 
کاهش انتشــار گازهای گلخانه ای می توان 
انجام داد.انصاری بر این نکته تاکید کرد که 
باید تغییر اقلیمی را روی کشــت گونه های 
گیاهی و الگوی کشت کشاورزی، ممنوعیت 

صدور مجوز بــه صنایع آب بــر در مناطق 
کویری و اجرای طرح های توسعه ای مورد 
توجه قرار داد.وی توجه به محیط زیست در 
اقتصاد را به معنای توســعه متوازن دانست 
زیرا در مرحله ارزیابی، آثار محیط زیســتی 
اجرای طرح ها به طور واقعی و نه تشریفاتی 

سنجیده می شود.

اقتصاد پسماند باید مورد توجه
 قرار گیرد

رئیس ســازمان حفاظت محیط زیســت 
درباره اجرای قانون مدیریت پسماند اظهار 
داشت: این قانون در سال ۱۳۸۳ یعنی بالغ 
بر ۲۰ سال گذشــته تصویب و آیین نامه آن 
یک سال بعد مصوب شد؛ پنج گروه پسماند 
داریم که متولی پسماندهای شهری وزارت 
کشور است.وی با تاکید بر اینکه زیرساخت 
های مورد نیاز برای تفکیک پسماند از مبدا 
باید از سوی وزارت کشــور، شهرداری ها و 
دهیاری ها آماده سازی شود، افزود: نظارت 
بر این موضــوع برعهده ســازمان حفاظت 
محیط زیست و کارگروه ملی پسماند است 
که نظارت و مدیریت انواع پســماند اعم از 
کشــاورزی، صنعتی ، عفونی و بیمارستانی 
را نیز بــر عهده دارد.انصــاری تصریح کرد: 
آن چیزی که باید در پســماند توجه شــود 
و مغفول مانده، اقتصاد پســماند اســت که 
باید به آن توجه شــده و مشــارکت بخش 

خصوصی نیز در آن دیده شود.
معاون رئیس جمهــور اظهار داشــت: در 
موضوع پســماند ابتدا بایــد روی اجتناب 
از تولید پسماند متمرکز شــویم و از طریق 
رســانه ها و صدا و ســیما به شــهروندان 
آمــوزش دهیم که پســماند کمتری تولید 
کننــد و در گام بعد تفکیک پســماندها را 
آموزش دهیم.وی پردازش، بازیافت و دفن 
بهداشتی و زباله ســوزی را گام های نهایی 
برای حذف پسماند برشــمرد و گفت: برای 

این کار به همکاری بین بخشی نیاز داریم.
انصاری با بیــان اینکه محیط زیســت در 
اولویت نبوده اســت، اظهار داشــت: برای 
رفع مشــکلات موجود در آب، پســماند و 
آلودگی هوا بایــد کارگروه هایــی را که در 
ســازمان حفاظت محیط زیست غیرفعال 
بودند، فعال کنیم.وی درپاسخ به اینکه اگر 
دســتگاهها در برابر اجرای قانون مقاومت 
کردند و یا همــکاری نکردند، چه راهکاری 
خواهید داشــت، افزود: حتما مطالبه گری 
قانونــی را پیگیری می کنیم.وی اســتفاده 

از ظرفیت های مردمی رای حل مشــکلات 
زیســت محیطی از جمله پســماند را مورد 
تاکید قرار داد و با اشــاره به اینکه در برنامه 
هفتم نیز ســازمان حفاظت محیط زیست 
مکلف شده است سامانه یکپارچه مدیریت 
پســماندها را با هــدف پایــش و نظارت بر 
کلیه اقدامات مدیریت پســماند در کشور تا 
ســال اول برنامه ایجاد کند، افزود: ما این را 
پیگیری خواهیم کرد و متولی پسماندهای 
عادی وزارت کشور است، سازمان حفاظت 
محیط زیســت نظارت می کنــد و پیگیری 
می کند.انصاری با یــادآوری اینکه مدیریت 
پســماندهای عفونی با وزارت بهداشــت و 
پسماندهای صنعتی برعهده واحد صنعتی 
است و پســماندهای کشــاورزی با وزارت 
جهادکشاورزی اســت، گفت: اجرای قانون 
مستلزم این اســت که همکاری بین بخشی 
داشته باشــیم و از جانب دســتگاه ها عزم و 

اراده وجود داشته باشد.

فرونشست زمین یک مسئله
 محیط زیستی است

رئیس ســازمان حفاظت محیط زیســت 
درباره بحــران آب و فرونشســت زمین نیز 
گفت: در موضــوع فرونشســت، مدیریت 
آبخوان ها را داریم که در حیطه وزارت نیرو 
قرار دارد.انصاری با بیان اینکه فرونشســت 
زمین یک مســئله محیط زیســتی استف 
افزود: یکی از راههای حل این مشکل تغییر 
الگوی کشــت از سوی جهادکشــاورزی و 
پرهیز از احداث صنایع آب بر در دشت های 

بحرانی از سوی وزارت صمت است.
وی تاکید کــرد: ما باید بحث فرونشســت 
زمین را به عنوان یک ابرچالش در کشــور 
بپذیریــم و روی آن بــه توافق برســیم و با 
همگرایی این مســئله را حل کنیم.وی در 
عین حال بــه موضوع دیپلماســی محیط 
زیست اشــاره کرد و افزود: موضوع آب های 
فرامرزی و مسئله گرد و غبار ناشی از کانون 
های منطقه ای و خارجــی از طریق وزارت 
امور خارجه قابل پیگیری اســت.انصاری با 
بیان اینکه کارهای خوبی که توســط دولت 
قبلی پیگیری شده است را ادامه می دهیم، 

افزود: قرار نیست چرخ از نو اختراع کنیم.

تحریم ها بر حوزه محیط زیست نیز 
اثرگذار بوده است

وی با یــادآوری اینکه در مــورد گردوغبار 
چندین قطعنامــه صــادر و پیگیری هایی 
انجام شــده اســت، گفت: متولی موضوع 
گرد و غبار ســازمان حفاظت محیط زیست 
است اما ســازمان منابع طبیعی هم باید با 
آن همکاری لازم را داشــته باشد تا اجرای 

قطعنامه ها پیگیری شود.
معاون رئیس جمهور بــا تاکید براینکه حل 
معضلات محیط زیســتی در شــرایط انزوا 
و عدم تعامل بــا جهان قابل حل نیســت و 
نیازمندیم که در یــک تعامل با جهان پیش 
برویــم، بر بهــره گیــری از تکنولوژی ها و 
فناوری هــای روز در پایش هــا و تصفیــه 

خانه ها و پالایش آلاینده ها تاکید کرد.
انصاری با بیــان اینکه بحــث تحریم ها بر 
حوزه محیط زیست نیز اثرگذار بوده است، 
گفت:  دیپلماســی فعال محیط زیست باید 
گفت که یکی از بندهای سیاســت های ۱۵ 
گانه مقــام رهبری بوده اســت و امیدواریم 
در دولت چهاردهــم بتوانیــم در تعامل با 
کشورهای همسایه و همســایگان مسائلی 

را که در سطح منطقه داریم کاهش دهیم.

خریدار  عــزاداران اربعین حســینی در 
تهران پس از قرائت زیارت اربعین، مســیر 
۱۳ کیلومتری از میدان امام حســین )ع( تا 
حرم حضرت عبدالعظیم حســنی )ع( را به 
امید بهره مندی از ثــواب پیاده روی نجف تا 

کربلا پیاده طی کردند.
 هر ســال افرادی که به هر دلیلی از سفر به 
کربلا و زیارت حرم امام حسین )ع( جا مانده 
اند، در تهران به شکلی سعی می کنند خود 

را در همان حال و هوا قرار دهند.
روز، یکشنبه چهارم مرداد ۱۴۰۳ همزمان 
بــا اربعیــن امام حســین )ع( دلــدادگان 
و جامانــدگان اربعیــن حســینی بــه یاد 
پیاده روی اربعین از نجف به ســوی کربلا، 
مســیری ۱۳ کیلومتــری از میــدان امام 
حســین )ع( تا حرم حضــرت عبدالعظیم 

حسنی )ع( را با پای پیاده طی می کنند.
این مراسم از ساعت ۵ و ۳۰ دقیقه صبح روز 
اربعین از میدان امام حســین )ع( با قرائت 
زیارت اربعین آغاز شــده و سپس عزاداران 
حسینی حرکت خود را از ساعت هفت صبح 

آغاز کردند.
علاوه بر مســیر اصلــی، ۶ مســیر فرعی از 
ورامیــن و قرچــک، باقرشــهر، کهریزک، 
شــمال و جنوب بزرگراه شــهید رجایی، 
ســلمان فارســی و چهاردانگه بــرای این 

مراســم عظیم در نظر گرفته شده است. در 
طول مســیر پیاده روی جاماندگان اربعین 
بیش از ۲ هــزار موکب مردمی برپا شــده و 
خدمات مختلفی به شرکت کنندگان در این 

همایش عظیم ارائه می کنند.
در ایــن روز، ۱۱۰ پردیــس فرهنگــی 
و هنــری بــه اجــرای تعزیــه پرداخته 
و منبرهــای کوتــاه، چارپایــه خوانی، 
کرســی های تلاوت و نمــاز جماعت برپا 
می شــود، ضمن این که غرفــه های ویژه 
کودکان، مادران و فرزندان شــیرخواره 
و ۵۰ غرفه روایت گری حماســه مقاومت 
مردم غــزه و بیان جنایــات رژیم غاصب 

صهیونیستی اسرائیل فعال است.
جمعیت عــزادار از پیر و جوان از ســاعات 
ابتدایی امروز به ســیل دلدادگان حسینی 
می پیوندند تا خود را به حرم ســیدالکریم 
در شــهرری برســانند؛ چرا که در روایتی 
آمده اســت هر کس حضرت عبدالعظیم را 
در ری زیــارت کند، امید اســت که از ثواب 
زیارت امام حســین)ع( بهره مند شــود. به 
همین دلیل شــیفتگان و عاشقان حسینی 
که امسال نتوانســتند در مراسم پیاده روی 
اربعین حســینی به کربلا بروند، خود را به 

این مراسم می رسانند. 
امکانات مختلف شــهری در قالب موکب ها 

و غرفه هــا از عزاداران پذیرایــی می کنند. 
حضور پلیس و امدادگــران هلال احمر نیز 
در کنار سایر نهادها مشغول خدمت رسانی 

به عزاداران اربعین هستند. 
خبرنگار گزارش داد: مقداری از میدان امام 
حسین)ع( به سمت پایین حرکت می کنم. 
دو خانم مســن روی یکــی از صندلی های 
پیاده رو نشســته انــد و عصای خــود را که 
چهار پایــه دارد به صندلی تکیــه داده اند 
و نظاره گر مردمی هســتند کــه پرچم به 
دست به ســمت حرم حضرت عبدالعظیم 
حســنی)ع( حرکت می کنند. نزدیکشان 
می شــوم و شــروع به صحبــت می کنیم. 
می گویند که دوســت دارند همراه مردم در 
این مسیر راه بروند اما توان انجام این کار را 
ندارند و با تماشای مردم، حس و حال آن ها 

را می گیرند. 
یکی از خانم ها می گوید »پسرم، صبح ما را 
به اینجا آورد و قبل از اذان ظهر برای بردن 
ما به خانه باز می گردد.« متوجه می شــوم 
که دو خواهر هســتند که همسرانشــان را 
از دســت داده اند و این سال ها مواظب هم 

هستند. 
مقداری بیشــتر از میدان دور می شــوم. به 
تعداد دلدادگان حســینی افزوده شده و به 
آرامی به سمت شهرری راه می روند. به نظر 

می رسد برخی تجربه بیشــتری دارند، زیرا 
کلاه و چفیه به ســر کردند تا از خود در برابر 
نور آفتاب محافظت کنند. بــه یکی از آنان 
سلام می کنم؛ کارمندی است که نتوانسته 
برای رفتن به کربلا و حضــور در پیاده روی 
اربعین مرخصی بگیرد. او می گوید »چندین 
ســال بود که مرتب برای اربعیــن به کربلا 
می رفتم اما امســال نتوانستم و برای همین 

امروز به اینجا آمدم«. 
به گفتــه او خیابان های تهــران هم رنگ و 
بوی کربلا به خود گرفتــه و با وجود فعالیت 

موکبان، حال و هــوای پیاده روی اربعین در 
تهران جاری است. 

یک روحانی را می بینم در حالی که کالسکه 
ای را هل می دهد و یــک دختر تقریبا هفت 
ساله و یک پسر ۱۲ ســاله دنبال او می روند. 
وقتی دربــاره چرایــی ایــن راهپیمایی با 
حضور کــودکان می پرســم، می گوید که 
مادر خانواده در بیمارســتان بستری است 
و فرزندان از او خواســتند تا این روز را برای 
مادرشان پیاده روی کنند تا خداوند شفای 

او را بدهد.
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»خوشبختی در اودسا« به تئاتر شهر رسید
نمایش »خوشــبختی در اودســا« به کارگردانی رضا شــاه کرمی از ۵ 

شهریور در مجموعه تئاتر شهر روی صحنه می رود.
به نقل از مشــاوره رسانه ای اثر، »خوشــبختی در اودسا« نوشته داوود 
پورحمزه به کارگردانی رضا شــاه کرمی از پنجم تا بیســت و ششــم 
شهریور هر شب ساعت ۲۰:۳۰ در سالن قشقایی تئاتر شهر روی صحنه 

می رود.
در این نمایش نعیمه دوســتی، سحر گلشیرازی و شــیده غفاریان به 

عنوان بازیگران اصلی به ایفای نقش می پردازند.
تهیه کنندگی »خوشبختی در اودسا« را محمد نوریان برعهده داشته و 

امیر دلفانی مجری طرح آن است.
در خلاصه این نمایش آمده اســت: ما دخترای اودِسا منتظر شنیدن یه 

خبر خوب هستیم. یه چیزی شبیه به معجزه!
سایر عوامل عبارتند از:

طراح صحنه: روحان امامی، طراح لباس: ســیمین محمدی، طراح نور: 
رامین صادقی، طراح گریم: زهره قنبری، طراح گرافیک: هومن مرادی، 
مدیر تولید: کاوه نورمحمدی، مدیر هنری: خشایار قائدرحمتی، مدیر 
فنی: امیرحســین علیپور، عکس، فیلم، تیزر: امیرعلی ســید جلالی، 
گروه کارگردانی: فرشیده زیودار، مهشــید رضایی، ماهان خدامرادی، 
ســجاد شــفیعی، دیگر بازیگران: ماهان خدامــرادی، رامتین بازگیر، 
یزداد شــاه کرمی، رایان رحمتی، آریا محمدی محمــدی زاده، صالح 
کرمی، دستیار تولید: رامتین بازگیر و مشــاور رسانه ای: محمدعرفان 

صدیقیان.

علاقه مندان به تماشای نمایش »خوشــبختی در اودسا« می توانند به 
سایت تیوال، گیشه تئاتر و یا گیشه مجموعه تئاتر شهر مراجعه کنند.

بشیر حسینی مطرح کرد

سختی  تولید »حسینیه معلی«
کارگردان »حسینیه معلی« با اشاره به ســختی ها و چالش های تولید 
این برنامه بیان کرد که قبل و بعد از این برنامه هیچ پروژه ای نبوده است 

که به این میزان برایش وقت و زمان صرف شود.
 بشیر حسینی کارگردان »حســینیه معلی« با اشــاره به این برنامه و 
شروع به کار فصل جدید آن به خبرنگاران بیان کرد: ما برای فصل آینده 
از ۲ ماه پیش شــروع به کار کردیم. قاعده ای هــم داریم که برای حس 
شــخصی و دلی خودمان اگر نمی شــود همه برویم به کربلا یک نفر از 
استودیو به کربلا برود و کار را به امام حسین )ع( تقدیم کند و اذن بگیرد 
که برای فصل بعدی کار کنیم.وی درباره چالش های ساخت »حسینیه 
معلی« اظهار کرد: مــن آنقدر که با معلی زندگی کــرده ام با خانواده ام 
نبوده ام و آنقدر شــب ها به خانه نرفته ام که همسرم می گوید اگر شبی 

خواستی به خانه بیایی خبر بده.
حسینی اضافه کرد: هیچ برنامه ای در عمرم نه قبل از »حسینیه معلی« 
و نه بعد از آن ســراغ ندارم که برایش این میزان وقت گذاشته شود و این 
وقت گذاشتن از سر شوق است. برای »حسینیه معلی« در همین فصل 
برای اولین بار چند صد بیت سروده شــد و همه جوره برای آن کار می 
شود، همین مدل کار هم هســت که برکت دارد.کارگردان »حسینیه 
معلی« درباره انرژی در صحنه کار نیز گفت: ما خســته که می شــدیم 
یک روضه ۱۰ دقیقه ای آخر کار دوباره مــا را احیا می کرد و این چنین 
ســر خســتگی ها دوباره انرژی می گیریم. این فضا برکت امام حسین 
)ع( اســت.وی در ادامه درباره ســختی های کار عنوان کرد: ما ریزش 
هم داشته ایم و رویش ما کم بوده اســت. باید عوامل حرفه ای بیاوریم و 
شخص حرفه ای که بتواند این میزان کار کند، نداریم. ما ۳۰۰ سفر برای 
همین برنامه داشتیم و شما ممکن است فکر کنید سفر با هواپیما انجام 
می شــود اما تجربه خود ما این بود که باید از مرکز اســتان دور شویم 
تا به آن سنت ها و آیین های )عزاداری( برســیم. چون در مرکز استان 
همه چیز کلیشه و شبیه پایتخت شده اســت و حداقل باید ساعت ها از 
مرکز دور شــویم. اما چقدر از عوامل حاضرند این سفرها را بپذیرند. به 
روستایی می روید که گاهی ریشــه های عمیق دعوای فرهنگی دارند و 
حاضر نیســتند با هم کار کنند. گاهی بچه های ما کتک هم خورده اند 
و امثال این اتفاقات اصلًا ساده نیســت و در این حرفه دیده نشده است. 
برخی که سفر اول را با ما آمدند حتی ســفر ۵ روزه را تمام نکردند و بعد 
از ۲ روز خودشان برگشتند.وی با اشاره به فصل بعدی این برنامه که ماه 
شعبان پخش می شود درباره سختی ســاخت برنامه مناسبتی در ایام 
عزاداری و شادی عنوان کرد: برنامه شاد خیلی سخت تر است ما در غم 
و عزاداری هیچ محدودیتی نداریم و به شــوخی به رفقا می گفتیم فقط 
نمی توانیم قمه زنی نشان دهیم ولی در شــادی هیچ چیز نمی توانیم 
نشان دهیم. متاسفانه شــادی های ما آنقدر تنوع ندارد. آیین هایی که 
داریم هم خیلی یک دســت و هم خیلی مدرن شده است و شادی های 

سنتی ما در حال از بین رفتن هستند.

قاب

یکی از خوانندگان فعال آثار موسیقایی ملی و حماسی 
که اجرای برنامه »ســفر تا اربعین« را به عهده دارد از 
تجربه مجری گری در برنامه ای سخن گفت که به عشق 

و ارادت سید الشهدا )ع( روی آنتن رفته است.
محســن توســلی خواننده موســیقی پــاپ که طی 
سال های اخیر آثار متعددی را در عرصه های حماسی، 
ملــی و مذهبی پیــش روی مخاطبان قــرار داده، در 
گفت وگو با خبرنــگار مهر ضمن ارائــه توضیحاتی از 
روند حضورش در برنامه تلویزیونی »ســفر تا اربعین« 
به عنوان مجری، بیان کرد: من از ســال ها پیش تجربه 
مجری گری هــم داشــتم و در این مــدت حضور در 
برنامه های مختلفی را هم تجربه کــرده بودم که از آن 
جمله می توان بــه اجرای برنامه های رســمی وزارت 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی و چند 

برنامه تلویزیونی مناسبتی دیگر اشاره کرد.
وی افــزود: بی تردید یکــی از الزامــات مجری گری، 

گذرانــدن دوره های آموزشــی مختلف در 
ســطوح مختلف اســت که بنده افتخار این 
را داشــتم تا در کارگاه های آموزشــی فرزاد 
جمشــیدی حضور داشته باشــم. حضوری 
که برایم دربرگیرنده نکات آموزشــی بسیار 
ســودمند و ارزشــمندی بود که قطعا از آنها 
استفاده می کنم. کما اینکه می دانم بسیاری 

از مجریان حرفه ای رادیو و تلویزیــون هم همچنان از 
این کارگاه ها استفاده می کنند. البته حضور من در این 
کارگاه های آموزشی به پایان نرســید و مدتی قبل بود 
که به پیشــنهاد دکتر رحمتی مدیر وقت مرکز بسیج 
سازمان صدا و سیما در دوره های تخصصی گویندگی 
و اجرای صحنه ای مرکز آموزشی شهید آوینی شرکت 
کردم و توانســتم در آنجا نیز به کسب تجربه بپردازدم. 
بنابراین آنچه امروز در برنامه »ســفرتا اربعین« از من 
به عنوان یک مجری پیش روی مخاطبان قرار گرفته، 

از پس گذراندن دوره های مختلف آموزشی 
بوده کــه ماجــرای خوانندگــی ام چندان 
ارتباطی به حضور در تلویزیون نداشته است.

این خواننده موسیقی پاپ در بخش دیگری 
از صحبت های خود بیان کرد: من همواره به 
برنامه های معارفی علاقه مند بودم. بنابراین 
اولین تجربه های حضــورم به عنوان مجری 
در رســانه ملی، مربوط به حضورم در فصل اول برنامه 
»سفر تا اربعین« در ۱۵ قســمت بود که در دوره های 

گذشته روی آنتن رفت. 
فصل دوم این برنامــه هم چندی پیــش در قالب ۱۰ 
قســمت ضبط و تولید شــد و از روزهای گذشته پیش 
روی مخاطبان قرار گرفته اســت. مســیری که در آن 
تلاش کردیــم از چهره های پیشکســوت و کهنه کار 
عرصه های مختلف دعوت کــرده و در قالب یک برنامه 
متفاوت عرض ارادتی به پیشــگاه حضرت سیدالشهدا 

)ع( در آستانه اربعین داشته باشیم.
توســلی درباره تجربه های خوانندگی خود در عرصه 
تولیدات عاشــورایی گفت: من ســال گذشته قطعات 
مختلفی را در رابطه با شهادت حضرت سید الشهدا )ع( 
تولید کرده بودم که از آن جمله می توان به قطعه »شه 
لب تشنگان« با شعری از حســامی محولاتی و تنظیم 
امیدرهبران و قطعاتی به زبــان عربی با همکاری گروه 
»فرقه الرضوان« لبنــان و تعدادی دیگر اشــاره کنم. 
مسیری که در بســیاری از آنها هیچ مجموعه و نهادی 
به من سفارش کار ندارد و من به واسطه عرض ارادت و 
علاقه مندی هایی که مانند همه مردم ایران به پیشگاه 
امام حســین )ع( دارم، تلاش کردم تا بــا زبان هنر این 
عرض ارادت را نشان دهم. مسیری که افتخار حضور در 
آن طی تولید آثار مذهبی دیگری در تجلیل از حضرت 
علی )ع(، حضرت رضا )ع( نیز با من بود و بنده با افتخار 

از آنها یاد می کنم.

موسیقی

خریــدار  علــی ملاقلی پور نویســنده و 
کارگردان سینما با اشــاره به داستان های 
دراماتیــک واقعه کربــلا عنــوان کرد که 
برخی آثــار آیینی و مذهبی نــگاه عمیق و 
دغدغه مندی به موضــوع ندارند به همین 

دلیل اثرگذار نمی شوند.
علــی ملاقلی پــور نویســنده و کارگردان 
ســینما درباره ۲ اثر خود که در رابطه با امام 
حسین )ع( و ماه محرم اســت، توضیح داد: 
من فیلــم کوتاه »جای خالــی« و نماهنگ 
»مســافران خورشــید« را چند سال پیش 
ساخته بودم که این آثار دوباره در جشنواره 
فیلم کوثر دیده شدند. نماهنگ »مسافران 
خورشــید« که با حمایت سازمان فرهنگی 
هنری ماوا ساخته شده اســت از پنجمین 
جشــنواره بین المللــی فیلم کوثــر جایزه 

بهترین نماهنگ را دریافت کرد.
کارگردان »مســافران خورشــید« درباره 
داســتان این نماهنگ عنوان کرد: این اثر 
درباره یک کاروان اســت که در اواخر دوره 
قاجار در حال سفر به کربلا هستند. در این 
مسیر راهزن ها به کاروان حمله می کنند و 
متوجه می شوند که جز پرچم، بیرق و کمی 
آذوقه برای زیارت امام حسین )ع( چیزی 
ندارند. رئیــس راهزن ها بــا دیدن صحنه 
غارت کاروان بســیار شــرمنده می شود 
و خــودش را در لحظه غارت بعــد از ظهر 
عاشــورا می بیند درحالی که فکر نمی کرد 
که هرگز در چنین جایگاهــی قرار بگیرد. 
او با دیدن این صحنه دچــار تحول درونی 
می شــود درنتیجه ایــن کاروان را راهی 
می کند و خودش مانند حــر در کربلا توبه 

می کند.
وی ادامه داد: داســتان این نماهنگ امروزه 
هــم کارکــرد دارد. آدمــی که در مســیر 
اشــتباهی قرار می گیرد اگر تامل کند از آن 

مســیر توبه می کند؛ مانند اتفاقی که برای 
خیلی ها در طول تاریخ رخ داده است. درکل 
قصه بازگشت از مسیر شر بسیار جذاب است 
و به عقیــده من ماجرای توبــه حر در کربلا 

یکی از دراماتیک ترین قصه ها است.

توجه به فطرت انسانی
کارگردان »قنــدون جهیزیه« در پاســخ 
به این پرســش که امروزه برای ساخت آثار 
آیینی و مذهبی برای نسل جوان چه نکاتی 
را بایــد درنظر بگیریم، گفــت: هر اثری که 
با ذات و فطرت انســانی در ارتباط باشــد با 
گذشــت زمان از بین نمی رود و تاثیرگذار 
خواهد بود. به طور مثــال در دهه ۶۰ و ۷۰ 
سریال »روزی روزگاری« و »هزار دستان« 
پخش می شدند که تاریخی بودند اما بسیار 

برای ما جذابیت داشتند. مساله روایت قیام 
عاشــورا هم از این قضیه مســتثنی نیست. 
اگر کســی به نوعی عاشــورا را روایت کند 
که منفک از ذات انسانی باشــد، قطعاً روی 

مخاطبان تاثیرگذار نخواهد بود.
ملاقلی پور با اشاره به اینکه متاسفانه امروزه 
با حجم زیادی از کارهای سطحی در حوزه 
آیینی و مذهبی مواجه هســتیم، بیان کرد: 
یکی از علت هایی که خیلی از این آثار آیینی 
و مذهبی هیچ کارکــردی ندارند، ماندگار 
نمی شــوند و حتی در لحظه هــم اثرگذار 
نیستند این اســت که این آثار نگاه عمیقی 
ندارنــد و صرفــاً می خواهند یــک کاری 
کرده باشند. برای ســاخت این آثار تحقیق 
و نظرســنجی نشــده و جامعه هدفشــان 
مشــخص نیســت. درواقع گاهی فقط می 

خواهنــد کــه کاری برای فلان مناســبت 
بسازند. اغلب مدیران ما چنین نگاهی دارند 
که می خواهنــد در یک بــازه زمانی چند 
فیلم بســازند و دغدغه ای بــرای موضوع و 

اثرگذاری ندارند.
وی افــزود: ما نماهنگ های زیــادی داریم 
که شــعر، تصاویــر، فیلمنامــه و طراحی 
ضعیفی دارنــد و صرفاً یکســری چیدمان 
تصاویــر تقطیع شــده همراه با موســیقی 
هســتند. درحالی که اگر دغدغه و قصه ای 
وجود داشته باشــد می تواند در طول زمان 
اثر ماندگاری خلق کنــد. گاهی یک حرف 
را نمی توان در یک قالب خــاص زد یا الان 
زمان گفتن این حرف نیست درنتیجه اثری 
نمی ســازیم. ما نباید صرفاً هزینــه را هدر 

دهیم.

گزیده کارم
کارگردان »کتونی زرنگــی« گفت: یکی از 
علت های اینکه من کمتــر در حوزه آیینی 
و مذهبی اثر می ســازم این است که گزیده 
کار می کنم و در این زمینه بســیار وسواس 
دارم. به طور مثال »جــای خالی« ابتدا قرار 
بود که یک تیزر فرهنگی باشد اما در باشگاه 
فیلم سوره به فیلم کوتاه تبدیل شد. حسین 
حقیقی فیلمنامــه اولیه را ســاخته بود اما 
ما چندین بار آن را بازنویســی کردیم تا به 
یک فیلم کوتاه داســتان دار تبدیل شود که 
نقطه شــروع، اوج و پایانی دارد.ملاقلی پور 
تصریح کرد: متاســفانه ما امــروزه با انبوه 
کارهای ســطحی، شــعارزده و تبلیغاتی 
مواجه هستیم. من معتقدم که برای ساخت 
یک فیلم کوتاه ۵ دقیقــه ای وقت و هزینه 
صرف می شود. اگر بتوانم با همان اثر درنگ 
و جرقــه ای در ذهن مخاطــب ایجاد کنم، 
من برنده هســتم. گاهی حتی با سریال هم 
نمی توان چنین تاثیری گذاشت و این برای 
من ارزشمند اســت که هرکاری می کنیم 
کیفیت برایمان مهم باشــد، می خواهد یک 

نماهنگ باشد، فیلم سینمایی یا سریال.

»چگوارا بازی« ساخته می شود
ایــن کارگــردان در پایــان دربــاره فیلم 
ســینمایی جدیــد خــود گفــت: پروانه 
ســاخت فیلمنامــه »چگوارا بــازی« را به 
تهیه کنندگی ابــوذر پورمحمدی دریافت 
کرده ایم. نویسندگی این فیلمنامه را من به 
صورت مشترک با محسن ملکی انجام داده 
ام. برای ساخت این فیلم با بخش خصوصی 
و بخش دولتی وارد مذاکره شده ایم اما هنوز 
ســرمایه گذار این فیلم مشــخص نیست. 
همچنین هنوز نمی توانــم درباره موضوع و 

داستان این فیلم صحبت کنیم.

از تجربه خوانندگی تا اجرا در »اربعین«

»صدا« در »تئاتر« به چالش کشیده شد

وی صحنه! قصه رسم های جدید ر
خریــدار  تعــدادی از آهنگســازان و 
مهندســان صدا با برگزاری یک نشســت 
تخصصی ضمــن ارائه نقطه نظــرات خود 
درباره مفهوم »صدا در تئاتر« از چالش ها و 
الگوهای جدید طراحــی و اجرای صدا روی 

صحنه تئاتر سخن گفتند.
 نشســت تخصصی »صدا در تئاتر« در قالب 
پنجمین نشســت تخصصی »شــهر صدا« 
روز دوم شــهریور با حضــور ارُُد انزابی پور 
آهنگســاز، مهندس و مدرس حــوزه صدا، 
فردیــن خلعتبــری آهنگســاز و مدرس 
موسیقی، فرشاد فزونی آهنگساز و نوازنده، 
نعیم مسچیان مهندس صدا و جواد مولانیا 
کارگردان تئاتر با یاد و گرامیداشت مرحوم 
آیدین الفت مهنــدس فقید عرصه طراحی 
و اجرای صــدا در مجموعه »شــهر صدای 

پارسیان« برگزار شد.

انتخاب عوامل صدا در یک نمایش از 
چه زمانی آغاز می شود؟

جواد مولانیا نویســنده و کارگــردان تئاتر 
که به عنوان کارشــناس مجری در نشست 
تخصصی »صدا در تئاتر« حضور یافته بود، 
در ابتــدای این برنامه گفت: مــن به عنوان 
یک کارگردان تئاتــر در تمام نمایش هایی 
که روی صحنه برده ام همواره از موســیقی 
زنده اســتفاده کــرده ام و در ایــن مدت با 
پرســش های زیادی در حــوزه صدا مواجه 
شــدم کــه امــروز بخش هایــی از آن را با 
دوستانی که در این نشســت حضور دارند 
مطرح می کنم و امیدوارم این پرســش ها، 

پرسش های شما هم باشد.
وی افــزود: آنچه می تواند دربــاره موضوع 
»صدا« در حوزه تئاتر مطرح شــود، عمدتا 
در ســه محور »پیش از اجرا«، »میانه اجرا« 
و »پس از اجــرا« اتفاق می افتــد. حال این 
پرسش پیش می آید که استاندارد انتخاب 

کارگردان تئاتر برای بهره مندی از توانایی ها 
و طراحی هــای عوامــل مرتبط بــا حوزه 
طراحی و اجرای صدا در یک اثر نمایشــی از 

چه زمانی شروع می شود؟
نعیم مســچیان مهندس صدا در پاســخ به 
پرســش مولانیا گفت: به اســتنباط بنده 
انتخاب عوامل نمایش متناســب با میزان 
کاری بــوده که قرار اســت در یــک پروژه 
نمایشی انجام شود. طبیعتا اگر ما با یک اثر 
نمایشی مواجه باشــیم که قرار است در آن 
»طراحی صدا« انجام شــود، مشخص است 
که از همان ابتدا، کار »مهندسی صدا« آغاز 
می شــود. حتی در این زمینه کارگردانانی 
هســتند که دیدگاه های عمیقی هم در این 
مســأله دارند و تلاش می کنند تا در همان 
روزهای اولیه تمرین و تولیــد از طراحان و 
اجراگران حوزه صدا بهره مند شــوند. البته 
که گاهی هم پیش می آیــد که این موضوع 
اولویت نیســت اما باید بدانیم که مهندسی 
صدا به دلیــل حضور موثر صــدا در یک اثر 
نمایشــی همواره وجــود دارد بنابراین من 
معتقدم بهترین زمان حضور عوامل مرتبط 
با طراحی و اجرای صدای یک اثر نمایشــی 

مقطع »دورخوانی« است.
فرشــاد فزونی آهنگســاز، نوازنده و طراح 
صدا هــم در تکمیل صحبت هــای مولانیا 
و مســچیان بیان کــرد: وقتــی از موضوع 
»طراحی صــدا« صحبت می کنیــم باید 
به ایــن نکته هم واقف باشــیم کــه آن اثر 
نمایشــی روی صحنه تئاتر در چه سبک و 
سیاقی اســت؟ چرا که ما در این چارچوب 
می توانیــم از ۲ نوع پــروژه نمایشــی نام 
ببریم. اول پروژه های نمایشی عظیم و دوم 
پروژه های عادی اســت که در ســالن های 
کم جمعیت تر پیــش روی مخاطبان قرار 
می گیرد. کلیدواژه طراحی صدا در نوع دوم 
آنچنان که باید معمول نیســت اما باید در 

این چارچوب ایده آلــی را در نظر گرفت که 
معمولا در صحنه های تئاتــر ایران به دلیل 
کمبود بســیار محســوس امکانــات صدا 

نمی تواند اتفاق بیفتد.
این آهنگساز با تایید صحبت های مسچیان 
مبنی بر میــزان اهمیت حوزه صــدا برای 
کارگــردان در یک پروژه نمایشــی توضیح 
داد: موفقیت طراحی صدا روی صحنه تئاتر 
قطعا منوط به اهمیتی اســت که کارگردان 
به این حوزه اجرایی می دهد اما علی القاعده 
بهتر اســت تا زمانی که تمرین شروع نشده، 
مهندس صدای یک پروژه نمایشی انتخاب 
شود و طبیعتا این اتفاق هر چه زودتر بیفتد، 
طراحــی و اجرای منســجم تری از موضوع 

صدا در پروژه نمایشی اجرا می شود.

فقدان دیالوگ مشترک بین 
»کارگردان تئاتر« و »طراح صدا«

جواد مولانیــا در ایــن بخش از نشســت 
تخصصی »صــدا در تئاتر« بــود که با طرح 
پرسشــی مبنی بر اینکه عوامــل مرتبط با 
طراحــی و اجرای صــدای یــک نمایش با 
کارگردان معمولا چــه گفت وگوهایی را با 
هم انجام می دهند؟ از کارشناسان حاضر در 
نشست خواست تا به واسطه تجربیات خود 
در عرصه تئاتر و مهندسی صدا به ارائه نقطه 

نظرات شان در این زمینه بپردازند.
فرشاد فزونی در این بخش گفت: آنچه جواد 
مولانیا طرح پرسش کرد، دربرگیرنده بحث 
گســترده ای اســت که می تواند از جهات 
زیادی مورد توجه و بررســی قرار گیرد. اما 
آنچه به عنوان تجربه می توانم در این زمینه 
بیان کنم این است که متاسفانه بسیاری از 
کارگردان ها نمی توانند آن چه را از طراحی 
و اجرای صدای یک اثر نمایشی می خواهند 
به طراح صــدا بیــان کننــد. در حالی که 
آنها می داننــد از صدا در یــک نمایش چه 

می خواهنــد اما نمی توانند به درســتی آن 
را به طراح صدا منتقل کننــد. در واقع ما در 
اغلب موارد یک زبان مشــترک با کارگردان 
نداریم که بتوانیم به واسطه آن کار درستی 
را انجــام دهیــم.وی افزود: مــن معتقدم 
کارگردان تئاتــر باید بتواند بــا طراح صدا 
ارتباط بهتری برقرار کند. گرچه ما به عنوان 
طراح صدا نیز باید بتوانیم به ذهن کارگردان 
نزدیک شــده و آن طراحی مــورد نظرش 
را بیرون بیاوریــم. در واقع مــا باید دنبال 
سلیقه او باشــیم. فرآیندی که دربرگیرنده 
موضوعــات مهمی اســت و باید بــرای آن 

نشست های جداگانه برگزار کرد.
فردین خلعتبری آهنگســاز باسابقه تئاتر، 
سینما و تلویزیون هم در ادامه صحبت های 
فزونی ضمن ارائــه نقطه نظرات خود درباره 
ســاحت هنر توضیح داد: آدم هــا معمولا 
در ۲ دســته »مولــف« و »غیرمولف« قرار 
می گیرند؛ انســان مولف می خواهد اتفاق 
جدیدی را خلق کنــد. بنابراین هر چه قدر 
مولف تــر می شــود قرارگرفتــن ایده های 
شخصی نیز ســخت تر می شــود. پس هر 
چه قدر آشــنایی بیشتر باشــد دلیلی هم 
برای تفاهم نیســت. به نظر من حتی گاهی 
شــناخت باعث می شــود ۲ طرف در تقابل 
فکری یکدیگر قرار گیرنــد. فقط تجربه ای 
که از این مســیر به دســت آمده، آســتانه 
تحمل را بیشــتر می کنــد. چارچوبی که 

منجر به بیشترشدن تعاملات هم می شود.
این آهنگساز افزود: به اعتقاد من کارگردان 
به جهت کارگردان بودنش، اولین و آخرین 
مســئول یک اثر هنری اســت. اما موضوع 
مهم در مســیر ارتباط طراح صدا، آهنگساز 
و هر فرد دیگری در پروژه با کارگردان نحوه 
همکاری اســت. همکاری که نباید منجر به 
اجبار از سوی طرفین شود. اصلا چه اجباری 
است وقتی تفاهمی بین شــما و کارگردان 
وجود نداشــته باشــد در یک پروژه حضور 
داشته باشــید. به نظرم ما از اینکه کاری را 
ترک کنیم یا ترک داده شــویم نباید چنین 
استنباط کنیم که شکست بزرگی خوردیم. 
من بر این بــاورم »حذف شــدن« تصویر 
غلطی ندارد چرا که موجب می شود بیشتر 
بشناســیم و در پروژه بعدی درست تر رفتار 

کنیم.
نعیم مســچیان هم در ادامــه صحبت های 
خلعتبری با اشــاره به عنصر نمایشــنامه 
در آثار نمایشــی و ارتباط آن بــا طراح صدا 
گفت: یک طراح صدا با مطالعه نمایشــنامه 
مورد نظری که کارگردان تصمیم به اجرای 
آن روی صحنه دارد، باید به فصل مشترک 
مفاهیم مورد نظر خود و کارگردان پیرامون 
صدای نمایش برسد. این نکته بسیار مهمی 
اســت که در همــه بخش هــای مربوط به 
طراحــی و اجرای صــدای نمایش روی آن 

تمرکز داشت. 

تکليف  تعيين  قانون  نامه  آئين  ماده 13  و  قانون  ماده 3  موضوع  آگهی 
وضعيت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
140360331057001154 هيات اول دوم موضوع قانون تعيين تکليف 
وضعيت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک کرج - ناحيه دو تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
/ خانم ليلا محمدی فرزند جانعلی بشماره شناسنامه 815 صادره از طارم 
در یک قطعه زمين با بنای احداثی به مساحت 88 متر مربع از پلاک 147 
فرعی از 9 اصلی واقع در کرج ماهدشت خ بی بی سکينه کوچه لاله 8 پ 28 
خریداری از مالک رسمی آقای خانم نور محمد بيات محرز گردیده است. لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند ميتوانند از تاریخ انتشار اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را 
به این اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسليم 

اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است
در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول : 1403/05/20 
تاريخ انتشار نوبت دوم : 1403/06/05

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان البرز
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو

مهران رشيدی - رئيس ثبت اسناد و املاک

شناسه آگهی : 1766231

هيات موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی
و ساختمان های فاقد سند رسمی



وضعیت بهترین گلرهای فصل گذشته خوب پیش نمی رود!

ذوب دستکش طلا!

ورزش
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یادداشت

میدان

مهدی طارمی بعــد از اولین حضــور در ترکیب اصلی 
اینتر در سری آ، از هم تیمی های خود تشکر کرد.

  اینترمیلان مقابل لچه به پیروزی ۲ بر صفر رســید که 
لائوتارو مارتینز کاپیتان این تیم نیمکت نشین بود و به 
جای او مهدی طارمی مهاجــم تیم ملی ایران در زمین 
حضور داشــت. طارمی پس از یک بازی نســبتا خوب 
صحبت هایی را در گفت وگو با شــبکه »اینتر تی وی« 

بیان کرد.
 او در ابتدای صحبت هایش گفت: »من همواره ســعی 

می کنم بهترین عملکــردم را در زمین بازی 
و تمرینــات ارائه بدهم. حمایــت هواداران 
در این بازی در سن ســیرو فوق العاده بود و 
حضور ۹۰ دقیقــه ای در بازی برای من حائز 

اهمیت بود. 
من هــر روز تــلاش می کنم تا بــه بهترین 
وضعیت و فرم خود برســم. قهرمانان بزرگی 

در ترکیب اینتر هســتند و می خواهم تمام تلاشــم را 
برای کمک به تیم انجام دهم«.

طارمی در بخشــی دیگر از صحبت هایش در 
مورد تلاش ناموفقش برای به ثمر رســاندن 
یک گل با ضربه قیچی برگردان گفت: »در آن 
صحنه شانس خودم را برای گشودن دروازه 
لچه با یــک ضربه قیچی برگــردان امتحان 
کردم. معمولاً می توانم این کار را انجام دهم، 

اما این بار جواب نداد«.
مهدی در پایــان حرف هایــش از هم تیمی های خود 
بــه خصــوص میختیاریان تشــکر کرد و گفــت: »از 

مخیتاریــان و از همــه هم تیمی هایم بســیار ممنون 
هستم.

 از همان ابتــدا همه به گرمی از من اســتقبال کردند و 
سعی کردند احساس کنم در خانه هستم. به خصوص 
مخیتاریان که بــه لحاظ زبانی بســیار کمک کرده، او 

بازیکنی بزرگ و همچنین انسانی فوق العاده است.«
 اینتــر در هفته بعــدی رقابت های ســری آ به مصاف 
آتالانتا می رود و باید دید پس از این نمایش طارمی باز 

هم در ترکیب اصلی حضور خواهد داتش یا خیر.

چهره

خریدار  سید حســین حسینی و حسین 
پورحمیدی لیگ بیســت و چهارم را خوب 

آغاز کردند.
 لیگ بیســت و چهارم به هفته سوم خودش 
رســید و ســرمربیان کم کم ترکیب اصلی 
خــود را برای ادامه مســابقات پیــدا کرده 
اند. یکی از پســت هایی که در لیگ جدید 
شــاهد تغییرات زیادی در آن بودیم شماره 
یک تیم ها بود. حســین حســینی در لیگ 
بیست وسوم عملکرد بســیار خوبی داشت 
و موفق شد همراه با حســین پورحمیدی، 
بیشترین تعداد کلین شــیت فصل را ثبت 
کند و صاحب دستکش طلایی لیگ شوند. 
اما شــروع لیگ جدید سرنوشــت عجیبی 

برای دو گلر برتر لیگ گذشته ایجاد کرد.

دو بازی بدون کلین شیت
پس از پایان لیگ بیست وســوم، سرنوشت 
حســینی در اســتقلال مشــخص نبود و 
شــایعه جدایــی او از جمــع آبی پوشــان 
پایتخت شــنیده می شــد. سیدحســین 
درخواست هایی از مدیریت استقلال داشت 
که عملی نشده بود و برای همین این بازیکن 
در آســتانه جدایی از آبی ها قرار داشــت. 
شایعه جدایی سیدحسین، آبستن حواشی 
جدیدی برای استقلال بود. هلدینگ خلیج 
فارس که گمــان می کرد کار حســینی در 
استقلال تمام شــده، بدون مشورت با جواد 
نکونام ســراغ جذب وردان کیوسفســکی 

رفت؛ دروازه بانی کــه هیچ وقت مورد تایید 
نکونام قرار نگرفت و حالا فرشــید سمیعی 

به دنبال فسخ قرارداد این بازیکن است.
با تمام این اتفاقات وظیفه حفاظت از دروازه 
آبی ها در فصــل جدید نیز بر دوش ســید 
حســین قرار گرفت اما تا این لحظه به نظر 
می رسد خبری از آن ســید سرحال درون 
دروازه آبی ها نیســت. استقلال در دو دیدار 
ابتدایی خود برابر شمس آذر قزوین و ملوان 

قرار گرفت و موفق نشد دروازه خود را بسته 
نگه دارد. حسینی در این دو مسابقه چندین 
واکنش خوب از خود نشان داد اما درنهایت 
نتوانست کلین شــیتی را ثبت کند. در بازی 
با شــمس آذر قزوین، دروازه سیدحســین 
روی یک ضربه پنالتی باز شــد و اگر اشتباه 
رافائل ســیلوا نبود، شاید حســینی فصل 
را با کلین شــیت آغاز می کــرد. دروازه بان 
استقلال امید داشت در دیدار با ملوان اولین 

کلین شــیت فصل را تجربه کنــد اما باز هم 
روی اشتباه خط دفاعی اســتقلال، مجدداً 
توپ به تور دروازه سیدحســین حســینی 
چسبید تا کلین شیت فعلا با سید قهر باشد. 
حسینی برای اولین کلین شــیت، حداقل 
یک هفته دیگر باید صبر کند و این درحالی 
است که هنوز بازی های سخت استقلال از 

راه نرسیده است.
با حضور علیرضا بیرانوند در تراکتور، حسین 

پورحمیدی دروازه بان فصل گذشــته این 
تیم که دو سال از قراردادش با تی تی ها باقی 
مانده، حاضر به حضور در تمرینات نشــد و 
حتی اردوی این تیم در ترکیه را هم از دست 
داد. پورحمیــدی تلاش زیادی داشــت تا 
حداقل مجوز جدایی قرضی خود از تراکتور 
را بگیرد و حتی با آلومینیــوم هم به توافق 

رسیده بود. 
تراکتوری هــا هــم گویا راضی بــه جدایی 
قرضی پورحمیدی شــده و از وی خواسته 
بودند با تمدید یک ســال از قــراردادش، 
به صــورت قرضی راهی تیم دیگری شــود 
و به همین دلیــل در اواخــر اردوی ترکیه 
از احســان مرادیان، دروازه بــان دوم فصل 
گذشته خود که قراردادش به پایان رسیده 
بود، خواســته بودند کــه در تمرین حاضر 

شود.
با این وجود پورحمیــدی تمایلی به تمدید 
قراردادش نداشــت تا ایــن دروازه بان در 
تراکتــور ماندنــی شــود و در نهایــت هم 
مرادیان با انتشــار پســتی اینســتاگرامی 
از هــواداران تراکتور خداحافظــی کرد. با 
شروع لیگ بیســت و چهارم همان طور که 
انتظــار می رفت علیرضــا بیرانوند گلر یک 
اسکوچیچ شــد و پورحمیدی روی نیمکت 
این تیم نشســت. باید ببینیم در ادامه فصل 
یکی از بهترین دروازه بــان های فصل بعد 
چه سرنوشتی خواهد داشت. منتظر لغزش 

بیرو یا جدایی در نیم فصل؟

طارمی پس از اولین بازی خانگی اینتر؛ معمولا قیچی می زنم!

تیم منتخب هفته دوم؛ انتقام موفق!
خریدار  رامین رضاییان، الکسیس گندوز 
و محمدامیــن حزباوی بهتریــن بازیکنان 

هفته بودند.
 هفته دوم لیگ ۲۴ با تساوی مدعیان و برد 
سپاهان به پایان رسید. در این هفته، رامین 
رضاییان هر ۲ گل اســتقلال را از روی نقطه 
پنالتی به ثمر رســاند و با ۵ پاس کلیدی که 
داشت، بهترین بازیکن هفته شد. الکسیس 
گندوز مقابل چشــمان بیرانوند، ۷ شــوت 
مهــار کــرد و درون دروازه پرســپولیس 
جانشــین خوبی برای او بود. محمد کریمی 
در آماری کم نظیــر، ۶ موقعیــت در طول 
مسابقه ساخت. در ادامه عملکرد بازیکنان 
حاضر در تیم منتخــب »فوتبال ۳۶۰« را با 

همکاری »متریکا« می خوانید.  

الکسیس گندوز/ پرسپولیس/ نمره 
7.79

تراکتــور در حالی ۸ شــوت بــه چارچوب 
دروازه پرســپولیس زد که در ۴ فصل اخیر 
سابقه نداشــته تیمی موفق به ثبت چنین 
رکــوردی مقابل پرســپولیس شــود. اگر 
درخشــش گندوز نبود، احتمالا این تیم با 
دریافت تعداد گل های بیشــتری باید تبریز 
را ترک می کرد. مهار ۷ شوت اما، خیلی زود 

باعث جلب اعتماد قرمزها شد. 

رامین رضاییان/ استقلال/ نمره 7.90
روزهای خوب رضاییان در اســتقلال ادامه 
دارد. او پــس از یک پاس گلــی که در هفته 

نخست داده بود، این هفته هر ۳ شوتش در 
چارچوب بود، ۲ گل از روی نقطه پنالتی زد 
و ۵ مرتبه هم بــا پاس های کلیدی موقعیت 

ساخت تا بهترین بازیکن هفته شود.

محمدامین حزباوی/ سپاهان/ نمره 
7.87

حزبــاوی ایــن هفتــه روی یــک صحنه 
مشکوک که از ارسال کرنر ساخته شده بود، 
اولین گل فصلش را جشن گرفت. او با ۱۰۸ 
لمس توپ، فعال ترین بازیکن مسابقه بود و 

بیشترین دوئل را هم پیروز شد.

شجاع خلیل زاده/ تراکتور/ نمره 7.64
برای شــجاع خلیــل زاده چه شــروعی 
هیجان انگیزتر از گلزنی به پرســپولیس؟ 
او در اولین بازی خانگی، دو مرتبه دروازه 
تیم سابقش را تهدید کرد که ضربه سر اول 
او به بیرون رفت و دومی گل شــد. شجاع 
در این مســابقه جزو ۳ بازیکنــی بود که 
بیشــترین دوئل یک مقابل یــک را پیروز 

شد.

مجید نصیری/ مس رفسنجان/ نمره 
7.68

گل نخــوردن از تیم یحیــی گل محمدی، 
کار ســاده ای نیســت. ماموریتی که مس 
رفســنجان با درخشــش مجید نصیری، 
مدافع میانی تیمش موفق به انجام آن شد. 
نصیری این هفتــه، ۸ مرتبه با عملکردهای 

دفاعــی نظیر قطع پاس و دفــع توپ، خطر 
را از روی دروازه تیمــش دور کرد. بازیکنی 
که با دقت پاس ۹۷درصــدی، دقیق ترین 

بازیکن هفته بود. 

احمدرضا زنده روح/ گل گهر/ نمره 
7.78

در اولین برد این فصل گل گهر، کاپیتان این 
تیم بهترین نمایش را داشت. بازیکنی که ۲ 
موقعیت ساخت، ۱۰ مرتبه با عملکردهای 

دفاعی، خطر دور کرد و ۸ دوئل پیروز شد. 

عارف حاجی عیدی/ آلومینیوم اراک/ 
نمره 7.61

حاجی عیدی فصل گذشــته زننده یکی از 
تماشــایی ترین گل های لیگ بــود. او این 
هفته هم یک شــوت زیبا از پشت محوطه 
جریمه زد تــا دروازه لوان پولــی را باز کند. 
حاجی عیدی در این بــازی ۳ مرتبه دروازه 

نساجی را تهدید کرد. 

محمد کریمی/ سپاهان/ نمره 7.73
کاپیتــان ســپاهان در آمــاری کم نظیر، 
۶ پاس کلیــدی در بــازی این هفتــه داد. 
مهاجم های سپاهان اما قدر ۵ پاس کلیدی 
او را ندانســتند و فقط محمدامین حزباوی 
کرنر او را تبدیــل به گل کــرد. کریمی در 
جریان بازی، نبض و ریتم بــازی تیمش را 
به عهده داشت و سهم پررنگی در بازگشت 

تیمش به مسابقه داشت.

ریکاردو آلوز/ تراکتور/ نمره 7.69
این هفته ریکاردو آلوز بــه تنهایی ۵ مرتبه 
دروازه پرسپولیس را تهدید کرد. او ۲ شوت 
زد که بــا اختلاف کمــی به بیــرون رفت. 
تراکتــور ۳ موقعیت هم بــا پاس های آلوز 
ســاخت و تنها گل این تیم هم روی ارسال 
تماشــایی این بازیکن از ضربــه آزاد به ثمر 

رسید.

رضا غندی پور/ ملوان/ نمره 7.69
در آماری جالب توجــه، بازیکنی این هفته 
استقلال گل زد که در طول مسابقه فقط ۴ 

لمس توپ داشت.
 آمار غندی پــور در بازی ایــن هفته مقابل 
اســتقلال: ۶۱ دقیقه بازی، ۴ لمس توپ، ۲ 

شوت، یک شــوت در چارچوب و یک گل. 
او از تنها فرصتی که نصیبش شد به بهترین 

نحو، استفاده کرد. 

مسعود کاظمینی/ گل  گهر/ نمره 7.43
در هفته ای که هــر تیم به طــور میانگین 
حداقل یک گل هم نزد، مسعود کاظمینی با 
یک گل نسبتا اتفاقی، به تیم منتخب هفته 

رسید. 
کاظمینی در صحنــه گل، پیگیری و پرس 
قابل توجهی داشــت، ولی تــوپ روی دفع 
ناقص دروازه بان استقلال خوزستان و پس 
از برخورد با پای او وارد دروازه حریف شــد. 
کاظمینی یک شــوت دیگر هــم زد که در 

چارچوب نبود.

دیدار تیم های اســتقلال و ملــوان در حالی  خریدار 
برگزار شده که شــنیده می شــود در کنار زمین تصویر 
نمایشگری برای نشان دادن صحنه های مشکوک به داور 

وجود نداشته است.
 VAR به نظر می رسید با شکسته شــدن طلسم حضور 
در فوتبال ایران، شــاهد کاهش محســوس اعتراضات 
و حواشــی مربوط بــه داوری باشــیم اما زهــی خیال 
باطل. طلسم مذکور شکسته شــد اما نه به آن کیفیت و 
شکل وشمایلی که در نقاط مختلف جهان دیده بودیم. به 
عبارتی دیگر شاهد چهره جدیدی از کمک داور ویدیویی 
در فوتبال ایران بودیــم که کم ترین شــباهت را به این 
تکنولوژی داشت و همراه با کاستی های فراوان چه از نظر 

کمی و چه از نظر کیفی ارائه شد.

ناعدالتی بزرگ در حق حداقل هشت تیم!
در لیگ بیســت وچهارم و تا پایان هفتــه دوم تنها پنج 
بازی با حضور VAR برگزار شــده و هرکدام با حواشی 
زیادی روبــرو بوده اســت. در وهلــه نخســت باید به 
ناعدالتی صورت گرفته اشــاره داشته باشــیم. تاکنون 

تنها تیم های پرســپولیس و استقلال، در هر ۲ بازی شان 
از این تکنولوژی اســتفاده شــده و مجموعا هشت تیم 
تجربه بازی در کنار این سیســتم نصیب شان شده است 
و الباقی تیم ها از داشــتن آن محــروم بوده اند. در هفته 
نخست ۲ مسابقه به انجام رسیده در اراک )پرسپولیس- 
ذوب آهن( و قزوین )شمس آذر- استقلال( با کمک داور 
ویدیویی بــود و در هفته دوم نیز ســه دیــدار تراکتور-

پرسپولیس، آلومینیوم- نساجی و استقلال- ملوان با این 
تکنولوژی برگزار شد.

VAR با تصاویر تلویزیونی!
عجیب تریــن نکته در رابطــه با VAR مورد اســتفاده 
در لیگ برتر ایران، تصاویری بوده کــه در اتاق VAR و 
همچنین روی نمایشــگر داور در کنار زمین پخش شده 
است. جایی که مشــاهده کردیم کمک داوران ویدیویی 
و داور وســط با همان تصاویری صحنه های مشکوک را 
بازبینی می کنند که از تلویزیــون برای بینندگان پخش 
شــده اســت و خبری از زوایای جدیدی کــه مختص 
دوربین های تکنولوژی VAR اســت، نیست. این مساله 

باعث شد تا تصمیمات اتخاذ شــده در دیدارهای مذکور 
همچنان شک وشــبهات زیادی از خود بر جای بگذارند 
و حتی مرتکب اشــتباهات تاثیرگذاری بشوند. در نقاط 
مختلف جهان هم دیده ایم که VAR میزان اشــتباهات 
داوری را کاملا از بین نمی برد اما صحنه های مشــکوکی 
که در ۲ هفته نخست لیگ برتر دیدیم، مشخصا با حضور 
دوربین های بیش تر و ارائه تصاویــر از زوایای جدیدتر، 

می توانست منجر به تصمیم های درست شود.

داور بازی استقلال و ملوان نمی توانست صحنه ها 
بازبینی کند!

ماجرا امــا بــه کمبــود دســتگاه های VAR و تعداد 
دوربین های اســتفاده شده، ختم نمی شــود و در هفته 
دوم شــاهد اتفاق عجیب تری رخ داد. شــنیده می شود 
در جریان بــازی تیم های ملــوان و اســتقلال، تصویر 
نمایشــگری در کنار زمین برای داور وسط وجود نداشته 
اســت و کوپال ناظمی قادر نبوده صحنه های مشکوک 
را خودش بازبینی کند. البته که هــر ۲ تصمیم او درباره 
پنالتی مورد تاییــد اتاق VAR قرار گرفــت و نیازی به 

حضورش در کنار زمین نبود اما اگر هم موعود بنیادی فر 
و همکارانش در اتاق VAR از او درخواست می کردند تا 
صحنه را بازبینی کند، چنین امکانی برایش فراهم نبود و 
مانیتور فعالی با قابلیت پخش تصاویر در کنار زمین برای 

پخش تصاویر وجود نداشت.
این اتفاق عجیب هنوز به تایید رســمی نرســیده اما اگر 
این طور باشد، شاهد وجه جدیدی از گاف های مسئولان 
برگزاری مسابقات لیگ برتر بوده ایم. در حال حاضر تنها 
۲ دستگاه VAR در دسترس فدراسیون فوتبال است و 
دستگاه استفاده شده در مسابقه استقلال- ملوان، همان 
دستگاهی بوده که شــب قبل در تبریز وجود داشت. در 
بازی تراکتور و پرســپولیس، دیدیم کــه وحید کاظمی 
برای بازبینی صحنه اخراج ســروش رفیعی به نمایشگر 
کنار زمین مراجعه کرد اما گویا مسابقه استقلال- ملوان 
فاقد نمایشــگر فعال در کنار زمین بوده است. نمایشگر 
موجود گویا به سیســتم پخش تصاویر وصل نبوده و این 

ایراد تا زمان شروع بازی برطرف نشد.
بایــد دید چه زمانــی می توانیــم VAR را بــه صورت 
استاندارد و برای تمام بازی های لیگ برتر داشته باشیم. 

چرا باید حق را به مبینا نعمت زاده داد؟
علیرضا فارسی، اســتاد دانشگاه شهید بهشــتی  ۱- اصل وجود 
کنکور در کشور اشتباه و در همه کشــورها تحصیل آزاد است و هرکس 
می تواند در رشته مورد علاقه ثبت نام کند و اگر توان اخذ مدرک داشت، 
دانش آموخته می شــود. برخی دانشــگاهها با پرداخت هزینه اســت 
و برخی بسته به کیفیت دانشجو حتی بورســیه می کنند و حقوق می 

دهند.
۲- در کشور ما در دانشــگاههای خوب، هر خارجی اعم از افغان، عرب، 
هندی، پاکستانی، افریقایی و... با پرداخت شــهریه از هر کشوری وارد 
هر رشته ای می شــود و تحصیل می کند، حال تحصیل ۱۰ نفر مدال آور 
و افتخارآفرین کشور که هر چهارســال یکبار ممکن است اتفاق بیفتد 
اشکالی وارد نمی کند، این درحالی است که خوشبین باشیم و نپذیریم 
که فرزندان پولدارها و رانتخــواران بدون قبولی روی صندلیهای علمی 

می نشینند.
۳- برخی پزشــکان اذعان کرده اند حــالا که به ورزشــکاران قهرمان 
المپیک اجــازه ورود برای تحصیل پزشــکی می دهید بــه ما هم مقام 
قهرمانی بدهید! پاسخ این افراد این است که قهرمان المپیک بالاترین 
مقام در بالاترین آوردگاه جهانی اســت و حتی از بزرگترین جایزه های 

علمی مانند نوبل و... هم دشوارتر است.
 اگر شما عالمان توانســتید در رشــته خودتان بالاترین مقام در دنیا را 
کســب کنید که تاکنون بجز مریم میرزاخانی شــخص دیگری نبوده 
اســت، بیایید و طلب هرچیزی بکنید. علاوه بر اینکه از المپیک ۱۹۴۸ 
تا پیش از المپیــک پاریس، ورزش ایران در ۱۷ دوره ۷۶ مدال کســب 
کرده؛ میانگین سالی یک مدال. این تعداد مدال از اعتبار بی بدیل نشان 

المپیک حکایت دارد.
۴- اکنون که در این شرایط هجمه جهانی علیه مردم ایران و کشورمان 
بدنبال تحریک ورزشــکاران و جوانان برای خروج از کشور است، جذب 
ورزشکاران مدال اور المپیک در ایجاد روحیه و انگیزه برای بقیه جوانان 
از ضروریات بوده و اجازه برای تحصیل نخبگان در دانشــگاهها مشکلی 
را به همراه نخواهد داشــت و لازم اســت به تمام مــدال آوران علمی، 
ورزشی، هنری و... در سطح جهانی فرصت ادامه تحصیل در رشته های 

مورد علاقه داده شود.

وزنامه الامارات از گل دقیقه  توصیف عجیب ر
نودی آزمون

 روزنامه عرب زبــان الامارات در گزارشــی بــه برد شــباب الاهلی با 
درخشش ملی پوش ایرانی این تیم پرداخت.

 تیم فوتبال شباب الاهلی امارات در رقابت های هفته نخست فوتبال این 
کشور موفق به شکست البطائح شد. این دیدار تا دقایق پایانی با تساوی 
یک بر یک دنبال می شــد که سردار آزمون توانســت در دقیقه ۹۲ گل 

پیروزی شباب الاهلی را به ثمر برساند.
گل آزمون با واکنش رســانه های عرب زبان همراه شــد تــا جایی که 

روزنامه الامارات از آن به عنوان »خالق شادی جنون آمیز« یاد کرد.

این روزنامه در ستایش ستاره ایرانی نوشت: ستاره ایرانی الاهلی با گلی 
که در دقایق پایانی به ثمر رســاند، تیمش را از ناکامی در هفته نخست 
نجات داد. آزمون با این گل کار حریف را تمام کرد و شادی جنون آمیز را 

در سکوهای ورزشگاه به وجود آورد.
 

کشتی آزاد نوجوانان قهرمانی جهان- اردن

۳ مدال طلا سهم آزادکاران نوجوان شد
مســابقات پنج وزن اول رقابت های کشــتی آزاد نوجوانــان قهرمانی 
جهان با کسب ۱ مدال طلا، ۱ مدال نقره و ۱ مدال برنز برای نمایندگان 

کشورمان پایان یافت.
 در پایان مسابقات پنج وزن نخســت، رضا افشار در وزن ۸۰ کیلوگرم به 
مدال طلا دست یافت، امیرعباس علیزاده در وزن ۴۸ کیلوگرم به مدال 
نقره رســید و ابوالفضل محمدنژاد در وزن ۱۱۰ کیلوگرم صاحب مدال 

برنز شد.
نتایج نمایندگان کشورمان به شرح زیر است:

در وزن ۴۸ کیلوگرم امیرعباس علیزاده پس از اســتراحت در دور اول، 
در دور دوم با نتیجه ۹ بر ۲ آندره هوارســایا لوپز از پرو را مغلوب کرد و به 
مرحله یک چهارم نهایی راه یافت. وی در این مرحله مقابل ولادیســلاو 
کایداکوف از اوکراین با نتیجــه ۶ بر صفر به برتری رســید و به مرحله 
نیمه نهایی راه یافت. علیزاده در این دیدار با نتیجه ۶ بر ۴ از ســد هنری 
اســلیکیان از آمریکا گذشــت و به دیدار فینال راه یافت. وی در دیدار 
پایانی با نتیجه ۱۱ بر صفر مغلوب اولوگبک رشیداف از ازبکستان شد و 

به مدال نقره رسید.
در وزن ۵۵ کیلوگرم آرین مهرعلیزاده پس از استراحت در دور اول، در 
دور دوم با نتیجه ۶ بر ۳ و ضربه فنی مغلوب تاندژای وردیف از روسیه شد 
و با توجه به شکســت این حریف مقابل حریف آمریکایی، مهرعلیزاده 

حذف شد و در جایگاه هجدهم قرار گرفت.
در وزن ۶۵ کیلوگرم یاســین طیبی در دور اول با نتیجه ۱۴ بر ۵ مغلوب 
رستم جان کاخاروف از قرقیزستان شد و با توجه به حضور حریفش در 
دیدار فینال، به گــروه بازنده ها رفت. طیبی در این گــروه با نتیجه ۱۱ 
بر صفر مبین زارعی از اســترالیا را مغلوب کــرد. وی در مبارزه بعدی با 
نتیجه ۶ بر ۴ مالوب راتی روازشویلی از گرجستان شد و از دور رقابت ها 

کنار رفت و هشتم شد.
در وزن ۸۰ کیلوگرم رضا افشــار در دور اول با نتیجه ۹ بر ۱ مقابل عمر 
ممدی از مقدوینه به پیروزی دســت یافت. وی در دور بعد با نتیجه ۷ بر 
صفر مقابل آشاک هووانسیان از ارمنســتان به برتری رسید و به مرحله 

یک چهارم نهایی راه یافت. 
وی در این مرحله با نتیجه ۹ بر ۱ داریوس ســاس از رومانی را شکست 
داد و به مرحله نیمه نهایی راه یافت. افشــار در این مرحله با نتیجه ۸ بر 
صفر امیت شرلوک از آمریکا را شکســت داد و به دیدار فینال راه یافت. 
وی در این دیدار با نتیجه ۱ بر ۱ از سد نیکولوز مایسورادزه از گرجستان 

گذشت و به مدال طلا دست یافت.
در وزن ۱۱۰ کیلوگــرم ابوالفضل محمدنژاد پس از اســتراحت در دور 
نخست، در دور بعد با نتیجه ۶ بر ۴ علی بایراموکوف از روسیه را مغلوب 
کرد و به مرحله یک چهارم نهایــی راه یافت. محمدنژاد در این مرحله با 
نتیجه ۱۰ بر صفر مقابل جاگروب دهینســا از کاناد به پیروزی رسید و 

راهی مرحله نیمه نهایی شد.
 وی در این مرحله با نتیجه ۴ بر ۳ مغلوب یدیگه کاسیمبک از قزاقستان 
شــد و به دیدار رده بندی رفت. محمدنژاد در این دیدار با نتیجه ۲ بر ۱ 
مقابل سینگ جاسپوران از هند به برتری دســت یافت و صاحب مدال 

برنز شد.

رونمایی از گاف جدید VAR ایرانی؛ داور بازی استقلال- ملوان، نمایشگر نداشت؟



سنندج-فاطمه ملایی  مدیرکل بنیاد مسکن 
کردســتان گفت: از هزار واحد مســکن روستایی 
محرومان ســهم اســتان، ۹۳۵ واحد آن در هفته 

دولت، بهره برداری و تحویل متقاضی می شود. 
ســعید رســولی در نشســت خبری در سنندج 
با بیان اینکه مطالبــه اصلی روســتاییان بعد از 
تامین نیاز اولیه عمران اســت، اظهار کرد: هفته 
دولت، ۱۲ طرح هادی با ۲ هزار و ۳۰ میلیاد ریال 
بهره برداری، ســه هزار و دویست و سی و دومین 
مسکن روستایی مقاوم سازی شده، نهصد و سی 
و پنجمین مسکن روستایی محرومان و سه هزار 
و سیصد و چهارمین جلد سند مالکیت در استان 
تحویل متقاضیان می شــود. وی با اشاره به اینکه 
افتتاح پروژه دارالقران بین المللی ســنندج با ۳۶۰ 
میلیارد ریال بهره برداری می شود، افزود: تاکنون 
طرح هادی در ۶۶۵ روســتا اجرا شده که شاخص 
استان در این زمینه ۵۱ درصد است؛ در حالیکه این 

شاخص در کشور ۶۲ درصد است.
مدیرکل بنیاد مسکن کردستان با بیان اینکه این 

شاخص در سه سال اخیر تا حدود زیادی جبران 
شده اســت، اضافه کرد: در یک سال گذشته سه 
هــزار و ۲۷۰ میلیــارد ریال اعتبــارات عمرانی 
اســتانی و ملی داشــتیم که ۲ هزار و ۳۰ میلیارد 
ریال آن تخصیــص یافت کــه از طریق آن طرح 

هادی در ۲۳۳ روستا اجرا شد.
رســولی یادآور شــد: بازنگری طرح هــادی با 
هدف مهاجرت معکوس که با توســعه زیربنای 
سکونت مردم شــکل می گیرد که در این زمینه 
در ۳۰ روســتا این طرح با ۲۶ میلیارد ریال انجام 
گرفته اســت و طبق برنامه از امســال ۱۰ درصد 

روستاهای بالای ۲۰ خانوار انجام می شود.
وی با اشــاره به وجود هزار و ۳۱۵ روستای بالای 
۲۰ خانوار در اســتان، اضافه کرد: سهم استان از 
واگذاری اسناد مالکیت روستایی در سال گذشته 
ســه هزار و ۷۰۴ جلد بود که سه هزار و ۹۴۹ جلد 

صادر شد.
این مقام مسئول تاکید کرد: در قانون برنامه هفتم 
توسعه اجرای منظومه های روســتاهایی به بنیاد 

مســکن محول شــد که در بخش خــاو و میرآباد 
مریوان سال گذشــته از طرحهای موفق کشوری 
بود؛ ضمن اینکه در قالب همین برنامه، ۳۴۸ طرح 
ایحاد اشتغال روستایی شناسایی و برای ۱۸۹ طرح 

موافقتنانه اخذ تسهیلات کم بهره پرداخت شد.
مدیرکل بنیاد مســکن کردســتان گفت: هدف 
از اجرای منظومه روســتایی، توســعه یکپارچه 
روســتایی، ماندگاری جمعیت، تقویت معیشت، 
اقتصاد و اشــتغال پایدار خرد روستایی است که 
در بخش ســیروان و مرکزی کامیــاران نیز کار 

مطالعاتی در دست اجراست.
رســولی در بخش دیگری از سخنانش به مسکل 
ملی اشــاره و اظهار کرد: سهم اســتان در حوزه 
مسکن ملی روســتایی ۱۰ هزار قطعه زمین بود 
که ۱۰ هزار و ۲۰۰ قطعه آن در شــورای مسکن 
و برنامه ریزی مصوب شــد و از مــاه اینده آماده 

واگذاری در ۴۸ روستای استان است.
وی کردســتان را از اســتان های برتر در زمینه 
تملک اراضی مسکن ملی روســتایی اعلام کرد 

و افزود: تاکنــون ۵۶ هزار و ۹۴۵ واحد مســکن 
روستایی با همکاری بانکها مقاوم سازی شده که 

در این حوزه شاخص ۴۶ درصدی داریم.
مدیرکل بنیاد مسکن کردســتان تاکید کرد: از 

مهمترین دلایل عقب ماندگــی در بحث مقاوم 
سازی مســکن روســتایی، عقاید مذهبی مردم 
ساکن در مناطق غربی اســت که هفت درصد از 

شاخص کشوری عقب تر هستیم.

 شیراز-چراغی  رئیــس کل دادگســتری استان فارس 
بصورت ســرزده در زندان عادل آباد شــیراز حضور یافت و از 

بخش های مختلف این مؤسسه کیفری بازدید کرد. 
حجت الاسلام والمسلمین موســوی در این بازدید میدانی 
که با حضور  مدیرکل زندانهای فــارس و مدیر زندان مرکزی 
شــیراز انجام گرفت، از پروژه های عمرانی زندان و همچنین 

مجتمع اندرزگاهی  بازدید کرد.
رئیس کل دادگســتری فارس همچنین با حضور در بخش 
پذیرش و تشــخیص زندان با تعــدادی از زندانیــان نیز به 
صورت چهره به چهــره دیدار و ضمن اســتماع صحبت ها و 
درخواســت های آنان، تمهیدات لازم را به منظور رسیدگی 

به موارد مطرح شده اتخاذ کرد.
موســوی هدف از این بازدید سرزده را بررســی و اشراف بر 
وضعیت واقعی زندان بــه ویژه در ایام تعطیــل و بعد از وقت 
اداری عنوان کــرد و گفت: نظارت بر فراینــد کار زندانبانی و 

نگهداری و ارائــه خدمات اصلاح تربیتــی مجرمان از جمله 
وظایف دستگاه قضایی است.

نماینده عالی قوه قضاییه در اســتان فارس اظهار داشــت: 
خدمت به مردم تعطیلی ندارد و ما در حوزه دســتگاه قضایی 
همواره در تلاشــیم تا ضمن اســتقرار عدالت در جامعه، از 
امنیت و آســایش مردم صیانت کنیم، همــکاران مجموعه 
تشــکیلات قضایی در ســنگر اصــلاح و تربیت نیــز که به 
نگهداری مجرمان مبادرت می ورزند، به صورت شبانه روزی 
در تلاشــند تا همســو با اجرای موثر مجازات حبس، اصلاح 
و تربیت زندانیان و اجرای برنامه های زندانبانی اســلامی را 

محقق سازند.
وی اظهار کرد: وضعیــت زندان های فارس از حیث نگهداری 
مجرمان، تفکیــک و طبقه بندی آنــان، پرداخت به اقدامات 
اصلاحی- تربیتی و آموزشی و زیر ساختی مؤسسات کیفری 

در شرایط مطلوبی است.

گرگان-مهناز محمــد زمانی   مدیر عامل شــرکت 
 توزیع نیــروی برق گلســتان گفت: ســال گذشــته مبلغ 
۸۶میلیارد تومان به مشــترکان کم مصرف پاداش پرداخت 

شد.
موسوی در نشست خبری هفته دولت قرارگاه شهید همدانی 
اظهار کرد: این پاداش به دلیل استیجاری بودن برخی مصرف 

کنندگان به صورت نقدی پرداخت نشده و در قبض های برق 
آنها اعمال شده است .

وی افزود:امســال در هفته دولت مبلــغ ۳۲۸میلیارد تومان 
افتتاح و به بهره برداری می رسد

موســوی افزود: با تدابیر اندیشیده شــده در دولت سیزدهم 
گلســتان دیگر شــاهد قطعی برق ســال ۱۴۰۰نبود و برق 

صنایع نیز یک روز در هفته قطع می شود که جمعه می توانند 
جای ۵شنبه را پر کنند.

وی در رابطــه با مشــکلات اعطای دیــر هنــگام کنتور به 
ساختمانهای نوساز هم گفت: این مســأله دچار یک ناترازی 
شــده بود که خوشــبختانه حل و فصل شــده و هم اکنون 

مشترکان زمان بسیار اندکی پشت نوبت می مانند

اهواز-محمدمجدم    مدیر عامل شرکت بهره برداری نفت و 
گاز کارون از تعمیر موفقیت آمیز خط لوله ۲۰ اینچ نفت لب سفید 
با استفاده از روش تعمیر سرد )کامپوزیت( در نقاط دارای نشتی 

بدون کاهش تولید حداقل ۴۰۰ هزار بشکه خبر داد.
حسن شــهروئی در تشــریح خبر فوق اظهار کرد: خط لوله ۲۰ 
اینچ نفت لب سفید به دلیل نشــتی های مکرر به عنوان یکی از 
کاندیدهای توپکرانی هوشمند انتخاب شده بود که بدلیل نیاز به 
استفاده از فشار سیال و عدم وجود اطمینان از تحمل فشار مورد 
نظر در ســال های ۱۴۰۲ و ۱۴۰۱ مورد هایدروتست قرار گرفته 
بود. مدیرعامل نفت وگاز کارون اضافه کرد: علیرغم تعویض حدود 
یک کیلومتر از خط لوله در محدوده شرکت ، از سوی مهندسی و 
ساختمان مناطق نفتخیز جنوب پس از راه اندازی، در ۱۲ نقطه 
دچار نشتی شد که با توجه به مشکلات و ریسک های موجود در 
جوشکاری حین ســرویس، ۶ نقطه محل نشت با غلاف جوشی 
تعمیر شد و سایر نقاط به صورت مهار نشتی با گیره و غیرمدفون 

باقی مانده بودند، که نهایتاً تعمیر خط لوله مذکور با اســتفاده از 
شیوه تعمیراتی سرد بدون توقف و یا کاهش تولید حداقل ۴۰۰ 
هزار بشــکه در چهار مقطع توســط متخصصان این شرکت در 
دستور کار قرار گرفت و با موفقیت انجام شد که نسبت به مدفون 

سازی آن نقاط نیزاقدام لازم به عمل آمد.
وی بیان کرد: اســتفاده از شــیوه تعمیراتی کامپوزیتی مطابق 
با اســتانداردهای مورد تأیید وزارت نفت، در خصوص خطوط 
لوله دارای کاهش ضخامت، مورد صحه گــذاری قرار گرفته که 
عدم لزوم خارج از سرویس نمودن، تخلیه، توپکرانی، برشکاری 
و جوشــکاری خط لوله از مزایای این شیوه هســتند که علاوه 

برجلوگیــری از کاهش حداقــل ۴۰۰ هزار بشــکه تولید نفت 
مناطق نفتخیز جنوب، صرفه جویی هزینه های مربوط به تعمیر 
با روشــهای معمول و به کارگیری نیروی انسانی، تأثیر بسزائی 
داشته است. مدیرعامل شــرکت بهره برداری نفت و گاز کارون 
ضمن تقدیر از کارشناسان ادارات بازرسی فنی و خوردگی فلزات، 
خدمات عملیات، HSE و ادارات پشــتیبانی این شرکت که در 
عملیات فوق الذکر نقش بسزایی داشته اند، گفت: طول خط لوله 
۲۰ اینچ نفت لب سفید ۱۱۱ کیلومتر است که ابتدا و انتهای آن 
در شــرکت های بهره برداری نفت و گاز مسجدسلیمان و مارون 
و از کیلومتر ۹۳/۳ تا کیلومتر ۲۱۴/۴ آن در محدوده شرکت بهره 

برداری نفت و گاز کارون قرار دارد. شــرکت بهره برداري نفت و 
گاز کارون با ظرفیت تولید ۲۷ درصد نفت خام کل کشور، بزرگ 
ترین شــرکت بهره بردار تابع مناطق نفتخیز جنوب است که از 
تأمین کنندگان اصلی خوراک پالایشگاه ها، صنایع پتروشیمی 
و شرکت گاز بوده و مسئولیت راهبري و تولید صیانتي نفت، گاز و 

مایعات گازي را برعهده  دارد.

فارس

گلستان

خوزستان

با حضور رئیس کل دادگستری فارس انجام شد؛ 

رسیدگی به مشکلات ۲٠ زندانی شاغل زندان عادل آباد 

سال گذشته صورت گرفت؛

پرداخت ۸۶ میلیارد تومان پاداش به مشترکان کم مصرف گلستان

برای اولین بار با بكارگیری روش سرد در محدوده نفت و گاز کارون صورت گرفت؛

 جلوگیری از کاهش تولید حداقل 4٠٠ هزار بشکه 
تولید نفت مناطق نفت خیز جنوب

کرج-ترنم مظفری   مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب 
استان البرز اعلام کرد: یک هزارو ۹۹ انشعاب غیر مجاز آب 
طی چهار ماهه نخست ســال جاری در نقاط مختلف این 

استان شناسایی و جمع آوری شد.
»حمیدرضا نامداری« گفت: در راســتای تامین آب شرب 
پایدار و کاهــش حوادث شــبکه و انشــعابات آب، طرح 
»پویش مقابله با انشــعابات غیرمجاز« از سال گذشته در 

این استان آغاز و با جدیت ادامه دارد.
وی ادامــه داد: از آغاز اجرای این طــرح تاکنون تعداد پنج 
هزار و ۱۳۷ مورد انشــعاب غیرمجاز آب توســط کارکنان 
حوزه های بهره بــرداری، خدمات مشــترکان و درآمد و 

تلاشگران واحد حوادث آبفا البرز شناسایی شده است.

نامداری افزود: طی چهار ماهه نخســت امســال، علاوه بر 
جمع آوری یکهــزار و ۹۹ مورد انشــعاب غیرمجاز آب در 
سطح استان ،  تعداد ۷۰۲ فقره انشــعاب غیرمجاز به مجاز 

تبدیل شده است.
مدیر عامل شــرکت آبفای اســتان البرز خاطر نشان کرد: 
جمع آوری انشعاب های غیر مجاز نقش اساسی در تعادل 

بخشی و پایداری شبکه های توزیع آب استان دارد.
شــرکت آبفا اســتان البرز حدود یک میلیون و ۳۰۰ هزار 

مشترک دارد.

کرمانشاه-حسنا فخارزاده  معاون فروش و خدمات 
مشترکین شــرکت توزیع نیروی برق اســتان کرمانشاه 
گفت: در تیرماه سال جاری، بیش از ۶۸۸ هزار صورتحساب 
برق مصرفی برای مشــترکان بخش خانگی این شــرکت 
صادر شــده که از این میــزان حدود ۶۴ هزار مشــترک، 

مشمول دریافت پاداش صرفه جویی شده اند.
 مهندس مهدوی اظهار داشــت: تمامی مشترکان بخش 
خانگی که موفق شده اند مصرف برق خود را نسبت به دوره 
مشابه سال گذشــته کاهش دهند بر روی قبوض برق خود 

پاداش ریالی دریافت کرده اند.
وی ارزش ریالی پاداش های اختصاص یافته به مشــترکان 
استان را بیش از ۱۳ میلیارد ریال اعلام و تصریح کرد: مبلغ 

این پاداش ها در قبوض مشــترکان درج شده و مشمولین 
می توانند با مراجعه به اپلیکیشن«برق من«، به طور دقیق 

از میزان پاداش های تخصیص یافته مطلع شوند.
معاون فروش و خدمات مشترکین شــرکت توزیع نیروی 
برق استان کرمانشــاه تعداد مشــترکان خانگی استان را 
بیش از ۶۸۸ هزار مشــترک عنوان کرد و یادآور شــد: این 
بخش از مشترکان حدود ۸۲ درصد از سهم کل مشترکین 

را شامل می شوند.
وی گفت: در استان کرمانشــاه ۶۴ هزار قبض رایگان برق 
برای مشــترکین خوش مصرف صادر شــده که این مقدار 
حدود ۱۸ درصد از مشترکان را در بر می گیرد و امیدواریم 

در ماه های آتی این تعداد مشترک افزایش پیدا کند.

البرز کردستان
مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان اعلام کرد؛

جمع آوری هزار انشعاب غیر مجاز آب 
در استان البرز 

معاون فروش و خدمات مشترکین شرکت توزیع نیروی برق استان اعلام کرد:

 بهره مندی بیش از ۶۴ هزار مشترک 
کرمانشاهی از پاداش مدیریت مصرف

در هفته دولت:

ومان در کردستان واگذار می شود ۹۳۵ واحد مسکن محر

 مجوز استخدام ۸۳ معلول 
در ادارات استان گلستان اخذ شد

گرگان-مهنازمحمدزمانی  معاون توانبخشی اداره کل بهزیستی گلستان 
گفت: مسال مجوز اســتخدام ۸۳ معلول در ادارات استان اخذ شد که در آزمون 
مربوطه ۳۳۰ نفر شرکت کردند و سهم این استخدامی ها برای بهزیستی ۱۲ نفر 
است.  محمدرضا فشای اظهار کرد:این اداره با اســتخدام ۷۵ معلول، بیشترین 
سهم را در بین ادارات استان دارد.وی افزود: امسال مجوز استخدام ۸۳ معلول در 
ادارات استان اخذ شــد که در آزمون مربوطه ۳۳۰ نفر شرکت کردند و سهم این 
استخدامی ها برای بهزیستی فشایی نفر است.فشایی ادامه داد: پرداخت کمک 
هزینه دانش آموزی، دانشجویی دانشگاه دولتی و دانشگاه آزاد به ترتیب ۲ هزار 
و ۷۱۹ نفر، ۳۹ و نیز ۴۱۷ نفر بود و ۱۴۹ نفر هم در بخش توانبخشــی از خدمت 
سربازی معاف شدند.وی افزود: سال گذشته ۲۵ هزار و ۸۷۲ پرونده مددجویان 
به بخش خصوصی و مراکز مثبت زندگی داده شد که امسال این عدد ۱۰ درصد 
افزایش خواهد یافت.معاون توانبخشــی اداره کل بهزیستی گلستان گفت: ۲۹ 
نوزاد و کودک زیر پنج سال در شیرخوارگاه تحت پوشش این اداره کل در گرگان 
نگهداری می شوند.وی گفت: ۶۴ هزار و ۲۵۰ نفر تحت پوشش این اداره هستند 
که ۵۷ هزار و ۱۲۱ نفر در حوزه توانبخشــی و هفت هزار و ۱۲۹ نفر در حوزه زنان 

سرپرست خانوار خدمات می گیرند

همزمان با روز پزشک صورت گرفت؛

 حضور استاندار مازندران 
در اداره کل بهزیستی استان

ساری-امیری فر  همزمان با زادروز ابوعلی سینا و روز پزشک، یوسف نوری 
استاندار مازندران با حضور در اداره کل بهزیســتی استان در نشستی صمیمانه 
با بریمانی مدیرکل و اعضای شــورای معاونین اداره کل بهزیستی این روز را به 
پزشکان شــاغل در این مجموعه تبریک گفت و با اهدا گل و هدایایی از زحمات 

این قشر تقدیر و تشکر کرد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل بهزیستی مازندران؛ استاندار مازندران در این 
نشســت صمیمی ضمن قدردانی از زحمات و اهتمام کارکنان بهزیستی استان 
در راســتای ارائه خدمات مطلوب به جامعه هدف گفت: کار در بهزیستی امری 
خداپسندانه است و این دســتگاه در استان جز نهادهایی اســت که در رابطه با 

خدمت رسانی به نیازمندان نقش بسزا و موثری ایفا می کند.
مقام عالی دولت در استان، فعالیت کارکنان بهزیســتی در پیشگیری از آسیب 
های اجتماعی را ارزنده برشمرد و افزود: تلاش ما بر توانمندسازی این اقشار است 
تا با استفاده از ظرفیت های فردی و اجتماعی مددجویان زمینه را برای فعالیت 
های آنان فراهم کنیم. نوری رمز موفقیت مددجویان بهزیســتی در عرصه های 
مختلف را عزت نفس و خودباوری آنان توصیف و تصریح کرد: در توانمندسازی 
جامعه هدف تنها به بعد اقتصادی بســنده نشــود و باید این عزیزان را در ابعاد 

فرهنگی، معنوی و روحی نیز حمایت کنیم.
بریمانی مدیرکل بهزیستی اســتان نیز در این نشست ضمن مهم دانستن بهره 
مندی مددجویان از خدمات شایسته گفت: کارکنان بهزیستی، احترام و تکریم 
ولی نعمتان را ســرلوحه کار خود قرار داده اند و باید با تلاش شبانه روزی سعی 
کنیم تا بســتر را جهت توانمندسازی و رشــد همه جانبه مددجویان و خانواده 
های آنان فراهم کنیم. وی به تنوع و گستردگی خدمات و فعالیت ها در بهزیستی 
اشــاره کرد و افزود: محور فعالیت های بهزیستی رفع مشــکلات و دغدغه های 
مددجویان است که با استفاده از ظرفیت های اجتماعی این امر محقق می گردد.

 بریمانی تحکیم  و حفظ نظام خانواده را در پیشــگیری از آسیب های اجتماعی 
مهم برشــمرد و خاطرنشــان کرد: بهزیســتی بعنوان تنها نهاد متولی سلامت 
اجتماعی در برنامه هــای کوتاه، میان و بلند مدت خــود در حوزه های مختلف 
سعی در انواع آموزش به اقشار مختلف جهت کنترل و کاهش آسیب داشته است.
گفتنی است مدیر کل بهزیستی مازندران در حاشیه این نشست تابلو نقاشی از 

آثار هنرمند دارای معلولیت استان را به استاندار مازندران اهدا کرد.

مدیرکل کمیته امداد گلستان :

۴۲۰  مددجو در دولت سیزدهم حقوق تامین 
اجتماعی دریافت می کنند

گرگان-مهنازمحمدزمانی  مدیرکل کمیته امداد گلســتان گفت: در سه 
سال گذشته تعداد ۴۲۰نفر بازنشســته و از تامین اجتماعی حقوق دریافت می 
کنند.عیســی بابایی   اظهار کرد: ا تعاملی این نهاد و تامیــن اجتماعی نیز تعداد 
یکهزار و ۹۶۴ نفر از افراد تحت پوشش بیمه شــده اند که در آینده از مستمری 
نیز برخوردار خواهند شد.وی افزود: در این مدت نیز ۲۷هزار فرصت شغلی برای 
مددجویان ایجاد شده که نقش مهمی در اشــتغال پایدار و خروج آنها از لیست 
مستمری بگیران بوده است.بابایی گفت: مبلغ یکهزار و ۹۶۵ میلیون تومان برای 

افراد تحت پوشش این نهاد در دولت سیزدهم مستمری پرداخت شده است

پایدارسازی 2 دکل خطوط انتقال برق در خوزستان 
اهواز –محمد مجدم  معاون بهره برداری شرکت برق منطقه ای خوزستان از 
پایدارسازی و ترمیم فونداســیون ۲ دکل فرسوده خطوط انتقال برق این شرکت 

خبر داد.
علی اصغر خدامراد منگری تصریح کرد: باتوجه به فرســودگی و قدمت شــبکه 
انتقال برق خوزســتان، عملیات پایدارســازی ۲ دکل از خطوط ۱۳۲ کیلوولت 

امیدیه  - مارون و بهبهان  - امیدیه، انجام و به پایان رسید.
وی افزود: این اقدامات پایدار سازی شــامل بریدن درختان، علف¬چینی، جاده 
سازی و محوطه سازی دکل، ترمیم فونداسیون، احداث دیوار سنگی حفاظتی، 

سکو سازی دکل و … بوده است.
معاون بهره برداری شــرکت بــرق منطقه ای خوزســتان با بیــان اینکه ارزش 
ســرمایه گذاری این ۲ پروژه ۲۶ میلیارد ریال بوده اســت، عنــوان کرد: ارتقاء 
پایداری شبکه ناشی از رفع خطر ســقوط احتمالی دکل باتوجه به آب شستگی 
ســکو و محوطه اطراف دکل ها و ســهولت عملیات تعمیر و نگهداری باتوجه به 
سکوســازی، جاده ســازی و رفع موانع موجود، اهــداف بهره بــرداری از این 

پایدارسازی بوده است.

بازگشت ۱۳ تانکر به چرخه توزیع آب شرب در البرز
البرز-ترنم مظفری  بازســازی ۱۳ تانکر آبرســان به پایان رســید و پروانه 

بهداشتی حمل و توزیع آب شرب گرفت.
مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب اســتان البرز از اتمام عملیات بازسازی تمامی 
۱۳ دستگاه تانکر آبرسان سطح استان خبر داد، گفت: پیرو برنامه ریزی به عمل 
آمده در راستای استاندارد سازی تجهیزات و ماشین آلات آبرسانی سیار شرکت 
و ارتقاء کیفیت خدمات رسانی به مردم فهیم اســتان، بازسازی ناوگان حمل و 

توزیع آب شرب در دستور کار قرار گرفت. 
او افزود: بدین منظور رنــگ آمیزی نمای بیرونی ۱۳ دســتگاه تانکر موجود در 
سطح اســتان با پوشــش ضد آب)پلی اورتان( و جدار داخل تانکر ها نیز پس از 
عملیات سند بلاست ، با رنگ اپوکسی آشامیدنی که دارای تاییدیه سازمان غذا 

و دارو می باشد انجام شد.
مدیر عامل آبفا البرز گفت: پس از اتمام عملیات نوســازی تانکرها، مســتندات 
مربوطه با پیگیری مرکز پایش و نظارت بر کیفیت آب و فاضلاب به دانشگاه علوم 
پزشکی و خدمات درمانی اســتان البرز ارسال و پروانه بهداشتی حمل آب شرب 

سیزده دستگاه تانکر آبرسانی صادر شد.
نامداری تصریح کرد: علاوه بر بازســازی تانکر ها، برای تمامی رانندگان ناوگان، 
گواهینامه ســلامت و کارت بهداشت اخذ و همچنین برچســب کد بهداشتی 

خودرو های آبرسان اخذ و بر روی تمامی تانکر ها نصب گردید.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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ح  حذف بخشی از یارانه پنهان انرژی با طر
تخصیص بنزین به نفر

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس به بیان توضیحاتی درباره طرح 
اعطای بنزین به نفر پرداخت و گفت: طرح تخصیــص بنزین به نفر در 

راستای برخوردار شدن تمام مردم کشور از یارانه پنهان بنزین است.
مصطفی پوردهقان عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس شورای 
اســلامی درباره طرح تخصیص بنزین به نفر و مزایای اجرای این شیوه 
برای اصلاح در شــیوه تخصیص بنزیــن گفت: از ابتــدای انقلاب نظر 
مدیران ارشد و سیاســتگذاران ارشد کشــور بر این بود که بخش های 
ضعیف را حمایت کنیم و به سمت توزیع عادلانه درآمد برویم. به واسطه 
این شعار برنامه ریزی شــده و موضوعی به نام سوبسید یا یارانه بر روی 
بسیاری از موضوعات مثل کالاهای اساسی از جمله نان و شیر و گوشت 

و حامل های انرژی از جمله بنزین و گازوئیل اعمال شد.
پوردهقان در ادامه بیان کرد: این شیوه یک ضعف اساسی دارد با وجود 
اینکه سیاستگذار هدف مثبتی از تصویب و اجرای آن داشته است و در 
این جهت بوده است که به دهک های پایین جامعه کمک بشود و از آنها 

حمایت بشود و به این وسیله جایگاه این افراد را بالاتر بیاوریم.
عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس در ادامه خاطرنشان کرد: ولی 
متأســفانه می بینیم در ۴ دهه گذشــته نتیجه این تخصیص برعکس 
بوده اســت. به جای اینکه این سیاســت گذاری منجر به این شود که 
قشــر محروم و دهک های اول و دوم و ســوم و حتی چهارم را به سمت 
دهک های بالاتر هدایت کنیم کســی که در دهک هشتم و نهم و دهم 

است از این یارانه های مستقیم بهره برده است.
پوردهقان ادامه داد: بــه عنوان مثال از یارانه پنهان قیری اســت که به 
جاده ها می دهیم چه کسی اســتفاده می کند؟ مشخص است کسی که 
چند خودرو دارد و شــرایط مالی بهتری دارد. چه کسی از یارانه بنزین 
هواپیما استفاده می کند؟ کسی که تاجر است و کسی که در دهک های 
بالای هشــت اســت. این موضوعات در چند دهه گذشته اصلاح نشده 
است.این عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس توضیح داد: یکی از 
ساده ترین راه ها برای مدیریت این مســئله این است که یارانه بنزین را 
بین همه افراد تقســیم کنیم و اگر ۸۰۰ همت یارانه می دهیم به جای 
بنزین به مردم بدهیم. هر کدام از این طرح هــا نقاط قوت و ضعف دارد 
امروز همه ما می دانیم که اگر هر روشــی را اجرا کنیم از این روش فعلی 
بهتر است.پوردهقان ادامه داد: بنزین کالایی است که بر سایر کالاها اثر 
گذار است گازوئیل هم همینطور است و نیاز است در فضای کارشناسی 
به دور از رســانه و التهاب جامعه روی این طرح ها کار شود. اگر طرحی 
نهایی شــد باید با مردم در میان گذاشته شــود، مزایایش گفته شود و 

ذهن مردم آماده پذیرش این طرح بشود.
این عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس ادامه داد: حتماً در دولت 
جدید این موضوع مطــرح و پیگیری خواهد شــد. در بحث یارانه ها در 
حال حاضر حدود ۴ هزار همت یارانه مســتقیم و غیر مستقیم در تمام 
حوزه ها می دهیم دولت باید کاری ساختاری برای اصلاح این وضعیت 

انجام بدهد.

معاون وزیر نفت خبر داد
افزایش ۴۰۰ هزار بشکه ای تولید نفت، مهم ترین 

مأموریت پاک نژاد به شرکت ملی نفت
 مدیرعامل شــرکت ملی نفت ایران با بیان اینکه مأموریت راهبردی و 
ملی این مجموعه، جهش تولید نفت و گاز اســت، گفت: افزایش ۴۰۰ 
هزار بشــکه ای تولید نفت مهم ترین مأموریت محول شده از سوی وزیر 

نفت است.
محسن خجسته مهر در نشســت تکریم و معارفه مدیر نظارت بر تولید 
شرکت ملی نفت ایران ضمن قدردانی از تلاش ها و زحمات هرمز قلاوند 
در مدت تصدی این ســمت، ادامه داد: افزایش تولید به افزایش ثروت 
ملی منجر می شــود و در این بخش مأموریت ویژه ای به عهده شرکت 

ملی نفت ایران گذاشته شده است.

وی افزود: تأکید وزیــر نفت بر افزایش ۴۰۰ هزار بشــکه ای تولید نفت 
در مجلس شــورای اسلامی و نشســت شــورای معاونان نشان دهنده 
اهمیت بالای بخش تولید نفت و گاز است و در این زمینه کارکنان نفت 
همچون گذشته به تلاش شــبانه روزی خود ادامه خواهند داد و مصمم 
هستیم تمام توان و ظرفیت خود را برای افزایش تولید نفت و گاز به کار 

گیریم.
مدیرعامل شــرکت ملی نفت ایران خاطرنشــان کــرد: تحقق اهداف 
صادراتی، تأمین خوراک واحدهای پالایش و پتروشیمی و تحقق منابع 
درآمدی ســال ۱۴۰۳ و ۱۴۰۴ از مهم ترین های مأموریت های وزارت 

نفت و شرکت ملی نفت ایران است.
خجســته مهر با بیان اینکه بحث نظــارت بر تولید یکــی از مهم ترین 
مأموریت ها و رویکردهای شرکت ملی نفت است، ادامه داد: حضور آقای 
علیخانی در سمت مدیریت نظارت بر تولید نفت و گاز آغاز دوره ای تازه 

در مأموریت های این مدیریت خواهد بود.
کسری نوری، مشــاور وزیر نفت و سرپرســت دفتر وزارتی نیز در این 
نشســت ضمن ابلاغ پیام قدردانی وزیر نفت از زحمــات هرمز قلاوند، 
بیان کرد: موضوع تولید در بخش بالادســت از مهم ترین مأموریت های 
وزارت نفت در دولت چهاردهم است و در این زمینه افزون بر بهره مندی 
از توانمندی های آقــای علیخانی، از تجارب آقای قلاوند نیز اســتفاده 
خواهیم کرد.فــرخ علیخانی، مدیر نظارت بر تولید نفت و گاز شــرکت 
ملی نفت ایران نیز در این نشســت با اشاره به اینکه دستاوردهای کاری 
در دوره مدیریت پتروپارس به بخش تولید نیز کمک شــایانی خواهد 
کرد، برنامه های ایــن مدیریت در بخش هایی ماننــد مناطق نفت خیز 

جنوب، غرب کارون و پارس جنوبی را تشریح کرد.

 
ورت کاهش ۱۰ درصدی مصرف برق  ضر

 کلیه مشترکان
مدیرعامل شرکت توانیر اعلام کرده اســت میزان تقاضای مصرف برق 

کشور ۴۲ روز است که از اوج مصرف سال گذشته بالاتر است.
 مصطفی رجبی مشــهدی با بیان اینکه روز گذشــته در ســاعات اوج 
مصرف، تقاضای مصرف برق به ۷۷۰۰۰ مگاوات رسید اظهار کرد: این 
در حالی اســت که در ســوم شــهریورماه، ۴۲ روز و ۴۲ نوبت از میزان 

تقاضای مصرف برق در سال گذشته با اعداد غیر قابل باور عبور کردیم.
مدیرعامل شرکت توانیر افزود: بنا بر اعلام سازمان هواشناسی مردادماه 
گرم و بی ســابقه ای را طی پنجاه سال اخیر پشت ســر گذاشتیم  و بر 
اساس پیش بینی سازمان هواشناســی قرار بود از روز گذشته با اندکی 
کاهش دما در کشور مواجه باشــیم که نه تنها دمای هوا کاهش نیافت 
بلکه گزارشها حاکی از آن است که با پایداری و تداوم گرمای نامتعارف 

تا پایان هفته جاری نیز مواجه هستیم.

واک »ش م س« در سپهر پژ
آلبوم »ش م س« که روایتگر حفظ ریشه های 
موسیقایی اســت، پس از حدود هفت سال که 
فرایند تولید آن به طول انجامیده است؛ اینک 
با حمایت بانک صادرات همراه شده تا ریشه ها 
را در هم آمیخته و درختــی تنومند از اصالت را 

به مخاطبان هدیه دهد.
به گزارش روابط عمومــی بانک صادرات ایران، 
همایون شــجریان هنرمند نامدار ایرانی به همراه اســتاد کیخســرو 
پورناظری، نوازنده و آهنگســاز، پس از سال ها بررســی آثار و با هدف 

تولید موسیقی اصیل، آلبوم »ش م س« را منتشر خواهند کرد.
این آلبوم موسیقی بناست با ۶ قطعه همراه باشد و همایون شجریان در 
توصیف آن می گوید: اســتاد پورناظری همیشه کارهای خود را با عشق 
و شبیه مینیاتور می سازند و ســال ها برای این آلبوم زحمت کشیدند و 
می توانم بگویم که موسیقی آلبوم »ش م س« در کارنامه کاری بنده نیز 

ماندگار خواهد شد.
وی در ادامه به حمایت صورت گرفته از آلبوم اشاره کرد و اظهار داشت: 
بانک صادرات ایران یک پشتوانه برای مردم و صنعت محسوب می شود 

و خوشحالیم که اکنون نقطه اشتراکی بین ما و بانک ایجاد شده است.
شجریان اضافه کرد: همواره در کار خود سعی کردم تا ریشه ها را حفظ 
و دنبال کنم و اکنون خرسندم که این همکاری نیز با یک بانک ریشه دار 

صورت پذیرفته است.
این استاد موســیقی همچنین در جملاتی از فعالیت های بانک سخن 
گفت و مطرح ســاخت: خوشــحالم که بانک صادرات ایران، امروزه در 

مقوله بانکداری الکترونیک، گام های ارزشمندی برداشته است.
در ادامه اســتاد کیخســرو پورناظری، که عهده دار آهنگسازی آلبوم 
بود در جملاتی مطرح کرد: پیش بینی من این نبــود که با این میزان از 
استقبال مواجه شــوم؛ اینکه مدیرعامل بانک صادرات مردی اهل ادب 

است باعث افتخار بنده محسوب می شود.
وی افزود: خوشحالم که با سلاله ادب و چهره به حق آواز ایران، همایون 
شــجریان، کاری مشــترک دارم؛ پدر او به مدت ۷۰ ســال جایگاهی 
ارزشمند داشتند و تاکنون نیز کســی نتوانسته به جایگاه ایشان دست 
یابد؛ هرچند امیدوارم کــه در آینده این چراغ توســط افرادی ارزنده 

روشن نگاه داشته شده و توسعه یابد.
استاد پورناظری همچنین با اشــاره ظرافت های موسیقایی و توانایی 
همایون شــجریان در اجرای قطعــات این آلبوم گفــت: »ش م س« 
برگرفته از نام شــمس تبریزی اســت و این نام از این رو انتخاب شده تا 

بیش از پیش در احوالات و آموزه های شمس تبریزی مطالعه شود

هتریک بانک سینا در ثلث سال
بانک ســینا در چهارماهه نخست سال جاری، 
رکوردهای جدیــدی در کارنامه موفقیت خود 
ثبت کرد که می توان آن را هتریک بانک سینا 

در این مدت دانست.
بانک ســینا از ابتدای ســال جاری تــا پایان 
تیرماه، رشد قابل توجهی در ســود عملیاتی، 

درآمدهای کارمزدی و... داشته است.
در این خصوص، معاون مالی بانک سینا گفت: سود عملیاتی بانک سینا 

در پایان تیرماه امسال به حدود ۲۵ هزار و ۳۴۶ میلیارد ریال رسید.
حمیدرضا ایروانــی، معاون مالی بانک ســینا در گفت وگو با رصد روز با 
اشاره به تغییر سیاست ها و رویکردهای بانک ســینا در دوره مدیریت 
جدید، اذعان داشت: تمرکز بر جذب منابع و پویایی سرمایه در گردش 
بانک ســینا تحولات مهمی را در ارکان مالی این بانک ایجاد کرده است 
به طوریکه باید گفت؛ بانک سینا در مدت زمان کوتاه سپری شده از سال 
جدید امیدواری های زیادی را پدیدار ســاخته که نویدبخش تأثیرات 
شگرفی در شــبکه بانکی کشور اســت و برآیند مثبت تغییرات صورت 
گرفته در این بانک، نشــان می دهد که نظام بانکی کشــور پتانســیل 

حرکت به سمت دستاوردهای مهمی را دارد.
ایروانی، ادامه داد: زمان و شــیوه بکارگیری فرمالاسیون مدیریتی تابع 

پارامترهایی  است که باید در پیاده سازی آن دقت نظر داشت.
وی افزود: عملکرد بانک سینا در ســال گذشته، مبیّن نتایج قابل قبولی 
بر اساس شــاخص های عملکردی در نظام بانکی است و در سال جاری 
نیز علی رغم بروز تغییرات ناشــی از تغییر در سیاست ها و نیز جابجایی 
مدیران اقتصادی، توانســته با قدرت بیشــتری ظاهر شود که در مدت 

باقی مانده تا پایان سال، آثار و نتایج مثبت آن مشاهده خواهد شد.
معاون مالی بانک ســینا ضمن تبیین وضعیت درآمدهای عملیاتی این 
بانک در چهارماهه نخست سال جاری، تصریح کرد: بجز کاهش جزئی 
در درآمدهای سپرده گذاری نسبت به مدت مشــابه سال قبل در سایر 
موارد شاهد رشدی قابل توجه بودیم.وی گفت: بررسی ها نشان می دهد 
که درآمدهای حاصل از تســهیلات اعطایی بانک ســینا در چهارماهه 
ابتدایی ســال ۱۴۰۳ با رشد ۶۰ درصدی نســبت به مدت مشابه سال 
گذشــته همراه بوده اســت. همچنین درآمدهــای اوراق بدهی بانک 
ســینا در همین بازه زمانی افزایش ۱۴ درصدی را تجربه کرده اســت. 
درآمدهای ســرمایه گذاری نیز حکایت از تحقق رشــد ۱۱۸ درصدی 
را دارد.بــه گفته ایروانی، با کســب این نتایج در مجمــوع، درآمدهای 
عملیاتی بانک سینا تا پایان تیرماه امســال به ۵۳ هزار و ۶۲۲ میلیارد 
ریال رسیده اســت که در مقایسه با مدت مشابه ســال قبل ۵۲ درصد 
رشد را نشان می دهد.وی همچنین سود عملیاتی بانک سینا را در پایان 
تیرماه ۱۴۰۳ در حدود ۲۵ هزار و ۳۴۶ میلیــارد ریال عنوان کرد تا در 
این بخش نیز افزایش ۵۱ درصدی را نســبت به مدت مشابه سال قبل 
ثبت کند.بر اساس آمار ارائه شده توسط معاون مالی بانک سینا، درآمد 
کارمزدی بانک سینا با رسیدن به رقم ۶ هزار و ۵۹۶ میلیارد ریال، ۱۰۱ 

درصد رشد را نسبت به مدت مشابه سال قبل تجربه کرد.
مانده ســپرده های دریافتی بانک ســینا در همین بازه زمانی به بیش 
از ۹۰۹ هــزار و ۱۵۳ میلیارد ریال رســید تا در مقایســه بــا ۴ ماهه 
نخســت ســال گذشــته از این حیث ۳۴ درصد رشــد نهایی شود که 
یکی از مهمترین فاکتورهای ســنجش میزان مقبولیــت بانک ها نزد 

سپرده گذاران است.

مدیرعامل جدید تاپ معرفی شد
رضا ســاکیانی با انتخاب و حکم اعضای هیأت مدیره مجموعه تاپ و در 
راستای عمل به سیاست جوان گرایی در بانک پارســیان و ارتقا مسیر 
رشد و توســعه قدیمی ترین شــرکت پرداخت به ســمت مدیرعاملی 

شرکت تجارت الکترونیک پارسیان )تاپ( منصوب شد.
آیین معارفه مدیرعامل تجارت الکترونیک پارســیان با حضور معاون 
فناوری اطلاعات بانک پارســیان، معاون امور شــعب و پشــتیبانی، 
مدیرعامل و اعضای هیأت  مدیــره و معاونین هلدینــگ داده پردازی 
پارســیان، اعضای هیأت مدیره و معاونان و مدیران تاپ برگزار شــد. 
در این جلسه رضا ساکیانی طی حکمی از ســوی اعضای هیأت مدیره 
شرکت تجارت الکترونیک پارســیان به عنوان مدیرعامل تاپ معرفی 
شــد.گفتنی اســت، رضا ســاکیانی، دارای مدرک دکترای مهندسی 
صنایع از دانشــگاه امیرکبیر اســت. او با ۱۵ سال ســابقه کار در عین 
جوانــی، دارای تجربیــات قابل توجهی در این صنعت اســت. ازجمله 
می توان به مدیریت عاملی اپلیکیشن تاپ )شــرکت تابان آتی پرداز(، 
معاونت تحقیق و توسعه و مدیریت توســعه کسب وکار شرکت تجارت 
الکترونیک پارســیان و نیز عضویت در هیأت مدیره شــرکت تجارت 

الکترونیک پارسیان کیش اشاره کرد.
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 گزارش چهار ماهه عملکرد بازار بیمه

صدور ۲۴.۴ میلیون فقره بیمه نامه

خریدار  براســاس گزارش اخیــر بیمه مرکزی 
از عملکرد چهار ماهه نخســت بازار بیمه در سال 
جاری، طی این مدت ۲۴.۴ میلیــون فقره بیمه 
نامه صادر شــده و بیمه درمان بیشترین سهم از 

حق بیمه تولیدی را به خود اختصاص داده است.
 بیمه مرکزی جمهوری اســلامی ایران اخیرا آمار 
چهار ماهه نخست صنعت بیمه در سال ۱۴۰۳ را 
منتشر کرده که بر اساس آن بیمه درمان، شخص 
ثالث و مــازاد، زندگی )عمر( و بدنــه اتومبیل در 
صدر حق بیمه تولیدی و خســارت پرداختی قرار 

دارند.
براســاس این گزارش، طی چهار ماهه نخســت 
ســال جاری ۲۴.۴ میلیون فقره بیمه نامه صادر 
شده اســت که در قیاس با مدت مشــابه در سال 

۱۴۰۲ به میزان ۹.۶ درصد رشد داشته است.
همچنین، حق بیمه تولیدی یــا ارزش این بیمه 
نامه ها در مجموع ۱۴۴.۱ همت )هــزار میلیارد 
تومان( برآورد شده که نســبت به مدت مشابه در 

سال گذشته ۶۲.۹ درصد رشد داشته است.
تعــداد خســارت پرداختی در این مــدت ۲۵.۹ 
میلیون مورد است که ۱۲.۵ درصد رشد را نسبت 
به مدت مشــابه در سال ۱۴۰۲ نشــان می دهد. 
همچنین مبلغ خســارات پرداختی فوق حدود 
۵۹.۹ همت اســت که ۵۱.۴ درصد رشد را نسبت 

به چهار ماهه نخست سال گذشته نشان می دهد.
نسبت خســارات در این مدت ۴۱.۶ درصد است 
که در قیاس با چهار ماهه نخســت سال گذشته 

۳.۲ واحد درصد کاهش داشته است.

سهم چهار رشته عمده از بازار بیمه
بر اســاس این گزارش، بیمه درمان ۴۶.۵ درصد 
از حق بیمه تولیدی چهار ماه ماهه نخســت سال 
جاری را به خود اختصاص داده اشت که با اختلاف 
نسبت به دیگر رشته های بیمه ای در جایگاه اول 

قرار گرفته است. 
همچنین میزان خســارات بیمه درمــان در این 

مدت ۴۴.۱ درصد برآورد شده است.
بیمه شــخص ثالث و مــازاد ۲۱.۹  درصد از حق 
بیمه تولیدی و ۲۶.۱ درصد از خسارت را در چهار 
ماه نخست سال جاری به خود اختصاص داده و در 

جایگاه دوم قرار گرفته است.
همچنین بیمــه زندگی یا عمر بــا ۱۱.۶ درصد از 
حق بیمه تولیدی و ۹.۹ درصد از خسارت و بیمه 
بدنه اتوموبیل با ۴.۹ درصــد از حق بیمه تولیدی 
و ۹.۸  درصد از نسبت خســارت در جایگاه سوم 
و چهارم ســهم رشــته بیمه های عمــده از بازار 
بیمه، طی چهارماه ابتدایی سال جاری را به خود 

اختصاص داده اند.
بر اساس این گزارش، ســهم بخش غیردولتی از 
حق بیمــه تولیدی و خســارت پرداختی صنعت 
بیمه، به ترتیــب ۸۲.۱ و ۷۷ درصد اســت البته 
ســهم شــرکت ها )بخش دولتی و غیردولتی( و 
رشــته های بیمه در دوره های زمانی کمتر از یک 

سال معمولا با تغییرات زیادی همراه است.

خریدار  علی رضا یزدان دوست در مراسم افتتاح 
شــعبه جدید بیمه ملت در استان گلستان گفت: 
طی دو ماه اخیر تمامی زیرساخت های مربوط به 
قرارداد بیمه تکمیلی درمان بازنشســتگان عزیز 
صندوق بازنشستگی کشــوری توسط بیمه ملت 
فراهم شده است و پرداخت خسارات درمانی آنان 

آغاز شده و به سرعت انجام می شود.
به گزارش روابط عمومی شــرکت بیمه ملت، آیین 
افتتاح شــعبه این شــرکت در اســتان گلستان با 
حضور مدیرعامل، اعضای هیئــت مدیره و جمعی 
از معاونــان و مدیران شــرکت، برخــی از مقامات 
اســتانی و همچنین نمایندگان بیمــه ملت برگزار 
شد.مدیرعامل بیمه ملت با اشاره به سابقه طولانی 
این شــرکت و تلاش شــبکه فروش در اســتان، از 
افتتاح این شــعبه به عنوان یک دستاورد بزرگ یاد 
کرد و به نقش کلیدی آن در ارائه خدمات مناسب تر 
به بیمه گذاران اشــاره کرد.یزدان دوســت با تاکید 
بر اهمیــت همکاری نمایندگان و شــعبه در جذب 
پرتفوی هدفمند، اظهار کرد: بیمه ملت بیش از  ۲۰ 
سال در کشــور فعالیت جدی و رســمی دارد اما تا 
امروز موفق نشده بود که در استان گلستان شعبه ای 
به صورت فعال داشــته باشــد. در طول این مدت 
نمایندگان عزیز شرکت زحمات زیادی کشیدند و 
جا دارد از این عزیزان تشــکر ویژه ای داشته باشم، 
بی شــک در این راه با همدلی و همــکاری همدیگر 
پرچم بیمه ملت همیشــه بالا خواهد بود و بهترین 

خدمات را به جامعه عرضه خواهیم کرد.
وی با اشاره به قرارداد همکاری شرکت با صندوق 
بازنشســتگی کشــوری در زمینه بیمه تکمیلی 
بازنشســتگان این صندوق، گفت: ســال ۱۴۰۳ 
ســالی خاص برای بیمه ملت محسوب می شود. 

با انعقاد قرارداد با صندوق بازنشســتگی کشوری 
و پوشــش بیمه ای حدود دو میلیون بازنشســته 
عزیز، حجم عملیات بیمه ای شــرکت به شــدت 
افزایش یافته است. با این حال، ما بر تعهد شرکت 
به ارائه خدمات با کیفیت به این قشر محترم تاکید 
داریم و از تلاش های همکاران برای ارائه خدمت 

به بازنشستگان تشکر می کنیم.
مدیرعامل بیمه ملت با اشــاره بــه زمان بندی در 
اجرایی شــدن قرارداد با صندوق بازنشســتگی 
کشــور اضافه کرد: قرارداد صندوق بازنشستگی 
کشوری در نیمه ابتدایی خردادماه با شرکت بیمه 
ملت منعقد شد، یعنی با وجود اینکه پوشش های 
قرارداد از ابتدای سال جاری بود اما هماهنگی ها و 

اجرایی سازی آن از نیمه دوم خردادماه آغاز شد.
یزدان دوست خاطرنشــان کرد: همه پرونده های 
خسارت بازنشستگان عزیز که مربوط به فروردین 
و اردیبهشت ماه سال جاری بود متاسفانه در نزد 
آنان باقیمانده بــود و بلافاصله با اعلام رســمی 
قرارداد با خیل عظیم این پرونده ها مواجه شدیم 
و همین موضوع و حجم بســیار زیــاد پرونده ها 
باعث شــد که حدود دو ماه همکاران ما به صورت 
تمام وقــت صرفاً مشــغول جمع آوری اســناد 

بازنشستگان محترم شدند.
وی با بیان اینکه هم  اکنون تمامی زیرساخت های 
مربــوط بــه قــرارداد بیمــه تکمیلــی درمان 
بازنشستگان عزیز صندوق بازنشستگی کشوری 
توســط بیمه ملت فراهم و فرایند پرداخت ها آغاز 
شــده، تاکید کرد: ضمن درخواســت صبوری از 
بازنشســتگان معزز و ارزشــمند تلاش می کنیم 
تا پایان شــهریورماه تمامی خسارات باقیمانده از 
ابتدای ســال را پرداخت نماییم.مدیرعامل بیمه 

ملت در بخشی دیگر از ســخنانش به نمایندگان 
استان گلســتان اطمینان داد که شــعبه جدید 
به عنوان یک همکار و تســهیل گر در کنار آن ها 
فعالیت خواهد کرد و هدف از تاســیس شــعب، 
کوچک کردن بــازار نمایندگان نیســت. بلکه با 
ایجاد دسترسی آســان تر به خدمات، نمایندگان 
می توانند بازار خود را گســترش دهند و خدمات 
بهتــری را به مردم ارائــه کنند.وی ابــراز کرد: با 
آغاز به کار شــعبه اســتان گلســتان، دسترسی 
بازنشســتگان محترم این اســتان بــه خدمات 
بیمه ای تسهیل خواهد شد. همچنین بیمه ملت 
با حضور پررنگ در این اســتان، به ارتقای سطح 
پوشش بیمه ای استان گلستان و بهبود خدمات به 

مردم کمک خواهد کرد.
یزدان دوست از پتانسیل بالای شرکت بیمه ملت 
در استان گلستان ســخن گفت و ابراز امیدواری 
کرد که بــا همت و تــلاش همــکاران، به زودی 
شاهد شکسته شــدن رکوردهای خدمت رسانی 
در استان باشــیم.وی خاطرنشــان کرد: شعبه 
اســتان گلستان، بیســت و  دومین شــعبه بیمه 
ملت به شــمار می آید و دهمین شــعبه جدیدی 
است که در ۲۲ ماه گذشــته توسط تیم مدیریتی 
فعلی افتتاح می شود. پیش از این، در استان های 
کرمان، البرز، بندرعباس، ارومیه، تنکابن، بوشهر، 
قم، اسلام شهر و زنجان شــعب بیمه ملت افتتاح 
شــده بودند.مدیرعامل بیمه ملت در پایان ضمن 
تبریک فرارســیدن ۲۶ مردادماه، ســالروز ورود 
آزادگان ســرافراز به کشــور عزیزمان، همزمانی 
این رویداد با انتصاب علی رضــا گلکار از آزادگان 
سرافراز به عنوان سرپرست شعبه استان گلستان 

را ارزشمند قلمداد کرد.

مرکزی

  بانک مرکزی خطاب به بانک ها، 
اعلام کــرد: ارائه خدمــات مالی 
از سوی شــرکت های کارگزاری 
به مشــتریان بــا بهره گیــری از 
زیرساخت های شبکه بانکی و در 
قالب کارت های متصل به شبکه 
شــتاب و یا هر طــرح و محصول 
دیگری، موقتاً و تا زمان تدوین و 

ابلاغ ضوابط متوقف شود.
 بانــک مرکزی در بخشــنامه ای 
خطاب به مدیران عامل شــبکه 
بانکی اعلام کــرد: ارائه خدمات 
مالــی از ســوی شــرکت های 
کارگــزاری بــه مشــتریان بــا 
بهره گیــری از زیرســاخت های 
شبکه بانکی و در قالب کارت های 
متصل به شــبکه شــتاب و یا هر 
طرح و محصول دیگری، موقتاً و 

تا زمــان تدوین و ابلاغ 
ضوابط ناظر بــر نحوه 
تعامــل  و  همــکاری 
بانک هــا و موسســات 
اعتبــاری غیربانکی با 
نهادهــای غیربانکــی 
خارج از گستره شمول 

نظارت این بانک متوقف شود.
بــه گــزارش بانــک مرکــزی، 
بخشنامه شــماره ۰۳.۱۲۵۵۳۱ 
مورخ ۳ شــهریور ماه ۱۴۰۳ این 

بانک به شرح زیر است:
احترامــاً، بــا عنایت بــه این که 
اخیــراً شــرکت های کارگزاری 
بــا همــکاری و بهره گیــری از 
زیرســاخت های شــبکه بانکی 
کشــور اقدام به ارائــه خدمات 
مالی به مشــتریان خود در قالب 

متصــل  کارت هــای 
بــه شــبکه شــتاب و 
پرداخــت ســودهای 
روزشــمار از طریــق 
درآمد  صندوق هــای 
ثابــت و صندوق های 
کالایی )مبتنی بر طلا( 
کرده انــد و از رهگــذر آن زمینه 
تخطــی از ضوابــط ابلاغی بانک 
مرکزی در زمینه هــای مختلف 
از جمله پرداخت سودهای فراتر 
از نرخ های مصوب شورای پول و 
اعتبار و پرداخت سود کوتاه مدت 
روزشــمار بــه مانده وجــوه نزد 
شــرکت های کارگزاری را فراهم 

ساخته اند.
لذا مقتضی است دستور فرمایند 
به قید فوریت و تــا زمان تدوین 

و ابــلاغ ضوابط ناظر بــر نحوه 
همــکاری و تعامــل بانک ها و 
موسســات اعتباری غیربانکی 
با نهادهــای غیربانکی خارج از 
گســتره شــمول نظارت بانک 
مرکزی کــه البتــه هم اکنون 
و  انتظام بخشــی  بــا هــدف 
ضابطه منــد کــردن چنیــن 
کار  دســتور  در  طرح هایــی 
ایــن بانــک قــرار دارد، ارائه 
خدمات موصوف به مشــتریان 
شرکت های کارگزاری در قالب 
کارت هــای متصل به شــبکه 
شــتاب و یا هر طرح و محصول 
دیگری، موقتــاً متوقف گردیده 
و نتیجه اقدامات انجام شــده به 
مدیریت کل نظارت بانکی بانک 

مرکزی اعلام شود. 

ارائه خدمات کارت های متصل به شبکه شتاب از سوی کارگزاری ها متوقف شد
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یزدان دوست: 
پرداخت خسارات بازنشستگان صندوق بازنشستگی کشوری آغاز شده و به سرعت انجام می شود


